
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8399
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γυµνάσιο Παλαιού Ψυχικού, εκπαιδευτικοί, γο-
νείς και εκπρόσωποι της αυτοδιοίκησης από την Κρεµαστή
Ρόδου και µαθητές από το Γυµνάσιο Προσοτσάνης Δράµας,
σελ. 8430, 8431, 8435, 8442

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 8442, 8447, 8448, 8449,
8430, 8436

4. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003
περί «Ποινικής  ευθύνης  των  Υπουργών»,  όπως  ισχύει, σή-
µερα στις 14-4-2016  ποινική  δικογραφία  κατά  διατελεσάν-
των  Υπουργών  κατά  τα  έτη 2001-2006, σελ. 8453

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 1713 έως 1788,

σελ.  8399 – 8415
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8416 - 8425
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε «την προσπάθεια
επιβολής απαράδεκτων όρων σε ατοµικές συµβάσεις εργα-
σίας και επιβολής τους στους εργαζοµένους µε την απειλή
της απόλυσης», σελ. 8426

β) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i. σχετικά µε τα προβλήµατα στις στέγες υποστηριζόµενης

διαβίωσης και στα κέντρα διηµέρευσης παιδιών µε αναπηρία,
σελ. 8427

ii. σχετικά µε την πολύµηνη αναµονή για ακτινοθεραπείες
στα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας, σελ. 8429

iii. σχετικά µε την υποστελέχωση του Γενικού Νοσοκοµείου
Ρόδου και τα προβλήµατα λειτουργίας σε νευραλγικούς το-
µείς, σελ. 8431

iv. σχετικά µε την ανάγκη άµεσης στελέχωσης της Ακτινο-
διαγνωστικής Κλινικής του Νοσοκοµείου Ξάνθης, σελ. 8434

v. σχετικά µε τα προβλήµατα του Τµήµατος Επειγόντων
Περιστατικών του Νοσοκοµείου Ρόδου, σελ. 8436

vi. σχετικά µε το έργο της κατασκευής της νέας πτέρυγας
του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας, σελ. 8437

vii. σχετικά µε τις ελλείψεις στο Νοσοκοµείο και γενικότερα
στο δηµόσιο τοµέα υγείας στη Λέσβο, σελ. 8439

viii. σχετικά µε την εγκατάσταση ασθενοφόρου του ΕΚΑΒ
στο Κέντρο Υγείας Ραφήνας, σελ. 8441

ix. σχετικά µε το σχέδιο συγχώνευσης - κατάργησης µονά-
δων της Πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας, σελ. 8447

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρι-
σµού, σχετικά µε τις ενέργειες για την τόνωση του τουρισµού
στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου, σελ. 8444

δ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε την αύξηση των εισιτηρίων στους αρχαιολογικούς χώρους
και τα µουσεία της Χώρας, σελ. 8442

ε) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών:
i. σχετικά µε την καθυστέρηση του ενταφιασµού των Ελ-

λήνων µαχητών του 1940 στην Αλβανία, σελ. 8449
ii. σχετικά µε την ενδεχόµενη ίδρυση γραφείων τουρκικού

οργανισµού στην Ελλάδα, σελ. 8451
iii. σχετικά µε την «καλλιέργεια κλίµατος έντασης και τις

µεθοδεύσεις του τουρκικού προξενείου στη Θράκη», σελ.
8451

iv. σχετικά µε την εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας
µας στους Σκοπιανούς, σελ. 8453

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Οικο-

νοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εθνικής  Άµυνας, Παι-
δείας,  Έρευνας και Θρησκευµάτων, Εξωτερικών, Πολιτισµού
και Αθλητισµού, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
ο Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων και ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας κατέθεσαν σήµερα, 14/4/2016, σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής
Δηµοκρατίας της Κίνας, σχετικά µε τη Συνεργασία στον
τοµέα των Θαλάσσιων Υποθέσεων», σελ. 8447

β) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού,
Εθνικής  Άµυνας, Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευµάτων, Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
Υγείας, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµικών, Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, Επικρατείας, οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εσω-
τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Οικονοµίας, Ανά-
πτυξης και Τουρισµού, Εθνικής  Άµυνας, Παιδείας,  Έρευνας
και Θρησκευµάτων, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Υγείας, Οικονοµικών, Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας, και οι Υφυπουργοί Οικονοµίας,
Ανάπτυξης και Τουρισµού, Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων, Εξωτερικών και Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθε-
σαν σήµερα, 14/4/2016, σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
Συµφωνίας Εταιρικής Σχέσης και Συνεργασίας µεταξύ της
Ευρωπαϊκής  Ένωσης και των κρατών-µελών της, αφενός,
και της Δηµοκρατίας του Ιράκ, αφετέρου, µε τα αναπόσπα-
στα σε αυτήν Παραρτήµατα 1 έως 4, Προσαρτήµατα, Πρω-
τόκολλα, Σηµειώσεις και τη Μονοµερή Δήλωση της Ε.Ε.
σχετικά µε το άρθρο 96 της Συµφωνίας», σελ. 8447

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 8432 - 8439
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 8399 - 8432
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 8439 - 8446
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 8446 - 8455

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ Φ. , σελ. 8448
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 8436
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 8430
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 8442
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 8447, 8448, 8449

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’

Πέµπτη 14 Απριλίου 2016



Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 8450, 8451, 8452, 8453, 

8454, 8455
ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ Φ. , σελ. 8447, 8448, 8449
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ - ΣΑΛΤΑΡΗ Ε. , 

σελ. 8437, 8438
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 8434, 8435
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ Γ. , σελ. 8426, 8427
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 8426
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 8427, 8428, 8429
ΚΟΝΣΟΛΑΣ Ε. , σελ. 8431, 8433
ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ  Έ. , σελ. 8444, 8446
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 8436, 8437, 8446
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 8444, 8445, 8446
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 8451, 8452, 8453
ΜΠΑΛΤΑΣ Α. , σελ. 8442, 8443, 8444
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 8429, 8430, 8431
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 8448, 8449
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 8449, 8450, 8451, 8453, 

8454
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 8428, 8429, 8431, 8432, 

8433, 8434, 8435, 8436, 
8437, 8438, 8439, 8440, 
8441, 8442

ΣΑΡΙΔΗΣ Ι. , σελ. 8451
ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ Ε. , σελ. 8442, 8443, 8444
ΤΑΣΣΟΣ Σ. , σελ. 8439, 8440
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 8441, 8442



Αθήνα, σήµερα στις 14 Απριλίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.38’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 13-4-2016
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΖ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
13 Απριλίου 2016, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµων: α) «Κύρωση της Συµφωνίας Κοινού Αεροπορικού
Χώρου µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών-µελών
της, αφενός, και της Γεωργίας, αφετέρου, και άλλες διατάξεις».

β) «Κύρωση της Ευρωµεσογειακής Αεροπορικής Συµφωνίας

µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών-µελών της,
αφενός, και του Χασεµιτικού Βασιλείου Ιορδανίας, αφετέρου, και
άλλες διατάξεις».

γ) «Κύρωση της Ευρωµεσογειακής Συµφωνίας Αεροπορικών
Μεταφορών µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών-
µελών της, αφενός, και της Κυβέρνησης του κράτους του Ισ-
ραήλ, αφετέρου, και άλλες διατάξεις».

δ) «Κύρωση της Συµφωνίας Κοινού Αεροπορικού Χώρου µε-
ταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών-µελών της και της
Δηµοκρατίας της Μολδαβίας και άλλες διατάξεις»).

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’

Πέµπτη 14 Απριλίου 2016



8400 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8401



8402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8403



8404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8405



8406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8407



8408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8409



8410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8411



8412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8413



8414 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8415



8416 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ 



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8417



8418 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8419



8420 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8421



8422 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8423



8424 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΗ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2016 8425



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των  

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 770/11-4-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την προσπάθεια επιβολής απαράδεκτων
όρων σε ατοµικές συµβάσεις εργασίας και επιβολής τους στους
εργαζοµένους µε την απειλή της απόλυσης.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κατσώτη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης, για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του σε δύο λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η καπιταλιστική κρίση, τα µνηµόνια που ακο-

λούθησαν και ακολουθούν µε όλα τα αντιλαϊκά µέτρα που πήραν
όλες οι κυβερνήσεις, καθώς και η σηµερινή, αξιοποιούνται από
τους επιχειρηµατικούς οµίλους, για να αυξήσουν τον βαθµό εκ-
µετάλλευσης των εργαζοµένων. 

Ένα από τα µέτρα είναι η προώθηση των ατοµικών συµβάσεων
εργασίας µε απαράδεκτους όρους. Είναι γνωστό ότι σε αυτήν
την εργασιακή ζούγκλα, η απόλυση είναι εύκολος δρόµος για την
εργοδοσία. Το τελευταίο διάστηµα έχουν δει το φως της δηµο-
σιότητας ατοµικές συµβάσεις µε τις οποίες επιχειρείται να εισαχ-
θεί αλλοδαπό εργατικό δίκαιο, το οποίο είναι πιο αντιδραστικό
από το ελληνικό, ακόµα κι έτσι όπως έχει εξελιχθεί µε όλα αυτά
τα αντιδραστικά µέτρα, µε αυτό το αντιδραστικό θεσµικό πλαίσιο
των τριών µνηµονίων, των λεγόµενων «αναδιαρθρώσεων». Αξιο-
ποιούν γι’ αυτό την έδρα της επιχείρησης, κύριε Υπουργέ, που
βρίσκεται σε άλλη χώρα. Να σηµειώσουµε ότι αυτές οι συµβά-
σεις αφορούν εργαζόµενους, που προσλαµβάνονται στην Ελ-
λάδα και σε πολλές περιπτώσεις και εργαζόµενους που
εργάζονται στην Ελλάδα. 

Ο εργαζόµενος, αν αποφασίσει να βρει το δίκιο του, θα πρέπει
να προσφύγει στα δικαστήρια της χώρας που έχει έδρα η επιχεί-
ρηση και εφαρµόζει αυτές τις συµβάσεις. Σε αυτές τις συµβάσεις
υπάρχει διάταξη, µε την οποία υποχρεώνουν τον εργαζόµενο να
υπογράψει ότι δεν θα πληρώνεται σε περίπτωση απουσίας του
λόγω ασθένειας ή τραυµατισµού. Καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν
έχει καµµία σχέση µε αυτό που υπάρχει στο ελληνικό εργατικό
δίκαιο. Απαιτούν από τον εργαζόµενο σε αυτήν την περίπτωση,
να διορίσει έναν αναπληρωτή του, για να κρατήσει ανοιχτή τη
θέση εργασίας του στον όµιλο, µέχρι να επιστρέψει στη δουλειά.

Επίσης απαιτούν να υπογραφεί όρος, µε τον οποίο να συµφω-
νήσει ρητά, πως αν αρρωστήσει αθροιστικά πάνω από δεκαπέντε
µέρες τον χρόνο, θα απολύεται χωρίς να δικαιούται κάτι άλλο. 

Υποχρεώνουν δε τους εργαζόµενους, να υπογράφουν ρητή
δήλωση ότι δεν θεωρούν τον εαυτό τους υπάλληλο του οµίλου,
έτσι ώστε ο όµιλος να µην έχει το βάρος της απόλυσης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Οι εταιρείες που εκβιάζουν τους εργαζόµενους να υπογρά-

φουν τέτοιες συµβάσεις, συνιστούν πρόκληση γιατί καταπατούν
κάθε δικαίωµα. Τέτοιο παράδειγµα είναι η επιχείρηση «BIOSAR»
του Οµίλου «ΕΛΛΑΚΤΩΡ», κύριε Υπουργέ. Η επιχείρηση προχώ-
ρησε σε εκβιαστική απόλυση εργαζόµενης, γιατί ακριβώς αρνή-
θηκε να υπογράψει ατοµική σύµβαση παροχής υπηρεσιών µε
τέτοιους όρους που αναφέραµε παραπάνω. Να σηµειώσουµε ότι
αυτή η εργαζόµενη, είναι στην επιχείρηση τέσσερα χρόνια. 

Εµείς, κύριε Υπουργέ, ζητάµε από εσάς να µας πείτε τι µέτρα
θα πάρετε, έτσι ώστε να προστατευθούν τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων, απαιτώντας την άµεση ανάκληση αυτών των ατοµι-
κών συµβάσεων, που υποκαθιστούν τις συµβάσεις αορίστου
χρόνου και την οριστική απαγόρευσή τους στους χώρους δου-
λειάς. Επίσης τι µέτρα θα πάρετε, ώστε να απαγορευτεί η πρα-
κτική αξιοποίησης αλλοδαπού εργατικού δικαίου για εργαζό-

µενους που προσλαµβάνονται στην Ελλάδα και να ακυρωθούν
οι άδικες και εκδικητικές απολύσεις των εργαζοµένων, που αρ-
νούνται να υπογράψουν τέτοιους απαράδεκτους όρους; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κατσώτη. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Γεώργιος Κατρούγκαλος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε συνά-
δελφε, όπως έχουµε πει πολλές φορές, πράγµατι, υπάρχει µια
εργασιακή ζούγκλα το τελευταίο διάστηµα, ως αποτέλεσµα τόσο
της επιβολής νοµοθεσίας η οποία περιορίζει τα εργασιακά δι-
καιώµατα και την οποία επιχειρούµε να αναστρέψουµε αλλά και
µιας γενικευµένης πρακτικής ανοµίας που εκµεταλλεύονται ορι-
σµένες επιχειρήσεις, ώστε να εκµηδενίσουν ακόµα περισσότερο
τα δικαιώµατα που έχουν οι εργαζόµενοι. Γι’ αυτόν τον σκοπό
έχουµε προσπαθήσει να δραστηριοποιήσουµε στο έπακρο το
υποστελεχωµένο, όπως το παραλάβαµε, Σώµα Επιθεώρησης Ερ-
γασίας. Έχουµε ζητήσει να ενισχυθεί µε προσλήψεις, ώστε να
µπορεί να ανταποκρίνεται αποτελεσµατικότερα στο έργο του. 

Θεωρώ, όµως, επιπλέον ότι και η δηµοσιότητα καταγγελίας
των παράνοµων αυτών δραστηριοτήτων έχει ιδιαίτερη σηµασία,
γι’ αυτό προσπαθώ πάντοτε, όταν θέτετε παρόµοια ζητήµατα µε
δικές σας ερωτήσεις, να είµαι παρών και να τις απαντώ. 

Ως προς το συγκεκριµένο ζήτηµα, υφίσταται ο κανονισµός
593/2008 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, που απαγορεύει να
εφαρµόζονται στις συµβάσεις εργασίας διατάξεις αλλοδαπού δι-
καίου, για εκείνα τα θέµατα που υφίσταται προστασία των εργα-
ζοµένων και δεν µπορεί να γίνει παρέκκλιση µε βάση το Εθνικό
Δίκαιο. 

Άρα οι περιπτώσεις που αναφέρατε, αποτελούν ευθεία παρα-
βίαση ισχύοντος δικαίου. Δεν αποτελεί δικαίωµα της επιχείρη-
σης, να µπορεί να ενσωµατώνει κανόνες αλλοδαπού εργασιακού
δικαίου σε ατοµικές συµβάσεις εργασίας του περιεχοµένου που
αναφέρατε. Προφανώς τέτοιοι όροι σαν αυτούς που περιλάβατε
στην ερώτησή σας- όπως ότι αν αρρωστήσω δεν θα πληρωθώ
κ.λπ.- είναι ξεκάθαρα καταχρηστικοί και παράνοµοι.

Το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, λοιπόν, θα επιληφθεί σε
αυτές τις περιπτώσεις και θα εξαντλήσουµε την αυστηρότητα
που επιτρέπει ο νόµος. 

Για τη συγκεκριµένη περίπτωση της εργαζοµένης δεν µπορώ
να σας δώσω συµπληρωµατικά στοιχεία, γιατί η καταγγελία στο
ΣΕΠΕ έγινε την εποµένη της κατάθεσης της ερώτησης και θα συ-
ζητηθεί σε αυτό το τριµερές σύστηµα που προβλέπεται, δηλαδή
µε παρουσία και της εργαζόµενης και της εργοδοσίας την 11η

Μαΐου. Εποµένως δεν έχω να σας πω στοιχεία, για το εάν είναι
βάσιµη ή όχι η αναφορά αυτή ούτε µπορώ να σας πω τι πρόκειται
να κάνουµε, γιατί όπως αντιλαµβάνεστε, υπάρχει αυτή η συγκε-
κριµένη διαδικασία που πρόκειται να ακολουθηθεί. 

Επί της αρχής, βεβαίως, εφόσον τα γεγονότα είναι όπως τα
περιγράφετε και η αντίδικη απάντησή µας θα είναι ανάλογη, αυ-
στηρή δηλαδή και µε την επιµονή να εφαρµοστεί ο νόµος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης, για να αναπτύξει τη δευτερολο-
γία του. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι επιβολή της νο-
µοθεσίας ή είναι η επιλογή της Κυβέρνησης και του κεφαλαίου,
που θέλουν εδώ πολύ φθηνή εργατική δύναµη, προκειµένου να
ξεπεράσουν την κρίση τους σε βάρος των εργαζοµένων και του
λαού; Είναι η επιλογή που γίνεται από το κεφάλαιο και τις κυβερ-
νήσεις που το υπηρετούν, τα κόµµατα που λένε ότι αυτός είναι ο
µονόδροµος, έτσι ώστε εδώ να δηµιουργηθεί το φιλικό περιβάλ-
λον, να έρθουν επενδυτές, να υπάρξει ανάπτυξη, την οποία βέ-
βαια πάλι θα πληρώσουν πολύ ακριβά οι εργαζόµενοι µε αυτούς
τους απαράδεκτους όρους που επιβάλλονται, µέσα από αυτό το
θεσµικό πλαίσιο που υπάρχει γι’ αυτούς.

Μπορεί το ΣΕΠΕ µε τους ελέγχους να σταµατήσει αυτή την
εργασιακή ζούγκλα, που κι εσείς λέτε ότι υπάρχει; Όχι, κύριε
Υπουργέ. Δεν γίνεται. Το ΣΕΠΕ βλέπει ποιο είναι το θεσµικό πλαί-
σιο και πάνω σε αυτό παίρνει θέση για το αν τηρείται ή όχι. 
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Άρα θέλει εδώ να διασφαλιστεί η σταθερή δουλειά καθώς και
τα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα των εργαζοµένων, µε
βάση τις κατακτήσεις, βέβαια, που είχε το εργατικό κίνηµα όλα
τα προηγούµενα χρόνια. 

Όσον αφορά τη δηµοσιότητα, βεβαίως, πιστεύουµε ότι βοη-
θάει. Τα συνδικάτα είναι στον δρόµο. Έκαναν διαδήλωση γι’ αυτό
το θέµα, ήρθαν στο Υπουργείο, έβγαλαν ανακοινώσεις, κάνουν
καταγγελίες, γίνεται η ερώτηση. Δεν είναι, βέβαια, η πρώτη φορά
που δηµοσιοποιείται αυτή η κατάσταση στους εργασιακούς χώ-
ρους, αυτή η ζούγκλα, αυτός ο µεσαίωνας. 

Εσείς, όµως, έχετε ευθύνες. Υπάρχει δηµοσιότητα. Πέρα από
εκεί τι γίνεται; Ποιο είναι το νοµοθετικό πλαίσιο που ετοιµάζετε
να φέρετε; Λέτε: «θα φέρουµε τις βέλτιστες πρακτικές της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης». Ποιες είναι αυτές; Δεν είναι αυτές οι βέλτι-
στες πρακτικές, που υλοποιούν οι µεγάλοι µονοπωλιακοί όµιλοι,
για να κερδίσουν ακόµη περισσότερο, δεν είναι τα mini jobs στη
Γερµανία ή τα συµβόλαια µηδενικού χρόνου στην Αγγλία; 

Η οδηγία Μπολκενστάιν και οι αποφάσεις της Ευρωπαϊκής
Ένωσης δεν είναι αυτές οι βέλτιστες πρακτικές, κύριε Υπουργέ; 

Πιστεύουµε ότι εδώ οι επιχειρήσεις βρίσκουν αυτό το θεσµικό
πλαίσιο και το υλοποιούν, καθώς και ό,τι άλλο µπορούν να κά-
νουν, για να µπορέσουν να επιβάλουν τέτοιους απαράδεκτους
όρους. Η εργαζόµενη, λοιπόν, που απολύθηκε, ακριβώς γι’ αυ-
τούς τους λόγους απολύθηκε, κύριε Υπουργέ. Πιστεύουµε ότι η
τριµερής στις 11 Μαΐου είναι πολύ µακριά. Θα µπορούσε το
ΣΕΠΕ να κάνει την τριµερή ακόµα πιο γρήγορα, ιδιαίτερα σε
αυτές τις περιπτώσεις που και εσείς θεωρείτε ότι παραβιάζεται
κάθε εργατικό δικαίωµα του εργαζόµενου. 

Πιστεύουµε ότι αυτή η τριµερής πρέπει να καταλήξει και πρέ-
πει η επιχείρηση να πάρει πίσω την εργαζόµενη που απολύθηκε,
γιατί αρνήθηκε να υπογράψει αυτούς τους απαράδεκτους όρους
που επιβάλλονται µέσα απ’ αυτές τις ατοµικές συµβάσεις εργα-
σίας, οι οποίες πρέπει να καταργηθούν, κύριε Υπουργέ. Δεν µπο-
ρεί να υπάρχουν τέτοιοι όροι στις ατοµικές συµβάσεις εργασίας,
που καταργούν κάθε δικαίωµα που έχει αποµείνει ακόµα µέσα
απ’ αυτό το θεσµικό πλαίσιο που έχει υλοποιηθεί µέχρι τώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Χρήστο Κατσώτη.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Κατρούγκαλος για τη δευτερο-
λογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Οπωσδήποτε
παρόµοιοι όροι είναι άκυροι, παράνοµοι, και θα κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε, ώστε οι επιχειρήσεις να γνωρίζουν ότι δεν θα είναι ανεκτή
η παραβίαση της νοµιµότητας. Όροι που υποχρεώνουν τον ερ-
γαζόµενο να µην πληρώνεται όταν είναι άρρωστος ή να είναι υπο-
χρεωµένος αυτός να ορίσει αναπληρωτή του, είναι προφανές ότι
βρίσκονται εκτός των ορίων της ελληνικής και της ευρωπαϊκής
έννοµης τάξης. Εδώ δεν έχουµε θέµα εποµένως επιδείνωσης του
νοµοθετικού πλαισίου αλλά εδώ έχουµε καθαρή περίπτωση αυ-
θαιρεσίας. 

Ως προς τις ενέργειες της Κυβέρνησης θυµίζω ότι για να ενι-
σχύσουµε τα δικαιώµατα των εργαζοµένων και µάλιστα σε υπερ-
νοµοθετικό επίπεδο, έχουµε κυρώσει πρόσφατα τον αναθεωρη-
µένο Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Χάρτη, που επί µία εικοσαετία, αν και
είχε υπογραφεί, δεν έχει κυρωθεί. 

Να σας ενηµερώσω, επίσης, ότι στις συζητήσεις που γίνονται
τώρα- στο πλαίσιο της Ολλανδικής Προεδρίας- για την αναθεώ-
ρηση της οδηγίας Μπολκενστάιν, η Κυβέρνησή µας επιµένει, στο
να µην επιτραπεί η δυνατότητα εργασίας αλλοδαπού προσωπι-
κού- ακόµα και προέλευσης από µία χώρα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης- µε άλλους όρους απ’ αυτούς που προβλέπονται στη χώρα
παροχής της εργασίας. Ίση αµοιβή για ίση εργασία, λοιπόν, θα
πρέπει να είναι ο κανόνας και για τις περιπτώσεις που έχουµε µε-
τακίνηση προσωπικού µεταξύ χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Προφανώς στη διαπραγµάτευση η οποία γίνεται µε τους εταί-
ρους µας, ο σκοπός µας είναι η επαναφορά των συλλογικών δια-
πραγµατεύσεων, δεν είναι η υιοθέτηση µέτρων σαν αυτά που
αναφέρατε, που και εγώ θεωρώ ότι βρίσκονται έξω από το ευ-
ρωπαϊκό κεκτηµένο. 

Εποµένως θα συνεχίζουµε, ως Κυβέρνηση, να προωθούµε και
µέτρα τα οποία κατοχυρώνουν περισσότερο, µε µεγαλύτερη έν-
ταση και προστασία, τα εργασιακά δικαιώµατα και να αντιµετω-
πίζουµε αυθαιρεσία όταν αυτή συµβαίνει στην εργασιακή
ζούγκλα και σε επίπεδο ευρωπαϊκής νοµοθέτησης να φροντί-
ζουµε ώστε να επεκτείνονται και να µην περιορίζονται τα δικαιώ-
µατα των εργαζοµένων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης κ. Κατρούγκαλο. 

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 768/11-4-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της
Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγ-
κέρογλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
στις στέγες υποστηριζόµενης διαβίωσης και στα κέντρα διηµέ-
ρευσης παιδιών µε αναπηρία.

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός Υγείας κ. Παύλος Πολάκης.

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Κεγκέρογλου, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του σε δύο λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε, και οι στέγες υποστηριζόµε-

νης διαβίωσης αλλά και τα κέντρα διηµέρευσης και ηµερήσιας
φροντίδας παιδιών µε αναπηρία, ουσιαστικά εξυπηρετούν την
αναγκαία πολιτική που πρέπει να στηρίζουµε για την αποϊδρυµα-
τοποίηση ή καλύτερα, εάν θέλετε, την ανάσχεση, προκειµένου
παιδιά µε αναπηρία να µπορούν µέσα απ’ αυτές τις δοµές να στη-
ριχθούν, ούτως ώστε να αποφευχθεί ο εγκλεισµός σε ιδρύµατα.
Εποµένως είναι πάρα πολύ σηµαντικές οι δράσεις και της υπο-
στηριζόµενης διαβίωσης στις στέγες των παιδιών µε αναπηρία,
των ανθρώπων που έχουν αυτή την ανάγκη αλλά και στα κέντρα
ηµερήσιας φροντίδας παιδιών µε αναπηρία.

Μετά τη λήξη του προηγούµενου ΕΣΠΑ υπήρχε πρόβληµα σε
σχέση µε τη λειτουργία τους και, παρά την καθυστέρηση, τελικά
υπήρξε νοµοθετική ρύθµιση, η οποία ψηφίστηκε και απ’ όλες τις
πτέρυγες της Βουλής τον Δεκέµβριο του 2014, αν θυµάµαι καλά.
Μόνο που ουσιαστικά υπήρχε κακοτυχία -και πιστεύω ότι και οι
πολιτικές µεταβολές συνέβαλαν σ’ αυτό- και δεν εκδόθηκε εγ-
καίρως η απαραίτητη κοινή υπουργική απόφαση, προκειµένου
να αρχίσει να υλοποιείται.

Βέβαια δεν ήταν εύκολο να περάσει και από το Υπουργείο
Υγείας τότε, γιατί υπήρχαν διάφορα προβλήµατα αλλά έγινε τε-
λικά νόµος του κράτους. Θα θέλαµε, κατ’ αρχάς, να µας ενηµε-
ρώσετε γι’ αυτό το θέµα, δηλαδή πού βρίσκεται το θέµα της ΚΥΑ,
και κυρίως για τις διαβουλεύσεις µε τους φορείς που στηρίζουν
τις στέγες υποστηριζόµενης διαβίωσης, προκειµένου να συνα-
φθούν οι απαραίτητες συµβάσεις.

Για το δεύτερο θέµα αναφέρω επιγραµµατικά ότι τα κέντρα
ηµερήσιας φροντίδας παιδιών µε αναπηρία και τα κέντρα διηµέ-
ρευσης εξυπηρετούσαν µέσα από τη λειτουργία τους και εξυπη-
ρετούν -ορισµένα µόνο έχουν κλείσει, λόγω του ότι υπάρχει αυτό
το κενό της χρηµατοδότησης- την ανάγκη για τις θεραπείες των
παιδιών και µάλιστα µε εξοικονόµηση κλίµακας. Η ΕΕΤΑΑ είχε
αναλάβει τη λειτουργία του προγράµµατος. Το Υπουργείο Εργα-
σίας, κυρίως, ήταν αυτό που το στήριζε µέσα από την αντίστοιχη
δοµή. Όµως, κάποια στιγµή σταµάτησε και θα έλεγα ότι έγινε και
µία προσπάθεια να µετατεθούν οι ευθύνες του συγκεκριµένου
προγράµµατος στο Υπουργείο Υγείας, το οποίο δεν είχε συµµε-
τοχή –πρέπει να το πούµε αυτό- µέχρι το 2014-2015. 

Θέλω να µε ενηµερώσετε εάν τελικά η εγκύκλιος που βγήκε
από το Υπουργείο και τον ΕΟΠΥΥ, η οποία είναι σε θετική κατεύ-
θυνση, έχει αρχίσει να υλοποιείται ή πότε θα αρχίσει να υλοποι-
είται, ούτως ώστε να σταµατήσουµε το φαινόµενο να κλείνουν
αυτά τα κέντρα και οι δοµές οι οποίες εξυπηρετούν πάρα πολλά
παιδιά. Αν θυµάµαι καλά, το νούµερο ήταν σαράντα τρεις δοµές
και χίλια τετρακόσια τριάντα παιδιά µε αναπηρία που ήταν σε
αυτές. Είναι πάρα πολύ σηµαντικό, νοµίζω, για τη δράση του
Υπουργείου Υγείας. Όπως είπα πριν, ήταν και του Εργασίας αλλά
µάλλον έχει «ξεφορτώσει» την ευθύνη στο Υγείας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή στον χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
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κ. Βασίλειο Κεγκέρογλου.
Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας ο κ. Παύλος

Πολάκης.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την ερώτηση. 
Όπως θα ξέρετε, είµαστε σε συνεχή επικοινωνία και µε την

ΠΟΣΓΚΑΜΕΑ και µε τον ΕΟΠΥΥ και µε το Υπουργείο Εργασίας
και έχουµε δροµολογήσει τη λύση του προβλήµατος στο ζήτηµα
το οποίο αναφέρατε.

Για να ξεκαθαρίσω τα πράγµατα από την αρχή, δυστυχώς, η
απόφαση η οποία είχε βγει, αυτό που λέτε «νόµος του κράτους»
που είχε ψηφιστεί στις 24-12-2014, για τα ειδικά νοσήλια- τρο-
φεία για τις στέγες υποστηριζόµενης διαβίωσης ατόµων µε ανα-
πηρίες είχε ένα λάθος. Το λάθος ποιο ήταν; Δεν προέβλεπε να
µπορούν να υπογράφουν συµβάσεις αυτές οι δοµές µε τον
ΕΟΠΥΥ. Αυτό ήταν το βασικό λάθος, το οποίο διαµόρφωσε και
την κατάσταση του να µη µπορούν να υπογραφούν συµβάσεις.
Εκεί καθόριζε, όπως φαίνεται πολύ καθαρά απ’ αυτό το άρθρο,
το άρθρο 48, το ύψος των νοσηλίων- τροφείων και ποιος το δίνει.
Δυστυχώς, δεν προέβλεπε ότι µπορούν να υπογράφουν συµβά-
σεις οι στέγες υποστηριζόµενης διαβίωσης και τα κέντρα διηµέ-
ρευσης µε τον ΕΟΠΥΥ, πιθανώς ίσως επειδή τότε αυτά
καλύπτονταν και από το πρόγραµµα της ΕΕΤΑΑ.

Το ξέρουµε το θέµα. Έχουµε κινηθεί. Για τα κέντρα διηµέρευ-
σης πληρώνονται οι γονείς και πληρώνουν τα κέντρα µέσα από
τον κανονισµό παροχών του ΕΟΠΥΥ. Έχουν δοθεί και για το 2014
και για το 2015.

Αυτήν τη στιγµή έχουµε έτοιµη την κοινή υπουργική απόφαση,
ο νέος ΕΚΠΥ που θα βγει -για να καταλάβετε που είναι το πρό-
βληµα- ο νέος κανονισµός παροχών του ΕΟΠΥΥ που βγαίνει
µέχρι το τέλος του Απρίλη, αρχές του Μάη, θα προβλέπει ρητά
τη δυνατότητα σύµβασης των δοµών αυτών µε τον ΕΟΠΥΥ,
οπότε το πρόβληµα λύνεται οριστικά. 

Υπάρχει ένα πρόβληµα µε ένα κενό που υπάρχει από τον Γε-
νάρη µέχρι τον Απρίλη της φετινής χρονιάς -επειδή ο ΕΚΠΥ
ισχύει από τη δηµοσίευσή του- που πατώντας σε κάποια παλαι-
ότερη απόφαση του ΕΟΠΥΥ, θα εκδώσουµε κοινή υπουργική
απόφαση µε αναδροµική ισχύ, η οποία θα επιτρέπει την ύπαρξη
των συµβάσεων ανάµεσα στις στέγες αλλά και στις δοµές της
διηµέρευσης, προκειµένου να µπορέσουν να καλυφθούν και να
συνεχίσουν τη λειτουργία τους. 

Δυστυχώς, υπήρξε αυτή η εµπλοκή που λέτε και εσείς µε το
πρόγραµµα της ΕΕΤΑΑ που έληξε. Ξέρουµε ότι το Υπουργείο Ερ-
γασίας προγραµµατίζει να ενταχθούν στα καινούργια προγράµ-
µατα αλλά µέχρι να γίνει αυτό, θα υπάρχει και η δυνατότητα
κάλυψης από τον ΕΟΠΥΥ. Είναι πλήρως ενήµερη η Οµοσπονδία
των Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες σε σχέση µε αυτές τις κινήσεις,
συµφωνεί και είναι θέµα το οποίο θα λυθεί εντός λίγων ηµερών
µε την έκδοση κοινής υπουργικής απόφασης, η οποία είναι
έτοιµη και για την οποία έπρεπε να προϋπάρξει απόφαση του Δι-
οικητικού Συµβουλίου του ΕΟΠΥΥ, που να λέει ότι, ναι, θέλω να
το κάνω. Διότι αυτό είναι το νοµοθετικό µπλέξιµο στην Ελλάδα.
Για να κάνεις οτιδήποτε, πρέπει να αποφασίζουν τριακόσιοι.

Επικαιροποιήθηκε µια παλαιότερη απόφαση του Διοικητικού
Συµβουλίου του ΕΟΠΥΥ, η οποία µάλιστα δεν είχε αποσταλεί και
στο Υπουργείο, απ’ ό,τι ανακαλύψαµε, ψάχνοντας τα χαρτιά. Επι-
καιροποιήθηκε αυτή η απόφαση και µε βάση αυτό θα καλυφθούν
οι στέγες υποστηριζόµενης διαβίωσης αλλά και τα κέντρα ηµε-
ρήσιας νοσηλείας. Επίσης, νοµίζω ότι πρέπει να είστε ενήµερος
ότι συναντηθήκαµε πριν από λίγες µέρες µε την Οµοσπονδία και
είναι σε πλήρη γνώση τους όλη αυτή η διαδικασία η οποία εξε-
λίσσεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Ο κ. Κεγκέρογλου έχει τον λόγο, για να δευτερολογήσει. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Για τις στέγες υποστηριζόµενης

διαβίωσης, υπάρχει το άρθρο 48 του νόµου στον οποίο αναφέρ-
θηκε ο κύριος Υπουργός και είναι, κύριε Πρόεδρε, οµόφωνα ψη-
φισµένο από τη Βουλή. Για ένα οµόφωνα ψηφισµένο άρθρο, µια

διάταξη η οποία είναι πλήρης -δεν έχει κανένα πρόβληµα- επειδή
ο ΕΟΠΥΥ είχε «πολιτικές» αντιρρήσεις –δεν θεωρούσε, δηλαδή,
ότι ήταν σωστή και δεν τη προχώρησε- βλέπουµε να πασχίζει η
πολιτική ηγεσία σήµερα -και πιστεύω ο οποιοσδήποτε θα ήταν
σε αυτήν τη θέση- να υλοποιηθεί, αντιµετωπίζοντας έµµεσες αν-
τιρρήσεις και έµµεσα προσκόµµατα, τα οποία τίθενται, δυστυ-
χώς. 

Το άρθρο 48 προβλέπει ότι για παιδιά ασφαλισµένων τα χρή-
µατα θα καταβάλλονται από τον ΕΟΠΥΥ, ενώ για ανασφάλιστα
παιδιά από την Πρόνοια και προβλέπει µια κοινή υπουργική από-
φαση, η οποία θα καθορίζει τις λεπτοµέρειες στα θέµατα που
χρειάζονται για την εφαρµογή του. 

Πράγµατι, έπρεπε να τροποποιηθεί ο κανονισµός του ΕΟΠΥΥ,
ο οποίος δεν προέβλεπε αυτά, και να συµµορφωθεί ο κανονισµός
µε τον νόµο. Δεν έχει, λοιπόν, καµµία δικαιολογία ο ΕΟΠΥΥ για
το ότι καθυστέρησαν οι τροποποιήσεις στον νόµο.

Πολύ σωστά είπατε ότι για να µπορέσουµε να καλύψουµε τις
δαπάνες –κι εγώ θα έλεγα και από το 2015, κύριε Υπουργέ, να
το δείτε, που υπάρχουν δαπάνες στις στέγες, όχι µόνο από 1-1-
2016- η ισχύς της τροποποίησης του κανονισµού πρέπει, πράγ-
µατι, να προβλεφθεί ρητά και να έχει αναδροµική ισχύ. Αν
χρειαστεί και νοµοθετική ρύθµιση, νοµίζω ότι είµαστε στη διά-
θεσή σας να τη στηρίξουµε γι’ αυτό το θέµα. 

Ξέρετε, όµως, ότι είναι πάρα πολύ δύσκολο όταν κλείσει µια
δοµή, όταν κλείσει µια στέγη υποστηριζόµενης διαβίωσης, στη
συνέχεια να επαναλειτουργήσει. Γι’ αυτό θα πρέπει να µπουν στο
πνεύµα των αναγκών σήµερα όλες οι διοικήσεις των οργανισµών
που σχετίζονται και δεν µπορούν να έχουν διαφορετική πολιτική
ούτε από το Υπουργείο ούτε συνολικά από την Ελληνική Δηµο-
κρατία, η οποία έχει συνυπογράψει τη Διεθνή Σύµβαση για τα
άτοµα µε αναπηρία και το θέµα της αυτόνοµης και υποστηριζό-
µενης διαβίωσής τους.

Ο προηγούµενος νόµος για τις στέγες υποστηριζόµενης δια-
βίωσης δεν καθόριζε το νοσήλιο. Είχε καθοριστεί πιο µπροστά
µε άλλο νόµο και µε υπουργική απόφαση αλλά αυτό δεν έχει ση-
µασία, είναι δευτερεύον. 

Ποιος είναι ο στόχος για τις δοµές των παιδιών µε αναπηρία,
που έχουν να κάνουν µε τη διηµέρευση και την ηµερήσια φρον-
τίδα; Σαφώς να γίνονται οι θεραπείες εκεί, σαφώς να υπάρχει και
ταυτόχρονα απασχόληση και αποφυγή εγκλεισµού σε ιδρύµατα.
Εποµένως, είναι πάρα πολύ σηµαντικό και σε αυτό το θέµα να
υπάρξει γρήγορα εξέλιξη. 

Εκεί πράγµατι έχει ευθύνη το Υπουργείο Εργασίας, το οποίο
δεν υλοποίησε νοµοθετική ρύθµιση που υπήρχε και την υλοποί-
ησε µόνο στο κοµµάτι που αφορούσε τους δήµους, γιατί τα
λεφτά τα έβαλε το Υπουργείο Εσωτερικών και καλύφθηκε το κοµ-
µάτι των δοµών αυτών που λειτουργούσαν από δήµους. Όσες
δοµές λειτουργούσαν από τους γονείς δεν καλύφθηκαν από το
Υπουργείο Εργασίας και έτσι µεταφέρθηκε η ευθύνη στο Υγείας.
Δεν έχετε, δηλαδή, εσείς, ως Υπουργείο Υγείας, σε αυτό το κοµ-
µάτι την ευθύνη της αδράνειας που υπήρξε για το 2015.

Όµως, αυτή η λύση που συµφωνήθηκε µπορεί πράγµατι να γε-
φυρώσει την κατάσταση µέχρι να ξεκινήσει το νέο ΕΣΠΑ. Άρα,
αυτό που θέλουµε είναι να το δείτε από κοντά και προσωπικά,
ούτως ώστε να υλοποιηθεί και να πληρωθούν όσο το δυνατόν
συντοµότερα τα οφειλόµενα για να έχουµε καλό τέλος σε αυτό
το θέµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κεγκέρογλου.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Πολάκης για τη δευτερολογία

του.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δυο

κουβέντες µόνο, κύριε Κεγκέρολγου, γιατί τελικά συµφωνούµε
στην εξέλιξη και έτσι θα γίνει. Επαναλαµβάνω ότι είστε πολύ πιο
παλιός κοινοβουλευτικός από µένα. Το άρθρο 48 δεν προέβλεπε
έκδοση ΚΥΑ. Δεν την προέβλεπε. Έλεγε ότι τα ειδικά νοσήλια-
τροφεία για τις στέγες υποστηριζόµενης διαβίωσης καταβάλλε-
ται από τον ΕΟΠΥΥ για τους ασφαλισµένους ασφαλιστικών ορ-
γανισµών που έχουν ενταχθεί σε αυτόν, από τους ίδιους τους
ασφαλιστικούς οργανισµούς για όσους δεν έχουν ενταχθεί, από
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την Πρόνοια, όταν πρόκειται για ανασφάλιστους και για άπο-
ρους. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εγώ το έχω υπογράψει.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

προέβλεπε έκδοση κοινής υπουργικής απόφασης αυτό το
άρθρο. Σε αυτό θα έπρεπε να έχετε συµπεριλάβει τη δυνατότητα
να κάνουν συµβάσεις. Τέλος πάντων, δεν συµπεριλήφθη. 

Εν τω µεταξύ, για το δεύτερο, που είπατε, θα ήθελα να πω ότι
η διοίκηση που αυτήν τη στιγµή υπάρχει στον ΕΟΠΥΥ είναι σε
πλήρη εναρµόνιση µε τις πολιτικές επιλογές του Υπουργείου
Υγείας και της Κυβέρνησης. Επικαιροποίησε, κύριε Κεγκέρο-
γλου, µια παλαιότερη απόφαση του τότε Διοικητικού Συµβουλίου
-είχε παρθεί από τις 21-5-2015- που ήταν η προηγούµενη διοί-
κηση, την οποία είχε ορίσει η προηγούµενη κυβέρνηση, που ζη-
τούσε την τροποποίηση του άρθρου 18, η οποία, όµως, δεν
διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Υγείας. Αυτή η απόφαση δεν διαβι-
βάστηκε στο Υπουργείο Υγείας, γιατί πιθανώς θα κρύβονταν κά-
ποια άλλα πράγµατα από πίσω. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Από τη διοίκηση του ΕΟΠΥΥ.
Εγώ το είπα…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι,
αυτό εννοώ, ότι είχε πάρει µια απόφαση για τροποποίηση του
άρθρου 18 του Ενιαίου Κανονισµού Παροχών, όµως αυτή δεν
διαβιβάστηκε στο Υπουργείο. Τέλος πάντων, επικαιροποιήσαµε
την απόφαση αυτή µε προχθεσινή απόφαση του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του ΕΟΠΥΥ και θα υπογραφούν οι συµβάσεις, για να
λυθεί το θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Ολοκληρώθηκε η απάντηση στην επίκαιρη ερώτηση του κ.
Κεγκέρογλου.

Προχωρούµε στην έβδοµη µε αριθµό 732/4-4-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης του Ποταµιού
κ. Κωνσταντίνου Μπαργιώτα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε την πολύµηνη αναµονή για ακτινοθεραπεία στα δηµόσια νο-
σοκοµεία της χώρας.

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Μπαργιώτας για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του για δυο λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα, κατ’ αρχάς, να σας ευχαριστήσω

που σήµερα, επιτέλους, είστε εδώ. Για µένα αυτό αποτελεί ιδιαί-
τερο προνόµιο, γιατί την τελευταία φορά που σας είδα σε επί-
καιρη ερώτηση ήταν τον Νοέµβριο. Έκτοτε µεσολαβούν επτά
αναπάντητες επίκαιρες και σήµερα, επιτέλους, είναι πολύ ευχά-
ριστο το γεγονός ότι παρίστασθε, µετά από µια µόνο αναβολή,
στη συγκεκριµένη ερώτηση για ένα πολύ σηµαντικό θέµα, το
θέµα των ακτινοθεραπειών. 

Θα ήθελα να κάνω µία µικρή παρατήρηση σε αυτό το σηµείο,
γιατί και µε αφορµή κάποια στοιχεία που βγήκαν στον Τύπο, το
Υπουργείο Υγείας παρεµπιπτόντως είναι µακράν ο πρωταθλητής
των απουσιών µε πενήντα τέσσερις. Ακολουθεί το Υπουργείο Οι-
κονοµικών µε σαράντα πέντε. Τα στοιχεία, όµως, για το θέµα
αυτό δείχνουν –και απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε Πρόεδρε, µε την
ιδιότητά σας- ότι υπάρχει πρόβληµα στον τρόπο µε τον οποίο γί-
νονται οι επίκαιρες και δεν απαντώνται, το οποίο ξεφεύγει λόγω
φόρτου, προφανώς.

Θα ήθελα να παρατηρήσω ότι αυτό το συζητήσαµε και την
προηγούµενη φορά. Υπάρχουν λύσεις, τις οποίες θα πρέπει να
αναζητήσει το Προεδρείο στη συλλογική του µορφή και να δο-
θούν στο άµεσο µέλλον, γιατί νοµίζω ότι έτσι υπονοµεύουµε το
κύρος του Κοινοβουλίου όλοι. Και αυτό δεν έχει προσωπικές αιχ-
µές. 

Θα ζητήσω µία µικρή ανοχή, για να περάσω στο θέµα αυτό κα-
θαυτό.

Γνωρίζουµε όλοι ότι ένα από τα µεγαλύτερα ελλείµµατα –αν
όχι το µεγαλύτερο- του Εθνικού Συστήµατος Υγείας είναι η θε-
ραπεία των καρκινοπαθών. Στην επαρχία ειδικά είναι ακόµη χει-
ρότερα. Υπάρχουν ελάχιστες δυνατότητες, κυρίως στα τέσσερα
µεγάλα πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία της επαρχίας. 

Αν η αναµονή για τους καρκινοπαθείς στον «Άγιο Σάββα» φτά-
νει τους έξι µήνες, στην επαρχία η πραγµατικότητα είναι ότι δεν

υπάρχει στην πραγµατικότητα χρόνος και πρόσβαση. Τα δύο
τρίτα των νοσούντων αναγκάζονται να µεταναστεύσουν στο κέν-
τρο και τις περισσότερες φορές απευθύνονται σε ιδιωτικά κέν-
τρα, µε πρόσθετο κόστος, παρ’ όλο που τα ιδιωτικά κέντρα
αµείβονται από τα Ταµεία στο 100%. Το πρόσθετο κόστος ξεπερ-
νάει µερικές φορές και τις πέντε χιλιάδες. Και µιλάµε για ανθρώ-
πους που βρίσκονται σε πραγµατικά πολύ δεινή θέση. 

Τα στοιχεία λένε ότι τα µηχανήµατά ακτινοθεραπείας είναι
λίγα. Το δηµόσιο έχει µόλις είκοσι τέσσερα από τα συνολικά σα-
ράντα δύο της χώρας, έναντι των εξήντα που χρειάζεται συνο-
λικά η χώρα. Από τα είκοσι τέσσερα µηχανήµατα του δηµοσίου,
κατά πάγια τακτική, τα τρία δεν λειτουργούν, παρ’ όλο που είναι
καινούργια, γιατί δεν έχουν προσωπικό, και τα δώδεκα είναι
απαρχαιωµένα και πρακτικά τελειωµένα. 

Μέσα σε αυτό το ζοφερό περιβάλλον, υπάρχει µία δωρεά από
το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» που εκκρεµεί και αφορά και νο-
σοκοµεία του κέντρου αλλά κυρίως αφορά την ανανέωση του
εξοπλισµού των επαρχιακών νοσοκοµείων της Αλεξανδρούπο-
λης, της Λάρισας, της Πάτρας και του Ηρακλείου, τα οποία βρί-
σκονται σε άθλια κατάσταση και είναι συνήθως χαλασµένα, τις
περισσότερες φορές. Είναι ήδη λίγα. 

Η εξασφάλιση της λειτουργίας µε την εγκατάσταση είναι ο
µόνος όρος ο οποίος ετέθη από το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος»
και µεταφράζεται πρακτικά σε σαράντα δύο προσλήψεις συνο-
λικά επιστηµονικού και υποστηρικτικού προσωπικού, οι οποίες
δεν έχουν γίνει, δεν έχουν ολοκληρωθεί και µερικές από αυτές
δεν έχουν δροµολογηθεί. Η δε προθεσµία εκπνέει τον Ιούνιο.
Υπάρχει µεγάλος κίνδυνος το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» να
αποσύρει την προσφορά, συνολικά ενδεχοµένως, αν δεν ολοκλη-
ρωθούν αυτές οι σαράντα δύο προσλήψεις. 

Η Αλεξανδρούπολη φαίνεται ότι το χάνει οριστικά, καθώς είναι
εκτός κάθε σχεδιασµού, κι αυτό έχει µία συµβολική αξία. Υπάρχει
ανησυχία και στα υπόλοιπα νοσοκοµεία, κυρίως γιατί οι περισ-
σότερες προσλήψεις είναι επικουρικού προσωπικού που δεν
είναι σίγουρο ότι θα ικανοποιήσουν τις προδιαγραφές του Τζονς
Χόπκινς, το οποίο είναι ο σύµβουλος του Ιδρύµατος «Σταύρος
Νιάρχος» για τη συγκεκριµένη δωρεά. 

Η πρώτη ερώτηση, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, είναι: Τι γνώµη
έχετε για τη δωρεά ως Υπουργείο; Θεωρείτε αναγκαία και ζωτική
τη δωρεά; Τη θέλουµε, κατ’ αρχάς, ως Υπουργείο και ως κράτος;
Σε ποιο ακριβώς στάδιο βρίσκονται οι προσλήψεις, γιατί η εικόνα
είναι µικτή και ως ένα σηµείο υπάρχει σύγχυση; Κινδυνεύουν κά-
ποια νοσοκοµεία; Κυρίως, υπάρχει από την ενηµέρωση που έχετε
πιθανότητα να αποσυρθεί συνολικά η προσφορά και για τα επτά
µηχανήµατα, αν χαθεί το ένα ή αν ένα από τα επτά νοσοκοµεία
δεν µπορέσει να ικανοποιήσει τις ανάγκες της δωρεάς; 

Αυτά προς το παρόν. 
Σας ευχαριστώ για τον χρόνο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Βουλευτή κ. Μπαργιώτα.
Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Πολάκης,

για να απαντήσει. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Μπαργιώτα, σας ευχαριστώ για την ερώτηση, γιατί µου

δίνετε την ευκαιρία να ξεκαθαρίσω κάποια πράγµατα, διότι είδαν
το φως της δηµοσιότητας κάποιες ανακοινώσεις το τελευταίο
διάστηµα, οι οποίες δεν εδράζονται στην πραγµατικότητα. Και
είναι τέτοιο το µένος κάποιων να κάνουν αντιπολίτευση, που φαί-
νεται ότι έχουν βάλει τα χέρια τους µπροστά στα µάτια τους και
δεν βλέπουν τι συµβαίνει. 

Για να ξεκαθαρίσουµε, πρώτον, η δωρεά δεν χάνεται. Είναι σε
τακτική επικοινωνία µε το Ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» συνεργά-
τες δικοί µου και του Ανδρέα Ξανθού και δροµολογούµε όλα τα
πράγµατα που είναι απαραίτητα για την υλοποίηση της δωρεάς.
Ένα το κρατούµενο αυτό. 

Δεύτερον, κάναµε µία τεράστια προσπάθεια ανάταξης του συ-
στήµατος, σε σχέση µε τις ανάγκες του σε προσωπικό. Με τις
δύο προκηρύξεις των εννιακοσίων ογδόντα πέντε µονίµων και
των πεντακοσίων ογδόντα πέντε επικουρικών, οι οποίες έχουν
ολοκληρωθεί -η µεν πρώτη ως προς τα αποτελέσµατα, η δε δεύ-
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τερη ως προς τη λήξη προθεσµίας υποβολής των αιτήσεων που
έληξε από τις 11 του µήνα- έχει δροµολογηθεί η πρόσληψη –για
να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους- από τις µεν πρώτες των
εννιακοσίων ογδόντα πέντε, τριάντα τεσσάρων ατόµων προσω-
πικού µε ειδικότητα ΤΕ Ακτινολογίας-Ραδιολογίας, που θα ενι-
σχύσουν και ακτινοθεραπευτικά τµήµατα, αλλά όχι µόνο ακτινο-
θεραπευτικά. 

Κι εδώ να κάνω µια παρένθεση. Ένας ογκολογικός ασθενής
δεν κάνει µόνο ακτινοθεραπεία. Κάνει και αξονικές. Χρειάζεται
κάποια απεικόνιση. Αν δεν υπάρχουν, αν δεν είναι ενισχυµένα τα
τµήµατα αυτά, δεν φτάνει να κάνει την ακτινοθεραπεία. 

Είδαµε και κάποιες ανακοινώσεις -κατευθυνόµενες θα τις
έλεγα εγώ- ότι διορίζουµε -λέει- σε νοσοκοµεία που δεν έχουν
ακτινοθεραπευτικά τµήµατα. Εµείς κάνουµε µια συνολική παρέµ-
βαση ανάταξης του συστήµατος, που αφορά τους ογκολογικούς
ασθενείς. Δηλαδή, όταν πάµε κάποιους ΤΕ Ραδιολόγους-Ακτινο-
λόγους σε τµήµατα Πυρηνικής Ιατρικής, αυτό δεν ωφελεί τους
ογκολογικούς αρρώστους µε τα σπινθηρογραφήµατα, είτε τα
διαγνωστικά είτε τα θεραπευτικά; Είναι πολύ φτωχή αυτή η κρι-
τική που είδε το φως της δηµοσιότητας. 

Από την πρώτη, λοιπόν, προκήρυξη είναι δροµολογηµένο να
διοριστούν τριάντα τέσσερα άτοµα -έχουν βγει τα αποτελέ-
σµατα- ΤΕ Ραδιολογίας-Ακτινολογίας και πέντε ακτινοφυσικοί, οι
οποίοι κι αυτοί δεν χρειάζονται µόνο στα ακτινοθεραπευτικά τµή-
µατα. Χρειάζονται και σε όλα τα τµήµατα απεικόνισης, όπως λένε
και οι επίσηµοι φορείς της έκφρασής τους και όχι αυτοί που υπο-
δύονται τους επίσηµους φορείς της έκφρασής τους. 

Επίσης, από την πρόσληψη των πεντακοσίων ογδόντα πέντε
επικουρικών -έληξε η προθεσµία υποβολής των δηλώσεων προχ-
θές- έχουν δροµολογηθεί οι προσλήψεις πενήντα τριών ατόµων
ΤΕ Ραδιολογίας-Ακτινολογίας συν εννιά ακτινοφυσικών, οι οποίοι
δεν είναι µόνο στην Αθήνα, είναι στο «Αγίων Αναργύρων», είναι
στο «Φλέµινγκ», είναι στο «Τζάνειο», είναι στο «Άγιος Παύλος»
στη Θεσσαλονίκη, είναι στις Σέρρες, είναι στην Καβάλα, είναι
στην Αλεξανδρούπολη. 

Έχουµε πλήρη εικόνα του τι απαιτείται. Η νέα προκήρυξη του
µόνιµου προσωπικού, των χιλίων επτακοσίων ατόµων, όπως έχω
πει πολλές φορές και το ξέρετε κι εσείς, επίτηδες καθυστερή-
σαµε να βγει, παρ’ ότι υπάρχει ΠΥΣ, γιατί θέλαµε να γλιτώσουµε
χρόνο. Ακούγεται παράδοξο αλλά έτσι είναι. 

Θέλουµε να βγουν τα οριστικά αποτελέσµατα για τους εννια-
κόσιους ογδόντα πέντε της προκήρυξης του Νοεµβρίου, που ήδη
έχουν βγει για τις τρεις από τις τέσσερις κατηγορίες που συµ-
περιλαµβάνει, ούτως ώστε η νέα προκήρυξη των χιλίων επτακο-
σίων να γίνει από τον κυλιόµενο πίνακα των οριστικών αποτελε-
σµάτων της προηγούµενης προκήρυξης και να µην καθυστε-
ρούµε.

Και µέσα εκεί, να είστε σίγουρος, κύριε Μπαργιώτα, και να µην
ανησυχείτε, θα καλύψουµε τις θέσεις, οι οποίες απαιτούνται για
να λειτουργήσουν µε αξιοπρεπείς όρους τα τµήµατα στα οποία
προορίζει δωρεά το Ίδρυµα «Σταύρου Νιάρχου» αλλά και άλλα
ακτινοθεραπευτικά τµήµατα, τα οποία έχουν ανάγκη. 

Και µια τελευταία κουβέντα. Επειδή έχει γίνει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Στην δευτερολογία

σας, παρακαλώ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εν-

τάξει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, πριν δώσω τον λόγο στον κ. Μπαργιώτα, έχω την
τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακο-
λουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνο-
δοί τους από το Γυµνάσιο Παλαιού Ψυχικού, πρώτο τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Να σας ενηµερώσω ότι παρακολουθείτε µια διαδικασία κοινο-
βουλευτικού ελέγχου. Είστε στο µέσο της διαδικασίας. Ρωτάει ο
Βουλευτής και απαντάει ο Υπουργός. Ήδη έχει θέσει την ερώ-

τησή του ο Βουλευτής και είµαστε στη δευτερολογία. 
Τον λόγο θα πάρει τώρα ο κ. Μπαργιώτας, Βουλευτής Λαρί-

σης, για τη δευτερολογία του. 
Έχετε τον λόγο, κύριε Βουλευτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ ακόµη µία φορά. 
Θα αρχίσω µε τη Λάρισα, που την ξέρω καλά. Το µηχάνηµα

που υπάρχει, ο γραµµικός επιταχυντής, είναι πραγµατικά αρ-
χαίος και είναι συνήθως χαλασµένος. Μεγάλο ιδιωτικό κέντρο
της περιοχής εγκαθιστά ήδη επιταχυντή, ο οποίος θα λειτουργή-
σει πριν από τον καινούργιο επιταχυντή, αν και όταν ολοκληρωθεί
η προσφορά του Νιάρχου. 

Εγώ δεν θα υποκύψω στην ευκολία της κριτικής ότι η καθυστέ-
ρηση οφείλεται σε ιδιωτικά συµφέροντα. Δεν το πιστεύω, έτσι κι
αλλιώς. Άλλωστε, είµαι από αυτούς που πιστεύουν, όπως είπα
και προηγουµένως, ότι µε βάση τα στοιχεία οι ιδιωτικές επενδύ-
σεις είναι και ευπρόσδεκτες και χρειάζονται. 

Για τη Θεσσαλία, και τα δύο καινούργια µηχανήµατα σε καθη-
µερινές δεκάωρες βάρδιες δεν φτάνουν να καλύψουν το κενό
που υπάρχει. 

Είπα και στην αρχή ότι το θέµα της αντιµετώπισης του καρκί-
νου –όχι µόνο των ακτινοθεραπειών- είναι τεράστιο και τα κενά
στην επαρχία είναι δραµατικά. Πιστεύω ότι η αδυναµία προγραµ-
µατισµού και αντιµετώπισης του ζητήµατος, ακόµη και σε αυτές
τις ζοφερές στιγµές, από οικονοµική άποψη, είναι χαρακτηρι-
στική και πολύ φοβάµαι ότι βαρύνει το Υπουργείο. 

Ο Νιάρχος έχει τον επαγγελµατισµό που δεν έχει το Υπουρ-
γείο και για να κάνει την προσφορά του ανέθεσε µία µελέτη,
όπως καλά γνωρίζετε, στο «John Hopkins» και στην Ελληνική
Εταιρεία Ογκολογίας-Ακτινοθεραπείας, η οποία λέει ότι χρει-
άζονται σαράντα δύο συγκεκριµένες προσλήψεις για τα επτά.
Επίσης, λέει ότι για τα υπόλοιπα τρία –τα οποία, θυµίζω, είναι και-
νούργια από το ΕΣΠΑ και είναι κλειδωµένα, δεν δουλεύουν λόγω
προσωπικού- χρειάζονται άλλες ογδόντα εννιά. Συνολικά, χρει-
άζονται εκατόν τριάντα µία προσλήψεις, αν δεν κάνω λάθος. 

Κατά την άποψή µου, στις περίφηµες 5Κ και 4Κ προκηρύξεις
για τις οποίες µιλάτε και ξαναµιλάτε στις εννιακόσιες δεκαέξι θέ-
σεις θα έπρεπε να είναι και οι εκατόν τριάντα µία θέσεις για τις
ακτινοθεραπείες, γιατί είναι ένα από τα πιο ζωτικά και οξέα προ-
βλήµατα, που µπορεί να αντιµετωπίσει ένας άνθρωπος στη ζωή
του. Κανείς δεν θα σας κατηγορούσε, αν οι εκατόν τριάντα µία
θέσεις που χρειάζονται για τα ακτινοθεραπευτικά είχαν προκη-
ρυχθεί όλες από τώρα. Αφήστε που 3 εκατοµµύρια είναι το ΦΠΑ
της δωρεάς του ιδρύµατος, πράγµα που σηµαίνει ότι µε µία απλή
διαίρεση και οι εκατόν τριάντα µία θέσεις που χρειάζονται καλύ-
πτονται για ένα τουλάχιστον χρόνο –αν το δει κανείς µπακαλί-
στικα- µόνο και µόνο από το έσοδο που θα έχει το δηµόσιο από
την προσφορά. Γιατί θα έχει έσοδα το δηµόσιο από την προ-
σφορά. 

Παρ’ όλα αυτά, η απροθυµία είναι ανεξήγητη. Αρνηθήκατε –
από ό,τι γνωρίζω- ή δεν καταφέρατε να δείτε και τους εκπροσώ-
πους του Ιδρύµατος στην Ελλάδα, αλλά και την Ελληνική
Εταιρεία Ογκολογίας-Ακτινοθεραπείας. Αυτή την ενηµέρωση
έχω. Είναι οι άνθρωποι οι οποίοι δουλεύουν από την πλευρά του
Νιάρχου για την πραγµατοποίηση της προσφοράς. Χαίροµαι που
έχετε επαφές σε χαµηλότερο επίπεδο. 

Κατά τα άλλα, όµως, οι άνθρωποι αυτοί αγωνιούν, γιατί οι πε-
ρισσότερες προσλήψεις στην επαρχία γίνονται µε µεθόδους οι
οποίες ενδεχοµένως για το Διοικητικό Συµβούλιο του Ιδρύµατος
στην Αµερική -όπως ξέρετε, εκεί εδράζεται- µπορεί να µην είναι
ικανοποιητικές. Μιλάµε για µπλοκάκια και µιλάµε για επικουρι-
κούς ακτινοφυσικούς, οι οποίοι δεν καλύπτουν κατά 100% τις
προδιαγραφές. Ελπίζουν όλοι ότι θα πάνε κατ’ ευχήν τα πράγ-
µατα.

Από την Αλεξανδρούπολη, από τους ανθρώπους µε τους οποί-
ους µίλησα, η πληροφόρηση είναι ότι παρ’ όλες τις προσπάθειες
του Πανεπιστηµίου που µετακύλησε θέσεις ΔΕΠ προς την ακτι-
νοφυσική, παρ’ όλες τις προσπάθειες της τοπικής αυτοδιοίκησης
εκκρεµούν τρεις προσλήψεις, οι οποίες δεν έχουν προκηρυχθεί.
Τον Ιούνιο λήγει η προσφορά. Στη Θράκη θα κάνουµε οικονοµία;
Στη Θράκη έπρεπε να αφαιρεθούν ακτινοφυσικοί υπέρ του ΚΑΤ
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και του «Σισµανογλείου», τα οποία δεν έχουν ακτινοθεραπευτικά
µηχανήµατα και θα µπορούσαν να είναι στην επόµενη προκή-
ρυξη; Καµµία αντίρρηση, χρειάζονται και αλλού ακτινοθεραπευ-
τές, µόνο που θα µπορούσαν να είναι έξι µήνες πίσω. Για να µη
χαθεί…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, κύριε συνά-
δελφε. Ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Νοµίζω, όµως, ότι το πρό-
βληµα περιγράφεται ακριβώς σε αυτή την ανακοίνωση στην
οποία αναφέρεστε, την οποία τη βγάλατε ως απάντηση. Πιστεύω
ότι υπάρχει γενικευµένη προχειρότητα και ένας υπερφίαλος δον-
κιχωτισµός, όσον αφορά την αντιµετώπιση των προβληµάτων της
υγείας, ο οποίος αποδεικνύεται εδώ. 

Μπορούµε να προγραµµατίσουµε σαράντα δύο προσλήψεις;
Αυτό είναι το ερώτηµα. Δεν έχει γίνει δυνατό µέσα σε δεκατέσ-
σερις, δεκαπέντε µήνες να γίνουν σαράντα δύο προσλήψεις, για
τις οποίες, όπως σας είπα –µπακαλίστικα έστω- τα χρήµατα
υπάρχουν. 

Είµαστε ένα µήνα πριν τη λήξη της προσφοράς και υπάρχουν
σοβαρότατες εκκρεµότητες. Χαίροµαι που λέτε ότι θέλετε την
προσφορά και θα κάνετε ό,τι µπορείτε και ότι δεν τη χάνετε –
είµαι µαζί σας, να µην τη χάσουµε- αλλά για να µην τη χάσουµε
θα πρέπει να προσθέσουµε σαράντα δύο άτοµα, εκ των οποίων
πολλά δεν έχουν προσληφθεί, δεν έχουν καν δροµολογηθεί οι
διαδικασίες. Αυτό λένε οι πληροφορίες από τα νοσοκοµεία της
επαρχίας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ και εγώ. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Μπαργιώτα, εµείς ως Υπουργείο Υγείας, είµαστε υποχρεωµένοι
–και αυτό κάνουµε- µε βάση την πολιτική επιλογή της Κυβέρνη-
σης να στηρίξει το σύστηµα της υγείας -αυτό φαίνεται και από
τα χρήµατα, τα οποία διατίθενται στον φετινό προϋπολογισµό
και από το ξεπάγωµα προσλήψεων και παλαιότερων ετών και τη
δηµιουργία νέων- να καλύψουµε µε έναν ισόρροπο τρόπο τις
οξύτατες ανάγκες που έχουν αφήσει πέντε χρόνια µνηµονιακής
καταστροφής. 

Και πραγµατικά, είναι λίγο περίεργο –πώς να το πω;- ενώ βλέ-
πετε ότι για πρώτη φορά µετά από έξι, επτά χρόνια αρχίζει να
πηγαίνει ξανά κόσµος στα νοσοκοµεία, να δηµιουργείται µία ει-
κόνα συντέλειας του κόσµου, εάν δεν κάνουµε κάτι σε έναν µήνα.
Τετρακόσιες τριάντα εγκεκριµένες πιστώσεις είχαν για προσλή-
ψεις µόνιµων γιατρών και τις είχαν παγωµένες πέντε χρόνια και
από τον Σεπτέµβρη µέχρι σήµερα έχουµε δηµοσιεύσει σε ΦΕΚ
τριακόσιες πενήντα. 

Αυτό δεν το είδατε; Δεν βλέπετε ότι από τον Σεπτέµβρη µέχρι
τον Δεκέµβρη, µέσα σε τέσσερις µήνες, ανέλαβαν υπηρεσία τε-
τρακόσιοι ογδόντα επικουρικοί γιατροί και από τον Γενάρη µέχρι
τώρα -µέχρι εχθές το απόγευµα- έχουν διοριστεί τριακόσιοι σα-
ράντα πέντε; Και µάλιστα, θα αναλάβουν σχεδόν όλοι υπηρεσία
απ’ ό,τι βλέπω, γιατί αρχίζουν να βλέπουν ότι κάτι κινείται στον
χώρο της υγείας. Σας είπα τα νούµερα προηγουµένως που αφο-
ρούν το κοµµάτι αυτό. 

Για να απαντήσω και για τους πραγµατικούς όρους, υπάρχει
µια φιλολογία για έξι µήνες αναµονή, δέκα µήνες αναµονή, τρεις
και τέσσερις µήνες αναµονή παντού και ότι πεθαίνουν άνθρωποι
κ.λπ.. Κατ’αρχήν, αυτό που λέτε -θα πω εγώ πώς είναι στην πραγ-
µατικότητα- τα προηγούµενα χρόνια δεν το βλέπατε; Δεν υπήρχε
τότε; Όταν βγήκε αυτή η Κυβέρνηση, αυξήθηκε η αναµονή; Λοι-
πόν, για να µιλάµε συγκεκριµένα, έχω να πω τα εξής.

Πρώτον, το νοσοκοµείο ΑΧΕΠΑ έχει ακτινοθεραπευτικό. «Ο
µέσος χρόνος αναµονής των ασθενών για έναρξη ακτινοθερα-
πείας στο Τµήµα Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας του ΑΠΘ σπά-
νια υπερβαίνει τις δέκα εργάσιµες ηµέρες. Υπογραφή Ιωάννης
Τζίτζικας, επίκουρος καθηγητής, Διευθυντής του Τµήµατος». 

Δεύτερον, από τη διευθύντρια του Νοσοκοµείου «Θεαγένειο»,
ο µέσος χρόνος αναµονής είναι είκοσι µε τριάντα ηµέρες. Τρίτον,
στο Ογκολογικό Νοσοκοµείο «Άγιοι Ανάργυροι» ο χρόνος ανα-

µονής είναι περίπου τρεις µήνες. Αν είναι επείγον, τον βάζουν
νωρίτερα. 

Στον «Άγιο Σάββα» αναλόγως το µηχάνηµα, ο χρόνος αναµο-
νής είναι από τριάντα ηµέρες ως ενενήντα ηµέρες, αναλόγως το
ποιο µηχάνηµα χρειάζεται, ο γραµµικός επιταχυντής ή το κοβάλ-
τιο. Στο Νοσοκοµείο «Ανδρέας Συγγρός» ο χρόνος αναµονής για
διενέργεια ακτινοθεραπειών είναι επτά ως δεκαπέντε ηµέρες.
Στο Νοσοκοµείο «Αγλαΐα Κυριακού», για τα παιδιά, στο εν λόγω
τµήµα, την παρούσα χρονική περίοδο, δεν υφίσταται καθυστέ-
ρηση στον προγραµµατισµό και την έναρξη των θεραπειών. 

Για να µιλάµε τώρα συγκεκριµένα και όχι να βγαίνουµε στα κα-
νάλια και να µιλάµε, όπως έκανε και ο Πρόεδρος του ΙΣΑ ας
πούµε, µάλλον από κεκτηµένη αντιπολιτευτική ταχύτητα. Στο Νο-
σοκοµείο «Αλεξάνδρα» ο χρόνος αναµονής στο τµήµα είναι πε-
ρίπου σαράντα εννέα ηµέρες. Αν υπάρχει πίεση ή συγκεκριµένο
περιστατικό, µπαίνει πιο νωρίς, δηλαδή προηγείται. 

Το δικό σας Νοσοκοµείο Λάρισας λέει ότι, βάσει του εξοπλι-
σµού και του αριθµού των τεχνολόγων ακτινολόγων ραδιολόγων,
θα µπορούσαν να γίνονται είκοσι πέντε ακτινοθεραπείες την
ηµέρα, αλλά µε τις υπερωρίες που κάνουν οι υπάλληλοι, το φθά-
νουν στις τριάντα την ηµέρα. Σε θεωρητικό επίπεδο, οι ανάγκες
µπορούσαν να φθάσουν µέχρι ενενήντα την ηµέρα. Όντως, µπο-
ρεί η αναµονή να φθάσει, το πολύ, ως τρεις µήνες, αλλά όταν
υπάρχουν περιπτώσεις που χρήζουν άµεσης αντιµετώπισης, τις
βάζουν µπροστά στη λίστα, αλλιώς, αν δεν µπορούν, τους στέλ-
νουν στη Θεσσαλονίκη, που δεν υπάρχει πρόβληµα. Και εδώ µας
ζητούν τέσσερις τεχνολόγους να κάνουν τα απογευµατινά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Δεν είναι έτσι.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σας

άκουσα πολύ προσεκτικά. Προσέξτε, σας ανέφερα µια σειρά από
παραδείγµατα που, µε την υπάρχουσα κατάσταση και µε όλα
αυτά που έχουν γίνει το προηγούµενο διάστηµα, δείχνουν ποια
είναι η πραγµατική εικόνα της αναµονής που υπάρχει. 

Ούτε εµάς µας ικανοποιεί πλήρως. Θα το καλύψουµε και αυτό,
όπως και πολλές άλλες πληγές, που άνοιξαν στο σώµα της δη-
µόσιας υγείας τα προηγούµενα χρόνια. Δουλειά αυτής της Κυ-
βέρνησης είναι να τις επουλώσει. Οπότε µην στεναχωριέστε, δεν
θα χαθεί η δωρεά. Θα καλυφθούν οι θέσεις, έτσι όπως πρέπει
και όταν πρέπει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Πριν προχωρήσουµε στην επόµενη ερώτηση, να πούµε ότι εί-
µαστε στην ευτυχή θέση και έχουµε τη χαρά και την τύχη να
έχουµε στα νότια θεωρεία της Βουλής εκπαιδευτικούς, γονείς
και εκπροσώπους της αυτοδιοίκησης από την Κρεµαστή Ρόδου
που παρακολουθούν την κοινοβουλευτική διαδικασία. 

Σας καλωσορίζουµε. Να είστε καλά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τώρα, θα έχετε την ευκαιρία να παρακολουθήσετε και την επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Κόνσολα προς τον Υπουργό Υγείας. Οπότε σας αφορά
και κάπως ιδιαίτερα. 

Θα προχωρήσουµε στη δωδέκατη µε αριθµό 675/17-3-2016
επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Δωδεκανή-
σου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποστελέχωση του Γενικού Νο-
σοκοµείου Ρόδου και τα προβλήµατα λειτουργίας σε νευραλγι-
κούς τοµείς.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας
κ. Παύλος Πολάκης. 

Το λόγο έχει ο κ. Κόνσολας, για να αναπτύξει την ερώτησή του
σε δύο λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, χαίροµαι που και εσείς, αλλά και οι γονείς, οι

εκπρόσωποι της αυτοδιοίκησης και οι εκπαιδευτικοί δυναµώ-
νουµε τη φωνή µας σήµερα σε µια πολύ σηµαντική ερώτηση και
θέλω να ταυτιστώ µε την άποψη του κυρίου Υπουργού ότι τα
προβλήµατα της υγείας είναι διαχρονικά. Κανείς δεν κατηγορεί
την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας ότι έχει κληρονοµήσει µηδε-
νικά προβλήµατα.

Κύριε Υπουργέ, όµως, θέλω σε αυτό το σηµείο να εκφράσω
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για άλλη µια φορά τη δυσαρέσκειά µου, γιατί από τις είκοσι επτά
ερωτήσεις περίπου η Κυβέρνηση έχει την πρόθεση να απαντήσει
µόνο τις επτά σε επίπεδο κοινοβουλευτικού ελέγχου. Παράλ-
ληλα, όµως, θέλω να σας ευχαριστήσω, γιατί εσείς σήµερα είστε
εδώ, έστω και εξ αναβολής τέσσερις φορές για την ερώτηση για
το Νοσοκοµείο της Ρόδου. Δεν αφορά µόνο εσάς, αφορά την Κυ-
βέρνηση συνολικά.

Θέλω, επίσης, να σας υπενθυµίσω -και θα το καταθέσω στα
Πρακτικά, κύριε Υπουργέ- ότι από τις 2 Φεβρουαρίου έχω κατα-
θέσει στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και σε εσάς -και
πρέπει να πούµε ότι το κάνατε αποδεκτό- το αίτηµα να συζητη-
θούν στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων τα θέµατα υγείας
στα νησιά και στο νοσοκοµείο γενικότερα. Έστω και σήµερα,
όµως, συζητούµε ένα θέµα, µέρος αυτής της διάστασης που ανέ-
φερα, για το Νοσοκοµείο της Ρόδου.

Το Νοσοκοµείο της Ρόδου, κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
είναι ένας βασικός πυλώνας που αντιµετωπίζει την υγεία, όχι
µόνο στη Ρόδο, αλλά στο Νότιο Αιγαίο γενικότερα. Είναι ο µεγα-
λύτερος πυλώνας υγείας στη Δωδεκάνησο, στις Κυκλάδες και
στο Ανατολικό Αιγαίο. Ωστόσο, στη Ρόδο ο πληθυσµός το καλο-
καίρι πολλαπλασιάζεται, όχι διπλασιάζεται και τριπλασιάζεται.

Γνωρίζετε -είστε γιατρός, είστε νησιώτης, φαντάζοµαι ότι
έχετε την ίδια ανησυχία µε εµάς- ότι η υποστελέχωση του Νοσο-
κοµείου της Ρόδου σε αυτό το επίπεδο σήµερα είναι τραγική,
κύριε Υπουργέ. Να σας πω µόνο ότι ο δείκτης υποστελέχωσης
στο νοσοκοµείο ξεπερνά κάθε όριο σε όλη την επικράτεια. Εν-
δεικτικά, µπορώ να αναφέρω ότι από τις εκατόν σαράντα οχτώ
οργανικές θέσεις γιατρών είναι κενές οι εβδοµήντα. Μόνο εβδο-
µήντα οχτώ γιατροί υπηρετούν από τις οργανικές θέσεις.

Από τις τετρακόσιες ογδόντα εννιά θέσεις νοσηλευτών είναι
κενές οι διακόσιες τριάντα οχτώ, κύριε Υπουργέ.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά, κύριε Υπουργέ, υπόµνηµα της
Ένωσης Ιατρών Νοσοκοµείου Ρόδου και Κέντρων Υγείας, η
οποία κοινοποιήθηκε και στον Εισαγγελέα της Ρόδου, για να εκ-
φράσει την ανησυχία του ιατρικού κόσµου, του φαρµακευτικού,
του νοσηλευτικού για τα θέµατα της υγείας στο νοσοκοµείο.

Θα καταθέσω, επίσης, στα Πρακτικά το πόρισµα και την από-
φαση της Διοίκησης του Νοσοκοµείου της Ρόδου, που δηλώνει
αυτή τη διάσταση.

Πρέπει επίσης να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι, µεταξύ άλλων
προβληµάτων, χρειάζεται µια µόνιµη λύση σε ό,τι αφορά το αι-
µοδυναµικό.

Κύριε Υπουργέ, έχετε ασχοληθεί και το γνωρίζω και πρέπει να
εκφράσω δηµόσιες ευχαριστίες, γιατί δείξατε ευαισθησία.

Πιστεύω, όµως -για να είµαστε σύντοµοι και µε το χρόνο- ότι
πρέπει, κύριε Υπουργέ, να αυτονοµηθεί το τµήµα αιµοδυναµικού
εργαστηρίου, για να υπάρχει µόνιµη και βιώσιµη λύση, όπως επί-
σης πρέπει να αυτονοµηθεί και το τµήµα ογκολογίας που προ-
βλέπεται από το οργανόγραµµα, γιατί γνωρίζετε τις συνέπειες,
προαναφέρατε εσείς συνέπειες και από άλλα νοσοκοµεία.

Θέλω να πω, επίσης, σε αυτό το σηµείο ότι «Η Δηµοκρατική
της Ρόδου» αναφέρει σε πρωτοσέλιδό της τα εξής: «Ακούει κα-
νείς; Καταρρέει το Νοσοκοµείο της Ρόδου». «Η Ροδιακή», µια
άλλη ηµερήσια εφηµερίδα, αναφέρει: «Οργή». Δεν θέλουµε να
δώσουµε στη θέση της αλληλεγγύης και στα αισθήµατα των κα-
τοίκων που έχουν για τους νοσηλευτές, τους γιατρούς για τους
ασθενείς που ταλαιπωρούνται, την «οργή!».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Κόνσολας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Παρακαλώ, λοιπόν -γνωρίζω τις ευαισθησίες σας- άµεσες λύ-
σεις τώρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κόνσολα για την ανάπτυξη της πρωτολογίας του.
Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Πολάκης για την

πρωτολογία απάντησης.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Κόνσολα, ευχαριστώ για την ερώτηση. Θα ήθελα να είναι και ο
κ. Κρεµαστινός εδώ, που έχει µια αντίστοιχη ερώτηση, για να µην

τα λέµε δύο φορές.
Κατ’ αρχάς, το Νοσοκοµείο της Ρόδου, όπως και όλα τα νοσο-

κοµεία της χώρας, αυτή η Κυβέρνηση τα στήριξε και φέτος, για
να εξασφαλίσει τη λειτουργία τους και ειδικά στο τελείωµα του
2015. Ενώ είχε προϋπολογιστεί ότι το Νοσοκοµείο της Ρόδου θα
έπαιρνε από τον προϋπολογισµό, που είχατε κάνει εσείς ως κυ-
βέρνηση πριν, επιχορήγηση από τον τακτικό προϋπολογισµό
9.656.599 ευρώ για το 2015, τελικά αποδόθηκαν 10.510.000
ευρώ για το 2015, σχεδόν ένα εκατοµµύριο παραπάνω και στον
φετινό προϋπολογισµό προβλέπονται 10.630.000 ευρώ, που πι-
στεύουµε ότι καλύπτουν ένα µεγάλο µέρος των αναγκών που
υπάρχουν. Υπάρχει, δηλαδή, αποτυπωµένη σαφώς η οικονοµική
ενίσχυση του νοσοκοµείου.

Δεύτερον, υπάρχει η προκήρυξη µε την οποία ήδη αρχίζουν
να διορίζονται από τις ΥΕ και ΠΕ. Μιλώ για την προκήρυξη των
εννιακοσίων ογδόντα πέντε του Νοεµβρίου, που ολοκληρώθηκε
και έχουν βγει τα τελικά αποτελέσµατα για τις τρεις από τις τέσ-
σερις κατηγορίες. Μένουν της ΔΕ. Έχουν βγει τα προσωρινά, θα
βγουν σε πολύ λίγες µέρες τα οριστικά αποτελέσµατα.

Το Νοσοκοµείο της Ρόδου έχει πάρει εικοσιένα άτοµα, κύριε
Κόνσολα. Εικοσιένα άτοµα έχετε πάρει!

Αυτό δεν το βλέπουν οι δυο εφηµερίδες σας; Πότε πήγαν ξανά
είκοσι ένα άτοµα µαζί ή θα ξαναπάνε τα τελευταία επτά, οκτώ χρό-
νια; Και µιλάω συγκεκριµένα: Τρεις ΠΕ Νοσηλευτικής, ένας ΠΕ
Φαρµακοποιών, ένας ΥΕ Βοηθών Θαλάµου, ένας ΤΕ Ιατρικών Ερ-
γαστηρίων, έξι ΤΕ Νοσηλευτικής, δύο ΤΕ Ραδιολογίας-Ακτινολο-
γίας, πέντε ΔΕ Βοηθών Νοσηλευτών, ένας ΔΕ Βοηθών Ιατρικών
Βιολογικών Εργαστηρίων και ένας ΔΕ Χειριστών-Εµφανιστών. Μι-
λάµε, δηλαδή, για είκοσι ένα άτοµα από την προηγούµενη προκή-
ρυξη. 

Δεύτερον, έχουν πάει οι επικουρικοί γιατροί και τους ξέρετε.
Έχει πάει ένας καρδιολόγος, ενώ διορίστηκε και δεύτερος, ο
οποίος δεν πήγε. Έτσι διορίστηκε ξανά. Είναι δύο θέσεις χει-
ρουργών. Ο ένας πήγε. Ο δεύτερος διορίστηκε, δεν δέχθηκε να
πάει και διορίστηκε ξανά ο επόµενος, ο οποίος θα δούµε αν θα
πάει. Επίσης, υπάρχει µια θέση χειρουργού στα ΤΕΠ, ο οποίος
πάλι δεν δέχθηκε και διορίστηκε ξανά ο επόµενος. Ό,τι µπο-
ρούµε, κάνουµε. Αν θέλει να πάει, θα πάει. Δεν µπορούµε να του
βάλουµε το πιστόλι στον κρόταφο και να τον αναγκάσουµε να
πάει. 

Εκκρεµούν µια σειρά από διορισµοί για επικουρικούς, οι οποίοι
είναι όλοι καλυµµένοι σε επίπεδο πιστώσεων. Μόλις υπάρξει η
διαθεσιµότητα, θα πάνε. Πρόκειται για µια θέση ουρολόγου, µια
θέση παθολογοανατόµου, µια θέση επεµβατικού καρδιολόγου –
έχει ζητηθεί επίτηδες έτσι- και µια θέση παθολόγου γενικού ια-
τρού. Όµως, αυτή τη στιγµή δεν υπάρχει γιατρός στη λίστα. 

Επίσης, ξέρετε ότι τελείωσε το ΚΕΕΛΠΝΟ. Από την προκήρυξη
του ΚΕΕΛΠΝΟ των εκατό γιατρών και των τετρακοσίων νοσηλευ-
τών, παίρνετε δύο γιατρούς για τη µονάδα, οκτώ νοσηλευτές για
τη ΜΕΘ και έναν νοσηλευτή για τη µονάδα εµφραγµάτων. Και
αυτά είναι γνωστά και ανακοινωµένα. Ήδη, οι γιατροί άρχισαν να
διορίζονται. Αυτά δεν τα ξέρετε. Τα µέχρι τώρα, όµως, τα ξέρατε.
Άρα, ενώ τώρα βγαίνουν και µιλάνε για διάλυση και για κατα-
στροφή, θα ήθελα να ρωτήσω: πριν τι γινόταν;. Εδώ το είδαµε; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ)

Τρίτον, στη µεγάλη προκήρυξη, που θα βγει τώρα για τα χίλια
επτακόσια άτοµα, µε βάση τις προτάσεις που έχουν έρθει και
από την Υγειονοµική Περιφέρεια –και θα τις δει και η νέα διοική-
τρια του νοσοκοµείου, η οποία εγκαταστάθηκε- προβλέπονται
δώδεκα θέσεις µόνιµων γιατρών διαφόρων ειδικοτήτων, όπου θα
υπάρξει και η πρόβλεψη για τα ΤΕΠ, γιατί ξέρουµε ότι στα ΤΕΠ
υπάρχει πρόβληµα και ειδικά το καλοκαίρι. Για τα ΤΕΠ, λοιπόν,
προβλέπονται δώδεκα θέσεις µονίµων γιατρών. Και υπάρχουν
και άλλα είκοσι πέντε άτοµα νοσηλευτικό προσωπικό, γιατί ξέ-
ρουµε ότι υπάρχει το πρόβληµα. 

Νοµίζω ότι είναι σαφές πως έχουµε επίγνωση των ζητηµάτων
και έχουµε κάνει µια ορατή προσπάθεια. Αφήνω λίγο στην άκρη
το αιµοδυναµικό, γιατί µάλλον θα το απαντήσω και µετά, ενώ
αυτό το πράγµα έχει µια ιστορία από πίσω. Ας πω, όµως, µόνο
µια κουβέντα, γιατί ρωτάτε και εσείς σχετικά. Το θέµα, λοιπόν,
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έχει καλυφθεί. Το πρόβληµα δηµιουργήθηκε το Μάρτιο, γιατί
βγήκαν σε άδεια δύο γιατροί, ο ένας σε αναρρωτική άδεια και ο
άλλος σε άδεια ανατροφής τέκνου. Έτσι, λοιπόν, αποσπάσαµε
γιατρό, ενώ έληξε η αναρρωτική άδεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εν-
τάξει, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Κόν-
σολα, έχετε τον λόγο. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε,
όπως και εσάς, κύριε Υπουργέ. 

Κύριε Πρόεδρε, µια και ήρθατε στην έδρα, θα δείτε ότι λόγω
συγκυρίας παρακολουθούν τη συζήτησή µας γονείς, αυτοδιοι-
κητικοί και συνάδελφοι από τη Ρόδο. Θα είναι κοµιστές της συ-
ζήτησης και του προϊόντος των συµπερασµάτων. 

Κύριε Υπουργέ, µε γνωρίζετε. Γνωρίζετε τη στάση µου στην
Εθνική Αντιπροσωπεία όλα αυτά τα χρόνια. Είµαι µακριά από
φθηνές και αντιλαϊκές πολιτικές και κυρίως, δεν ασκώ φθηνές
πολιτικές κριτικές στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Άρα, µακριά από
εµένα η ταύτιση ότι ασκώ κριτική. 

Δεύτερον, εγώ σέβοµαι και εκτιµώ την προσπάθειά σας. Εξάλ-
λου, είπα ότι κληρονοµήσατε προβλήµατα. Εµείς, όµως, θέλουµε
άµεσες λύσεις. 

Κύριε Υπουργέ, ξεκινήσατε λέγοντας «Τι να κάνω; Εγώ θα βρω
τους γιατρούς;». Από τις 4 Νοεµβρίου του 2015, κύριε Πρόεδρε,
κατέθεσα …

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εµείς
θα τους βρούµε, αλλά αν δεν δέχονται να πάνε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει! Συνεχίστε,
κύριε Κόνσολα. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ωραία! Επ’ αυτού, κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα να πω ότι στις 4 Νοεµβρίου του 2015 κατέθεσα
–και την καταθέτω στα Πρακτικά- µια συγκεκριµένη πρόταση στο
Υπουργείο –την οποία κατ’ αρχάς η ηγεσία έκανε αποδεκτή-
ώστε να δοθούν κίνητρα -είναι και ο κ. Καµατερός εδώ και χαι-
ρετίζουµε την παρουσία του- στο νησιωτικό χώρο. Αν δεν δοθούν
κίνητρα, οι γιατροί θα φεύγουν συνέχεια. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Κόνσολας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεύτερη επισήµανση. Ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, προεκλογικά ο
ΣΥΡΙΖΑ στηλίτευε τη θέση και τη λειτουργία του ΚΕΕΛΠΝΟ.
Τώρα, ο κύριος Υπουργός επαίρεται ότι µέσω του ΚΕΕΛΠΝΟ κα-
λύπτει κενά σε µονάδες εντατικής θεραπείας και στα νοσοκο-
µεία. Το ίδιο έχει κάνει και για τους επικουρικούς γιατρούς. 

Κύριε Υπουργέ, είστε γιατρός και µάλιστα µε µεγάλη ιστορία.
Ακούστε κάτι! Η Ρόδος είναι ένας ιδιαίτερος τόπος, ένας µεγά-
λος τουριστικός προορισµός της χώρας µας. Οι κάτοικοί της
είναι γύρω στους πεντακόσιες χιλιάδες περίπου, ενώ τη θερινή
περίοδο πολλαπλασιάζονται. Και σας δίνω µόνο αυτό το στοιχείο
για να καταλάβετε σε τι οριακό σηµείο βρισκόµαστε. 

Χαίροµαι που είπατε για τη Μονάδα Εντατικής Θεραπείας.
Xαίροµαι, όµως, που αναφέρατε και το αιµοδυναµικό. Εγώ κατα-
θέτω ξανά την πρόταση. Tο αιµοδυναµικό πρέπει να αυτονοµη-
θεί. 

Kαι πρέπει να αυτονοµηθεί, κύριε Υπουργέ, και το τµήµα ογ-
κολογικής κλινικής. Επιτρέψτε µου να σταθώ ιδιαίτερα σε αυτό,
κύριε Πρόεδρε. Προβλέπεται και από το οργανόγραµµα αυτό το
τµήµα, το οποίο προβλέπει δυο θέσεις ιατρών και διευθυντή.
Χρειάζεται προκήρυξη και γενναία, µάλιστα, απόφαση του
Υπουργείου, όπως κάνατε για την Κω -και χαίροµαι να την δω να
υλοποιείται-, τρεις γιατροί παιδίατροι στην Κω για να βρεθεί του-
λάχιστον ένα δίδυµο ώστε να µοιράζουν τις εφηµερίες. Να το κά-
νετε αυτό, κύριε Υπουργέ, και για τη Ρόδο.

Τα ογκολογικά περιστατικά που αντιµετωπίζει το νοσοκοµείο,
κυριολεκτικά λυγίζουν τον πληθυσµό, το νοσηλευτικό και το ια-
τρικό προσωπικό του νοσοκοµείου. Είναι δεκάδες τα εκατοµµύ-
ρια, κύριε Πρόεδρε, που ξοδεύουν οικογένειες, για να
µετακινούνται στην Αθήνα. Παρακαλώ ενσκήψτε στο πρόβληµα.

Αποφασίστε τώρα να γίνει ογκολογικό τµήµα αυτόνοµο, µε προ-
κήρυξη τριών γιατρών.

Ξέρετε, ο προϋπολογισµός είναι τεράστιος, όπως είναι τερά-
στιος και από τις διακοµιδές. Μπορείτε να δώσετε έµφαση και
στα επείγοντα περιστατικά της Ρόδου. Ξέρετε γιατί; Γιατί υπη-
ρετούν µόνο δυο από τους έξι γιατρούς που προβλέπονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς για τα νούµερα που
περιέγραψε ο Υπουργός, ανέφερε τεχνολογικό προσωπικό, νο-
σηλευτικό προσωπικό. Πρέπει να σκύψουν επάνω και από τις ορ-
γανικές θέσεις του ιατρικού προσωπικού. Πριν από τρία χρόνια
υπήρχαν σαράντα πέντε ειδικευµένοι γιατροί. Κύριε Υπουργέ, ξέ-
ρετε πόσοι είναι σήµερα; Μόνο είκοσι τρεις. 

Θέλω να ξέρετε ότι θα αναγνωρίσουµε την όποια προσπάθεια.
Η Νέα Δηµοκρατία και εγώ, ξέρουµε πόσο δύσκολο είναι για τα
νησιά να ασκείς πολιτική για την υγεία. 

Σε κάθε περίπτωση πάντως, η υγεία είναι κάτι που µας ενώνει.
Μπορούµε εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα, να συνεννοηθούµε για το
ελάχιστο, το ελάχιστο που αντιστοιχεί στους κατοίκους της Δω-
δεκανήσου και του νοτίου Αιγαίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Έχουµε πλήρη επίγνωση τού τι έκανε το ΚΕΕΛΠΝΟ τα προηγού-
µενα χρόνια και γι’ αυτό σύντοµα θα προβούµε σε ριζική του ανα-
συγκρότηση. Άρα όπως είδατε µε την έρευνα του ΣΕΥΠ, την
οποία διατάξαµε και ολοκληρώσαµε, ασκήθηκαν και κακουργη-
µατικού χαρακτήρα κατηγορίες στις διοικήσεις εκείνων των δυο
ετών. Από εκεί και πέρα, και αυτούς τους διορισµούς που γίνον-
ται τώρα, τους ελέγχουµε. Είναι η πρώτη φορά, που για αυτούς
τους διορισµούς για τις µονάδες, το ΚΕΕΛΠΝΟ ακολουθεί τα κρι-
τήρια του ΑΣΕΠ υπό τον έλεγχο του Υπουργείου. Είναι η πρώτη
φορά που γίνεται αυτό το πράγµα.

Τώρα µας δίνει τη δυνατότητα της άµεσης κάλυψης των αναγ-
κών, όπως µας δίνει τη δυνατότητα και η επικουρική της άµεσης
κάλυψης των αναγκών. Το θεσµικό πλαίσιο που υπήρχε µέχρι
τώρα, προσπαθήσαµε µε διάταξη στο παράλληλο πρόγραµµα να
το συντµήσουµε, βάζοντας προθεσµίες που δεν πρέπει να ξεπερ-
νιούνται. Ξέρετε ότι σήµερα, για να προκηρυχθεί η θέση ενός
γιατρού και για να πάει στη θέση του, περνάει ενάµισης χρόνος,
µπορεί και δύο, µπορεί και δυόµισι. Βάλαµε έναν χρονικό ορί-
ζοντα τρεισήµισι µηνών από την ηµέρα που δηµοσιεύεται η προ-
κήρυξη, µέχρι την ηµέρα που αναλαµβάνει υπηρεσία. Και είναι
στοίχηµα αυτό για όλους και για την ηγεσία και για τα νοσοκο-
µεία και για τις διοικήσεις, για τα συµβούλια κρίσης, για να ολο-
κληρώσουν τη διαδικασία, γιατί µπήκαν καταληκτικές ηµερο-
µηνίες σε σχέση µε αυτά, για να υλοποιείται αυτό το πράγµα.
Γιατί το ξέρουµε, προκηρύσσεις θέσεις, λες ότι θα πάνε και ο
ένας δεν φτιάχνει την εισήγηση, δεν συνεδριάζει το συµβούλιο,
δεν τα βρίσκουν, δεν κάνουν, δεν δείχνουν και τραβάει το
πράγµα, µπορεί και ένα και ενάµιση χρόνο, έτσι όπως γινόταν
παλαιότερα. Λοιπόν, θα κριθούµε και εµείς, εάν αυτό το πράγµα
το ανατρέψουµε. 

Σχετικά µε τα δυο συγκεκριµένα θέµατα που είπατε, για τις αυ-
τονοµήσεις των δυο τµηµάτων, κοιτάξτε να δείτε. Το θέµα του
αιµοδυναµικού δεν νοµίζω να είναι τόσο έντονο. Δηλαδή, πέντε
γιατροί είναι που υπηρετούν εκεί. Όµως νοµίζω ότι το θέµα του
ογκολογικού τµήµατος θα µπορούσαµε να το δούµε. Θα συνεν-
νοηθούµε και µε τη νέα διοικήτρια σε σχέση µε αυτό το πράγµα.
Εµείς έχουµε προγραµµατίσει για τη Ρόδο δώδεκα νέες µόνιµες
θέσεις προσλήψεων ιατρών από την προκήρυξη των εξακοσίων
ενενήντα µόνιµων γιατρών. Δεν µιλάω για επικουρικούς για-
τρούς, µιλάω για µόνιµους γιατρούς. Σίγουρα θα πάνε κάποιοι
στα ΤΕΠ, που ξέρουµε το πρόβληµα. Από εκεί και πέρα, εάν
υπάρξει κάποια τέτοια εκτίµηση από τη διοίκηση του νοσοκο-
µείου, ότι είναι τέτοια η ανάγκη του τµήµατος και λοιπά, δεν έχω
καµµία αντίρρηση. Δεν υπάρχει Ογκολογικό Τµήµα στην περιοχή
εκεί του ανατολικού Αιγαίου. Όντως, έχετε µεγάλο πληθυσµό,
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έχετε µεγάλο τουρισµό το καλοκαίρι, διπλασιάζεται και τριπλα-
σιάζεται ο πληθυσµός του νησιού και πραγµατικά, θα κάνουµε
ό,τι είναι δυνατόν για να στηριχθεί αυτή η κατάσταση και η προ-
οπτική.

Νοµίζω ότι είµαστε σε έναν δρόµο υλοποίησης κάποιων πραγ-
µάτων. Απλά αυτό που εγώ είπα πριν ότι µε ενοχλεί, είναι πως
ενώ τώρα για πρώτη φορά µετά από πέντε, έξι χρόνια γίνονται
πράγµατα, ανεβαίνει σε διάφορες µεριές στην Ελλάδα το ζήτηµα
ότι «αµάν, λείπετε, καταστρεφόµαστε, διαλυόµαστε, και λοιπά».
Στηλιτεύω απλά το γεγονός ότι κάποια ΜΜΕ, που τα προηγού-
µενα χρόνια ήταν στη µούγκα εντελώς,  τη στιγµή ανακάλυψαν
την καταστροφή της υγείας. Δεν έχει να κάνει µε το προσωπικό
που είπατε. Μίλησα για τα δηµοσιεύµατα που είπατε πριν.

Όλοι κρινόµαστε, κύριε Κόνσολα, όχι από το τι λέµε, αλλά από
το τι κάνουµε. Γιατί είµαστε αυτό που κάνουµε και όχι αυτό που
λέµε. Οπότε, θα κριθούµε όλοι.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Και από τη Ρόδο πάµε στη Θράκη. Θα συζητηθεί η δέκατη τέ-

ταρτη µε αριθµό 606/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου
Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη
άµεσης στελέχωσης της Ακτινοδιαγνωστικής Κλινικής του νοσο-
κοµείου Ξάνθης.

Κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στην ακτινοδιαγνωστική κλινική του νοσοκο-

µείου Ξάνθης λειτουργούν τέσσερα τµήµατα και προβλέπονται
πέντε θέσεις ιατρών, εκ των οποίων ο ένας µετατέθηκε µε από-
φασή σας στο Κέντρο Υγείας των Καλαβρύτων και η δεύτερη
υπέβαλε παραίτηση. Έχουν µείνει, δηλαδή, τρεις γιατροί. 

Επίσης, προβλέπονται τέσσερις ειδικευόµενοι ιατροί, οι οποίοι,
αφού ολοκλήρωσαν τον κύκλο τους, αποχώρησαν προς άλλες
κατευθύνσεις.

Η έλλειψη ιατρικού προσωπικού έχει σαν αποτέλεσµα τις ακό-
λουθες συνέπειες: Πρώτον, δεν γίνονται εξετάσεις σε πενήντα
µε εβδοµήντα καθηµερινούς εξωτερικούς ασθενείς, πολλοί εκ
των οποίων πάσχουν από χρόνια και βαριά νοσήµατα. Δεύτερον,
οι γιατροί και οι νοσηλευτές έχουν ξεπεράσει κάθε ανθρώπινο
όριο αντοχής. Τρίτον, η επένδυση ύψους 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ
του νοσοκοµείου δεν αξιοποιείται και υπολειτουργεί. Και τέταρ-
τον, οι χρηµατικές απώλειες, όπως περιγράφονται από οικονο-
µικούς παράγοντες του νοσοκοµείου, ξεπερνούν σε µηνιαία
βάση τις 50.000 ευρώ. Τις έχουµε περίσσευµα; 

Λόγω οικονοµικής κρίσης, οι πολίτες έχουν µεγαλύτερη
ανάγκη τη στήριξη του κράτους. Οι κρατικές υποδοµές θα
έπρεπε να αξιοποιούνται και να συντελούν στην ανάκαµψη της
χώρας. Θα µπορούσε να προωθηθεί ο ιατρικός τουρισµός.
Έχουµε ήδη µιλήσει γι’ αυτό το αντικείµενο. Οι δύο νόµοι είναι
ανενεργοί και απαιτείται µία έκδοση ΚΥΑ. Νοµίζω ότι θα µπορού-
σατε να το έχετε στον πολιτικό σας σχεδιασµό, αλλά δυστυχώς
κάνετε τα αντίθετα. Σήµερα κλαίνε τετρακόσιοι πενήντα εργαζό-
µενοι από την πτώχευση της «ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ». Αύριο ποιοι
έχουν σειρά;

Γι’ αυτό ερωτάσθε: 
Πρώτον, ποιες ενέργειες σκοπεύετε να κάνετε, ώστε άµεσα να

στελεχωθεί η ακτινοδιαγνωστική κλινική του νοσοκοµείου Ξάν-
θης και να µην εκτίθεται σε κίνδυνο η υγεία των κατοίκων της πε-
ριοχής; Υποθέτω πως για να δεχθείτε να απαντήσετε µετά από
τόσες αναβολές, έχετε καλά νέα για τους Θρακιώτες της Ξάν-
θης.

Δεύτερον, θα θέλαµε να µάθουµε ποιοι ήταν οι λόγοι µετάθε-
σης του προαναφερόµενου ιατρού στο Κέντρο Υγείας Καλαβρύ-
των. 

Τρίτον, θα ήθελα να σας γνωστοποιήσω µε κάθε επιφύλαξη ότι
τα τρία Κέντρα Υγείας και το ΠΕΔΥ της Ξάνθης έχουν τεχνολόγο
ακτινολόγο, αλλά δεν έχουν ιατρό ακτινολόγο. Συνεπώς, τίθεται
θέµα νόµιµης λειτουργίας πλέον. Οι ακτινογραφίες που εκτε-
λούν, αποστέλλονται για γνωµάτευση στο νοσοκοµείο, που ήδη,
όπως προείπα, αδυνατεί να αντεπεξέλθει στις πάγιες απαιτήσεις

των δικών του ασθενών. Νοµίζω πως είναι ένα ζήτηµα που πρέπει
να ληφθεί υπόψη από το Υπουργείο σας. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Δηµοσχάκη, ευχαριστώ για την ερώτηση.
Πρώτον, ο συγκεκριµένος συνάδελφος γιατρός µετακινήθηκε

στο νοσοκοµείο Καλαβρύτων γιατί είχε το δικαίωµα να το κάνει.
Με νόµο που έχει ψηφιστεί από το 2014, δίνεται η δυνατότητα
σε γιατρούς που υπηρετούν σε νοσοκοµεία και έχουν συµπλη-
ρώσει κάποιο χρόνο υπηρεσίας εκεί, να µπορούν να µετατεθούν
µε αίτησή τους σε νοσοκοµείο ή κέντρο υγείας άγονων ή προ-
βληµατικών περιοχών. Είναι η µοναδική δυνατότητα µετάθεσης
που δίνεται. Κάλυψε, δηλαδή, κενό στο νοσοκοµείο Καλαβρύτων
που πήγε. 

Δεύτερον, εγώ ξέρω ότι δηµιουργήθηκε φασαρία εκεί, επειδή
στη φάση της µετακίνησης αυτού του γιατρού -γιατί και οι πέντε
θέσεις καλυµµένες ήταν- υπέβαλε παραίτηση και µία άλλη συνά-
δελφος, η οποία την πήρε πίσω από ό,τι έµαθα. Διότι πήγε και
επικουρικός γιατρός, οπότε συµπληρώθηκε το νούµερο, µε το
οποίο λειτουργούσε πριν το τµήµα. Διορίστηκε στις 30 Μαρτίου
η συνάδελφος, η οποία θα αναλάβει υπηρεσία εκεί.

Από εκεί και πέρα, και το  της Ξάνθης, όπως και όλα τα νοσο-
κοµεία της χώρας, τα στηρίζουµε όσο µπορούµε. Και τα στηρί-
ζουµε και µε τη χρηµατοδότηση που ανεβαίνει περίπου µισό
εκατοµµύριο ευρώ απ’ ό,τι πέρυσι και µε την προκήρυξη του
ΚΕΕΛΠΝΟ όπου θα έρθουν ένας γιατρός και τρία άτοµα στο νο-
σοκοµείο. 

Από εκεί και πέρα, και το νοσοκοµείο της Ξάνθης, όπως και
όλα τα νοσοκοµεία της χώρας, τα στηρίζουµε όσο µπορούµε. Και
τα στηρίζουµε και µε τη χρηµατοδότηση που ανεβαίνει περίπου
µισό εκατοµµύριο ευρώ απ’ ό,τι πέρυσι και µε την προκήρυξη του
ΚΕΕΛΠΝΟ όπου θα έρθουν ένας γιατρός και τρία άτοµα στο νο-
σοκοµείο. 

Επίσης, όσον αφορά όλα τα αιτήµατα των επικουρικών για-
τρών που µας έχει κάνει το νοσοκοµείο και για τη ΜΕΘ και για
την ουρολογία και για την ακτινοδιαγνωστική, έχουµε εξασφαλί-
σει πλήρως πιστώσεις. Και από τη στιγµή που θα υπάρξουν άν-
θρωποι που θα δεχτούν να πάνε, θα τους στείλουµε. Αυτό το
πράγµα το έχουµε καλύψει.

Για το άλλο θέµα που είπατε σε σχέση µε τα Κέντρα Υγείας,
θα ήθελα να πω πως στα Κέντρα Υγείας και στα Πολυδύναµα Πε-
ριφερειακά Ιατρεία που έχουν ακτινολογικά µηχανήµατα, η άδεια
λειτουργία τους έχει να κάνει µε το αν τηρούνται οι κανόνες των
ιοντουσών ακτινοβολιών και µε το πώς είναι δοµηµένο και οργα-
νωµένο το ακτινολογικό µηχάνηµα στον χώρο που είναι. Τα πε-
ρισσότερα από πολύ παλιά δεν προβλέπουν θέση ακτινολόγου.
Λειτουργούν µε παρασκευαστές ακτινολογικού και τη γνωµά-
τευση την κάνουν ή οι γιατροί που υπηρετούν εκεί -και µιλάω για
τους παθολόγους ή τους γενικούς γιατρούς, έτσι συµβαίνει δη-
λαδή- ή, αν υπάρχει κάτι πιο εξειδικευµένο, µπορεί να σταλεί για
γνωµάτευση. Έτσι λειτουργούν. Δεν έχουν όλα τα κέντρα, ακόµα
και τα Κέντρα Υγείας, οργανικές θέσεις ακτινολόγων-ακτινοδια-
γνωστών, όπως επίσης και τα Πολυδύναµα Περιφερειακά Ια-
τρεία. Απλά είναι υπό την εποπτεία του νοσοκοµείου, στο οποίο
αναφέρονταν παλιά ή στην ΥΠΕ τώρα.

Από εκεί και πέρα, νοµίζω ότι έτσι όπως είναι η κατάσταση
αυτήν τη στιγµή, µε τον ερχοµό και της καινούριας επικουρικής
γιατρού, είναι τουλάχιστον στο επίπεδο λειτουργίας το οποίο
υπήρχε πριν.

Εδώ έχουµε ένα θέµα -και το λέω µε αυτήν την αφορµή- γιατί
υπάρχει και το ανάποδο. Υπάρχουν συνάδελφοι οι οποίοι έχουν
διοριστεί σε αποµακρυσµένες περιοχές -θέλω να ακουστεί αυτό,
γιατί είναι ένα σοβαρό πρόβληµα- στη Σκύρο για παράδειγµα,
στα Κύθηρα ή σε κάποια νησιά, µε τη δέσµευση από πλευράς
πολιτείας -για παλιότερα χρόνια µιλάω, πριν το 2010, το 2008, το
2007 και λοιπά- ότι θα πάνε, θα καθίσουν πέντε χρόνια και µετά
έχουν δικαίωµα να µετατεθούν. Είναι οι µόνες δύο κατηγορίες
που µπορούν να µετατεθούν γιατροί. Μπορείς, δηλαδή, να φύ-
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γεις από νοσοκοµείο του κέντρου και να πας σε κάποιο άγονο.
Βέβαια, πολύ λίγοι το κάνουν αυτό. Ένας από τους πολύ λίγους
ήταν ο συγκεκριµένος συνάδελφος. Έφυγε από την Ξάνθη, από
µια πόλη, και πήγε στα Καλάβρυτα, σε ένα ορεινό µέρος που είχε
ανάγκες. 

Η δεύτερη δυνατότητα είναι αυτή την οποία δυστυχώς -και
λέω δυστυχώς, γιατί έχουµε µεγάλο πρόβληµα- δεν µπορούµε
να υλοποιήσουµε. Πρέπει, όµως, να την υλοποιήσουµε, διότι
έχουν πάει οι άνθρωποι και έχουν καθίσει άλλος έξι χρόνια,
άλλος επτά χρόνια, άλλος οκτώ χρόνια και δεν τον µετακινούµε,
ενώ κάνει διαρκείς αιτήσεις, γιατί αν φύγει είναι ο µοναδικός για-
τρός της ειδικότητάς του εκεί. Αυτός πήγε για να καθίσει πέντε
χρόνια και µετά να µετακινηθεί κάπου στο κέντρο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τα υπόλοιπα στη δευ-
τερολογία σας, κύριε Υπουργέ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό
το πράγµα, λοιπόν, πρέπει να το λύσουµε, διότι δεν γίνεται να
τους καταδικάζουµε να µένουν µονίµως εκεί. Και υπάρχει και το
εξής µπέρδεµα: Αν δεν τους διώξεις, δεν µπορείς να προκηρύ-
ξεις τη θέση για να πάει άλλος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα τρεις µαθητές και
µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Κρεµαστής Ρόδου, καθώς και τριάντα δύο µαθήτριες και
δύο συνοδοί καθηγητές από το Γυµνάσιο Παλαιού Ψυχικού, Β’
Τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Δηµοσχάκης έχει τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για τις απαντήσεις.
Θα ήθελα να σας αναφέρω µερικά ακόµα προβλήµατα του νο-

σοκοµείου Ξάνθης, για να σας κάνω κοινωνό αυτών.
Όλο το νοσοκοµείο έχει ενενήντα επτά οργανικές θέσεις ια-

τρών. Σήµερα καλύπτονται οι πενήντα τρεις εξ αυτών. Επίσης,
από τους εξήντα τέσσερις ειδικευόµενους καλύπτονται µόνον οι
σαράντα. Δεκατέσσερις επικουρικοί γιατροί ενισχύουν το ιατρικό
προσωπικό σε διάφορες κλινικές.

Όπως καταλαβαίνετε, είναι εµφανείς οι ελλείψεις και πρέπει
να σκύψετε πάνω στα προβλήµατα του νοσοκοµείου Ξάνθης.
Διότι δεν είναι µόνο η Ξάνθη και οι κάτοικοι αυτής. Είναι και ολό-
κληρο το 4ο Σώµα Στρατού, είναι η έδρα του, είναι το Πανεπιστή-
µιο, είναι η Σχολή της Αστυνοµίας, η οποία σήµερα έχει
αλλοδαπούς κρατουµένους. Έχουµε προβλήµατα πολλά και θα
πρέπει να τα δείτε µε συµπάθεια. 

Η Παθολογική Κλινική που αποτελεί -όπως γνωρίζετε κι εσείς
ως ιατρός- τον πραγµατικό κορµό του νοσοκοµείου, αδυνατεί να
καταρτίσει πρόγραµµα εφηµεριών για τον µήνα Μάρτιο. Ήδη εί-
χαµε προβλήµατα. 

Δεν θα ήθελα να αναφέρω περισσότερα αριθµητικά για τους
ιατρούς της παθολογικής για την οικονοµία του χρόνου. Το
τµήµα επειγόντων περιστατικών του νοσοκοµείου προσφέρει
πρωτοβάθµια περίθαλψη. Εφηµερεύει καθηµερινά και δέχεται
κατά µέσο όρο διακόσιους ασθενείς σε διάφορες ειδικότητες.
Τον κύριο φόρτο τον επωµίζονται οι ειδικευόµενοι. Το ΕΚΑΒ στην
Ξάνθη δεν λειτουργεί. Σχεδόν υπάρχει µόνο στα χαρτιά. 

Τέλος, παραµένει το εξής ερώτηµα: Γιατί δεν χορηγείτε άδεια
παραµεθορίων περιοχών στους ιατρούς του νοσοκοµείου Ξάν-
θης, ενώ πραγµατικά τυγχάνουν αυτού του προνοµίου οι λοιποί
ιατροί που υπηρετούν στα άλλα νοσοκοµεία των ακριτικών πε-
ριοχών;

Θα ήθελα να αναφέρω τρία πράγµατα τα οποία αφορούν τον
Έβρο και την υγεία της Θράκης, αλλά και τα άλλα νοσοκοµεία.

Ήδη ο κ. Μπαργιώτας σας ανέφερε το θέµα για τα ακτινοθερα-
πευτικά µηχανήµατα του Ιδρύµατος Σταύρου Νιάρχου. Το ίδιο
πρόβληµα υπάρχει και στον Έβρο, στο νοσοκοµείο της Αλεξαν-
δρούπολης. Ήδη ο Σύλλογος Καρκινοπαθών και Φίλων Νοµού
Έβρου µε την επωνυµία «ΣυνεχίΖΩ» έχει κάνει και σχετικές πα-
ραστάσεις σε εσάς και έχουµε κι εµείς αυτήν την εκκρεµότητα.
Τα Κέντρα Υγείας του Έβρου υπολειτουργούν. Θα ήθελα να βά-
λετε τους συνεργάτες σας να παρακολουθήσουν µια συνοµιλία
ιντερνετική νέων ανθρώπων σε ό,τι αφορά την έλλειψη φαρµά-
κων που παρατηρείται αυτόν τον καιρό στο Κέντρο Υγείας της
Ορεστιάδας. 

Τέλος, θα σας παρακαλούσα πάρα πολύ να εξετάσετε σοβαρά
το ζήτηµα της διοίκησης του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου της
Αλεξανδρούπολης. Μια πραγµατική πολιτεία επιστηµόνων, µε
απίστευτες αναπτυξιακές προοπτικές, οφείλετε να την προικί-
σετε µε τον καλύτερο δυνατό διοικητή. Κυκλοφορεί η φήµη ότι
θα φέρετε έναν παιδίατρο ως διοικητή και πρόεδρο του νοσοκο-
µείου. Τον καλοδεχόµαστε ως ιατρό για την Παιδιατρική Κλινική. 

Οι ευθύνες είναι πάρα πολύ σηµαντικές και θα πρέπει να το
προσέξετε ιδιαίτερα, διότι, κύριε Πρόεδρε, είναι το µόνο νοσο-
κοµείο του ΕΣΥ το οποίο είναι ταυτισµένο µε πανεπιστηµιακό νο-
σοκοµείο. Κι όπως αντιλαµβάνεστε είναι µία πολύ µεγάλη
κοινωνία και θα πρέπει αυτός ο οποίος θα αναλάβει αυτήν την
ευθύνη, να διακρίνεται για τη νοµική του, οικονοµική του κατάρ-
τιση, αλλά πάνω από όλα θα πρέπει να ξέρει να διοικεί. Άνθρω-
πος ο οποίος δεν έχει διοικήσει, δεν µπορεί να διοικήσει δυο
χιλιάδες εργαζοµένους -κι όχι µόνο- και µάλιστα ένα νοσοκοµείο
το οποίο εξυπηρετεί όχι µόνο τον Νοµό Έβρου, αλλά τη Μακε-
δονία και τη Θράκη.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Να είστε καλά.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Θα

ξεκινήσω από το τελευταίο που είπατε, κύριε Δηµοσχάκη.
Πριν αναλάβω τον Δήµο Σφακίων, δεν είχα διοικήσει δήµο και

ήµουν γιατρός. Όµως την πρώτη φορά βγήκα µε 62%, τη δεύ-
τερη βγήκα µε 96,5%. Άρα δεν χρειαζόταν να έχω πτυχία µάνα-
τζµεντ, διοίκησης επιχειρήσεων για να διοικήσω τον δήµο. 

Ναι, ο συγκεκριµένος συνάδελφος θα έρθει στο Πανεπιστη-
µιακό Νοσοκοµείο της Αλεξανδρούπολης. Είναι γέννηµα-θρέµµα
του ΕΣΥ, έχει πλήρη γνώση των προβληµάτων και έχει, πι-
στεύουµε, την ικανότητα να διοικήσει το νοσοκοµείο όπως πρέ-
πει. Άλλωστε, όλοι κρινόµαστε. Κι εσείς κρίνεστε ως Βουλευτής
της Μείζονος Αντιπολίτευσης κι εγώ ως Υπουργός. Εσείς κρίνε-
στε από τον Πρόεδρο του κόµµατός σας, εγώ από τον Πρωθυ-
πουργό και οι διοικητές που επιλέγουµε -και παίρνουµε την
ευθύνη να τους επιλέξουµε- θα κριθούν κι αυτοί από εµάς. Τα
λέω αυτά, για να το κλείσουµε αυτό το θέµα.

Τώρα για τα υπόλοιπα που είπατε σε σχέση µε το νοσοκοµείο,
έχουµε επίγνωση. Δεν είστε από τα νοσοκοµεία που βρίσκονται
στη χειρότερη κατάσταση στη χώρα. Και το δείχνουν τα νούµερα
που αναφέρατε πριν. Υπάρχουν άλλα νοσοκοµεία τα οποία δει-
νοπαθούν πιο πολύ και τα οποία κι αυτά σιγά-σιγά τα επουλώ-
νουµε. 

Με βάση τις προτάσεις που θα µας κάνει η Υγειονοµική Περι-
φέρεια και από τον συνολικό αριθµό των µόνιµων γιατρών που
έχει η 4η Υγειονοµική Περιφέρεια, θα δούµε σύντοµα τι ακριβώς
θέσεις θα προκηρυχθούν, µε βάση και τις προτάσεις που θα
έχουµε από τους παράγοντες του νοσοκοµείου. 

Για το θέµα του Ακτινολογικού, απάντησα πριν. Δεν χρειάζεται
να επαναλάβω κάτι άλλο. 

Νοµίζω υπήρχε κι ένα άλλο ζήτηµα που θέσατε, το οποίο
αυτήν τη στιγµή δεν το θυµάµαι. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Για το Κέντρο Υγείας
της Ορεστιάδας, το οποίο δεν έχει τα στοιχειώδη φάρµακα. Μά-
λιστα, σας παρακαλώ θερµά να παρακολουθήσετε την ιντερνε-
τική συνοµιλία νέων ανθρώπων, να δείτε την αγωνία, την
απογοήτευση και την αγανάκτησή τους. Έχει σηµασία αυτό που
σας λέω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, κύριε Δηµο-
σχάκη.
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ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Θα
δούµε συγκεκριµένα τι συµβαίνει. Είναι προφανώς θέµα διαχει-
ριστικής επάρκειας αυτό και όχι θέµα οικονοµικής στήριξης ή ότι
δεν υπάρχουν πόροι. Αυτήν τη στιγµή και νοσοκοµεία και ΥΠΕ
φορτωµένοι µε λεφτά είναι στα ταµειακά τους διαθέσιµα. Προ-
φανώς, υπάρχει θέµα διαχειριστικής επάρκειας ή σε σχέση µε
συµβάσεις και λοιπά. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Θα το δούµε, κύριε Δηµοσχάκη και θα σας απαντήσουµε.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Θα συζητηθεί τώρα η εικοστή µε αριθµό 686/21-3-2016 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα του Τµήµατος Επει-
γόντων Περιστατικών του Νοσοκοµείου Ρόδου.

Κύριε Κρεµαστινέ, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Πρόεδρε, παρακολουθώ τη συνεδρίαση από το γρα-
φείο µου στη Βουλή και άκουσα προηγουµένως τον κ. Πολάκη
να απαντά στον κ. Κόνσολα για το νοσοκοµείο Ρόδου και τα προ-
βλήµατά του. Μπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι το Υπουργείο
Υγείας έχει χάσει κάθε επαφή µε την πραγµατικότητα. Ευηµε-
ρούν οι αριθµοί, ευηµερούν -αν θέλετε- οι υπηρεσίες του, αλλά
έχει χάσει κάθε επαφή µε την πραγµατικότητα. Το τονίζω αυτό,
διότι εγώ, όπως ξέρετε, είµαι εν ενεργεία ιατρός που µπαίνει
µέσα στα νοσοκοµεία, µετέχει στα συµβούλια για τους αρρώ-
στους, βλέπει πως κινούνται τα νοσοκοµεία και δεν µιλώ από
έδρας. 

Γιατί, λοιπόν, έχει χάσει κάθε επαφή µε την πραγµατικότητα;
Διότι προ δύο µηνών περίπου, στην ίδια Αίθουσα, άκουσα τα ίδια
στοιχεία, τους ίδιους αριθµούς και είπα στον κ. Πολάκη, «Να
πάτε αύριο το πρωί στο νοσοκοµείο της Ρόδου, να δείτε ότι δεν
υπάρχει τίποτα από όλα αυτά που λέτε». 

Εν συνεχεία, δέχθηκα µια επιστολή από τον επικεφαλής των
ΤΕΠ -Τµήµατα Επειγόντων Περιστατικών του νοσοκοµείου της
Ρόδου- στην οποία λέει προς εµένα διαµαρτυρόµενος: «Κύριε
καθηγητά, δεν είναι µόνο το αιµοδυναµικό εργαστήριο που έχει
το πρόβληµα. Όλο το νοσοκοµείο έχει πρόβληµα και ειδικότερα
το Τµήµα Επειγόντων Περιστατικών. Ξέρετε, δεν µπορεί να κα-
τατεθεί πρόγραµµα εφηµέρευσης και το τµήµα µένει ακάλυπτο
από παθολόγους και χειρουργούς. Κύριε καθηγητά, εκείνη την
εποχή, αλλά και σήµερα, βλέπω ότι προτεραιότητα δίνετε στο αι-
µοδυναµικό για εσάς και ίσως λόγω ειδικότητας». Αυτά τα λέει ο
συνάδελφος, ο διευθυντής των ΤΕΠ. 

Και συνεχίζει: «Για τον λόγο αυτό αν θέλετε πραγµατικά να
βοηθήσετε το νοσοκοµείο της Ρόδου, στείλτε γιατρούς. Χρειαζό-
µαστε τρεις παθολόγους για το ΤΕΠ και δύο ακόµα παθολόγους
για τις παθολογικές κλινικές. Επίσης, χρειαζόµαστε δύο χειρουρ-
γούς για το ΤΕΠ. Ακόµα, χρειαζόµαστε ενίσχυση σε νοσηλευτικό
προσωπικό, να έχουµε µια ακόµη νοσηλεύτρια ή νοσηλευτή σε
κάθε βάρδια, όπως επίσης ένα διοικητικό υπάλληλο σε κάθε βάρ-
δια για να λειτουργήσουµε το τµήµα διαλογής και την γραµµα-
τεία του ΤΕΠ για τον ηλεκτρονικό ιατρικό φάκελο. Αν πραγµατικά
θέλετε να βοηθήσετε, αυτά πρέπει να ζητήσετε.»

Και τελειώνει µε το εξής: «Σαν καρδιολόγος που είστε, θυµη-
θείτε ότι εµείς που δουλεύουµε στο ΤΕΠ είµαστε οι πρώτοι που
βλέπουµε το έµφραγµα. Αντιµετωπίζουµε τον θάνατο. Η επι-
βίωση αυτών των ασθενών κυρίως εξαρτάται από την έγκαιρη
και σωστή διάγνωση. Χάνονται ανθρώπινες ζωές. Με αγανάκτηση
και αίσθηµα ντροπής για την κατάντια του νοσοκοµείου στο
οποίο υπηρετώ, Γερασκλής Αντώνιος, Διευθυντής των ΤΕΠ». 

Θα το καταθέσω στα Πρακτικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει κύριε Πρό-

εδρε. Μοιάζει να έχουµε ηµερίδα για το νοσοκοµείο της Ρόδου
σήµερα µε τις αλλεπάλληλες ερωτήσεις.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Είναι, όµως, θέµα ζωής και θανάτου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βάλτε µια τελεία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Επίσης, θα καταθέσω επιστολή της εισαγγελέως Ρόδου
προς το Υπουργείο, που τους θέτει ενώπιον των ευθυνών τους
για τις ανθρώπινες ζωές, µετά από διαµαρτυρία των ιατρών του
νοσοκοµείου της Ρόδου… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε και δευτερο-
λογία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Τελειώνω και θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.

Θέλω να κλείσω λέγοντας το εξής: Τα προβλήµατα της Υγείας
είναι εύκολο και κατανοητό να τα λύνουµε µε αριθµούς. Όµως,
οι αριθµοί δεν βοηθούν για να σώζονται ανθρώπινες ζωές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Επειδή τα είπα πριν, δεν θα τα επαναλάβω ξανά. Απλά θα σταθώ
σε δύο, τρία σηµεία. 

Πρώτον, κύριε συνάδελφε, κύριε καθηγητά, εγώ επαφή µε την
πραγµατικότητα δεν έχω χάσει και όντας Υπουργός πηγαίνω
χωρίς να το διατυµπανίζω. Έχω πάει σε αρκετά νοσοκοµεία και
ξέρω πάρα πολύ καλά τι συµβαίνει. 

Δεύτερον, άλλοι επαίρονταν για την ευηµερία των αριθµών και
την καταστροφή των ανθρώπων. 

Οι δικοί µου αριθµοί είναι άνθρωποι που θα ενισχύσουν τα νο-
σοκοµεία, όπως και το νοσοκοµείο της ιδιαίτερης πατρίδας. Βέ-
βαια, υπήρξατε Υπουργός και θα έπρεπε να το έχετε στηρίξει
περισσότερο. 

Όπως είπα και πριν, πήρατε είκοσι ένα άτοµα τα οποία αρχί-
ζουν να διορίζονται από την προκήρυξη του Νοεµβρίου. Θα πά-
ρετε δώδεκα θέσεις  µόνιµων ιατρών -εννοώ το Νοσοκοµείο της
Ρόδου, όχι εσείς- και είκοσι πέντε άτοµα νοσηλευτικό προσωπικό
από τις προκηρύξεις που βγαίνουν τώρα. Έχει πάρει από το
ΚΕΕΛΠΝΟ που αρχίζουν και διορίζονται, δύο άτοµα ιατρούς,
οκτώ νοσηλεύτριες και µία για τη µονάδα εµφραγµάτων. 

Επειδή διαβάσατε ένα κείµενο και γιατί ορισµένα κοµµάτια
στον τοπικό, στον επαρχιακό Τύπο τώρα ανακάλυψαν -όχι από
µόνα τους βέβαια, γιατί κάποιο χέρι θα έχει µπει για να βγουν
έτσι- την καταστροφή στην Υγεία, θα σας διαβάσω κι εγώ µια
αναφορά -σας είχα απαντήσει και την προηγούµενη φορά- σε
σχέση µε το αιµοδυναµικό: Το πρόβληµα δηµιουργήθηκε γιατί
από τους ιατρούς που υπηρετούν, ο ένας πήρε αναρρωτική
άδεια που έληξε και ο άλλος απουσιάζει µε άδεια ανατροφής τέ-
κνου. Και βγήκε τότε, τον Μάρτιο το θέµα ότι «εδώ καταστρεφό-
µαστε, δεν λειτουργεί…» κ.λπ.. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι αµέσως η 2η ΥΠΕ Πειραιώς και Αιγαίου
συνεννοήθηκε µε τον κ. Αίαντα Αντωνιάδη από το «Αττικόν», Δι-
ευθυντή Καρδιολογίας –τον ξέρετε- να κατέβει στη Ρόδο για να
καλύψει για κάποιο χρονικό διάστηµα το θέµα του αιµοδυναµι-
κού. Μόλις κοινοποιούµε στους «διοικητεύοντες» την απόφαση
ότι πάει ο κ. Αντωνιάδης για να καλύψει τώρα που λείπει ο άλλος
µε αναρρωτική άδεια, τι µας λένε; «Μην κατέβει ακόµα, υπάρχει
πρόβληµα στη λυχνία. Πρέπει να τη φτιάξουµε». 

Τη φτιάχνουµε τη λυχνία Καθαρά Δευτέρα. Μόλις φτιάχνουµε
τη λυχνία, µας λένε: «Α, ξέρετε υπάρχει πρόβληµα και στην πλα-
κέτα». Και κινούµαστε πάλι Καθαρά Δευτέρα να φτιάξουµε και
την πλακέτα. Δηλαδή, τι λειτουργούσε πριν; Να καταλάβω κι εγώ.
Τι λειτουργούσε πριν; 

Και σαν να µην φτάνουν αυτά, µόλις φτιάξαµε την πλακέτα και
τη λυχνία, µας είπαν, «Μην κατέβει, γιατί δεν έχουµε υλικά». Άρα,
κάποιος δουλεύει κάποιον. Τα πήραµε και τα υλικά και κατέβηκε. 

Αυτά, όµως, είναι αναλυτικά περιγραφόµενα στην απάντηση
της 2ης Υγειονοµικής Περιφέρειας για το τι έγινε από 16 Μαρτίου
µέχρι 21 Μαρτίου που ήταν η οριστική απόφαση για να κατέβει
και να βοηθήσει το αιµοδυναµικό ο κ. Αντωνιάδης. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. 

Αυτό είδε πουθενά το φως της δηµοσιότητας ή είδε ότι «δεν
έχουµε» και «δεν γίνεται»; Και πώς δούλευε χωρίς να υπάρχουν
όλα αυτά δηλαδή; Πώς δούλευε χωρίς να υπάρχουν όλα αυτά;
Και ποιος µας τα είχε πει όλα αυτά; Όπου µας λένε κάτι για τέ-
τοια βλάβη, επεµβαίνουµε αµέσως. Γιατί δεν µας το είχαν πει
αυτό πουθενά; Και γιατί το είπαν στην Υγειονοµική Περιφέρεια,
στη διοίκηση -δεν θα το πουν στον Υπουργό- αφού πρώτα είπε
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«Στέλνω τον κ. Αντωνιάδη κάτω»; «Δεν έχω λυχνία, έχει πρό-
βληµα η πλακέτα, δεν έχω υλικά». Δηλαδή, τι δούλευε πριν; Και
θα µυρίσω εγώ τα νύχια µου ή η Διοικήτρια της Υγειονοµικής Πε-
ριφέρειας τι λείπει από όπου λείπει; 

Τέλος πάντων, ήρθε η νέα διοικήτρια τώρα στο Νοσοκοµείο.
Με αυτή πιστεύω να έχουµε την πληροφόρηση που πρέπει και
την οργάνωση των πραγµάτων που πρέπει. 

Αυτά, γιατί τα υπόλοιπα τα είπα πιο πριν και µην τα επαναλαµ-
βάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε τον λόγο κ.
Κρεµαστινέ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Επανέρχοµαι µε το ίδιο µοτίβο, δηλαδή ότι έχει χαθεί η
επαφή.

Εγώ δεν αµφισβητώ αυτά που λέει ο Υπουργός. Προς θεού!
Αλλά δεν είναι αυτά. Γιατί δεν είναι αυτά; Διότι το αιµοδυναµικό
είχε τέσσερις ιατρούς και σιγά - σιγά έφθινε, έγιναν τρεις, έγιναν
δύο -για διαφόρους λόγους-, έγινε ένας, έγινε κανένας. Ουσια-
στικά δεν λειτουργούσε. Το αν η ΔΥΠΕ δεν µπορεί να επικοινω-
νήσει µε το νοσοκοµείο ή ποιος φταίει, προφανώς φταίει η
υπηρεσία. Αυτό να το ελέγξετε. Ούτε οι Βουλευτές φταίνε ούτε
η Βουλή, ούτε ο Πρόεδρος της Βουλής, ούτε ο Υπουργός. Ο
Υπουργός φταίει γιατί δεν ελέγχει τις υπηρεσίες του. Αυτά που
του λένε δεν είναι η πραγµατικότητα. Τέσσερις γιατροί εκπαιδευ-
µένοι, ο ένας πήρε µετάθεση, ο άλλος, όπως είπε, απουσιάζει –
τα είπαµε και πριν, µην το επαναλαµβάνω- πράγµατι έτσι είναι.
Και γιατί δηµιουργήθηκε το θέµα; Διότι ένας δηµοσιογράφος
έπαθε έµφραγµα κι ένα σηµαίνον πρόσωπο της Ρόδου έπαθε έµ-
φραγµα και πήγε στο νοσοκοµείο και δεν βρήκε τίποτα. 

Και ερωτώ -και το λέω αυτό για το καλό το δικό σας, δηλαδή
του Υπουργείου- φαντάζεστε αύριο να µην ήταν έτσι τα πράγ-
µατα και να πήγαινε ένας ξένος Υπουργός ή ένας διάσηµος ηθο-
ποιός -που υπάρχουν- και να τον πήγαιναν στην Αττάλεια για να
του κάνουν στεφανιογραφία για το έµφραγµα και να µην γνωρίζει
κανένας τίποτα; Οι ΥΠΕ πρέπει να έχουν καθηµερινή επαφή µε
τα προβλήµατα των νοσοκοµείων. 

Ασφαλώς ο Υπουργός είναι αρµόδιος για την ΥΠΕ, δεν είναι
αρµόδιος για το νοσοκοµείο, για να ξέρει τι έγινε η πλακέτα και
το α’ και το β’, πολύ περισσότερο που δεν ήταν έτσι ακριβώς τα
πράγµατα, αλλά αυτό δεν µας αφορά, αν κάηκε ή δεν κάηκε η
λυχνία. Αλλά αν συνέβησαν έτσι –που δεν συνέβησαν, αλλά εγώ
λέω ότι συνέβησαν- έπρεπε οι αρµόδιες υπηρεσίες να ευαισθη-
τοποιούνται για το ποιος φταίει. Και αυτό πρέπει να το δείτε. 

Εγώ εκείνο το οποίο σας λέω όµως -και κάνω και παράκληση
προς το Υπουργείο- είναι ότι για να δουλέψει το αιµοδυναµικό
τώρα, δεν φτάνει ένας που βρέθηκε εθελοντής κατά κάποιο
τρόπο, αλλά πρέπει να γίνει απόσπαση δύο τουλάχιστον ιατρών,
οι οποίοι να έχουν εκπαιδευτεί στο αιµοδυναµικό. Δηλαδή να πη-
γαίνει το έµφραγµα και να αντιµετωπίζεται, να µην βγαίνει είδηση
ότι πέθανε ο άνθρωπος γιατί το αιµοδυναµικό δεν λειτούργησε
ή δεν υπήρχε γιατρός. Αν υπάρχει ένας γιατρός µόνο, είναι ίσον
κανένας γιατρός, πολύ περισσότερο αν έρχεται τέσσερις µέρες
τη βδοµάδα. Το αιµοδυναµικό θέλει εικοσιτετράωρη λειτουργία
σε ένα τέτοιο νοσοκοµείο. 

Άρα, λοιπόν, πρέπει επειγόντως να πείτε στην ΥΠΕ να εξασφα-
λίσει δύο σταθερούς γιατρούς µέχρις ότου δείτε κι εσείς τι γίνε-
ται και επανέλθουν αυτοί που πήραν άδεια, που πήγαν για
εκπαίδευση -δεν ξέρω τι ακριβώς έγινε- µέχρις ότου λειτουργή-
σει και πάλι το τµήµα. Χρειάζονται επειγόντως δύο γιατροί αυτήν
τη στιγµή. Μπορούν να εξασφαλιστούν από την ΥΠΕ, από όλα τα
νοσοκοµεία της χώρας, του κέντρου; 

Γιατί, επαναλαµβάνω, δεν είναι η Ρόδος, δεν είναι οι πολίτες
της Ρόδου, είναι η εικόνα στα τέσσερα εκατοµµύρια ανθρώπους
που φτάνουν στη Ρόδο κάθε χρόνο και ζουν εκεί. Είναι η εικόνα
της χώρας. Δεν είναι δηλαδή ένα πρόβληµα που ένας τοπικός
Βουλευτής αυτήν τη στιγµή κατά κάποιο τρόπο το µεγαλοποιεί
για πολιτικούς λόγους. Δεν είναι αυτό το πρόβληµα. 

Γι’ αυτό είχα πει την άλλη φορά στον Υπουργό τον κ. Πολάκη
ότι ωραία είναι αυτά που λέτε, ωραία σας τα λένε οι υπηρεσίες
σας, αύριο το πρωί πάρτε το αεροπλάνο, κατεβείτε κάτω, πη-
γαίντε βρείτε τους γιατρούς αυτούς που διαµαρτύρονται και

πείτε τους «ελάτε να µου πείτε την πραγµατικότητα». Και τότε
κάντε αυτά τα υπόλοιπα. Διώξτε τον έναν, πάρτε τον άλλον,
κάντε ό,τι θέλετε. Αυτό σας είπα την άλλη φορά, αυτό λέω και
τώρα. Δεν κάνω ούτε µοµφή ούτε επίθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μάλ-
λον λειτουργούµε σε έδαφος παραλλήλων µονολόγων, κύριε συ-
νάδελφε.

Στην καρδιολογική κλινική του Γενικού Νοσοκοµείου Ρόδου
υπηρετούν πέντε γιατροί. Από τους υπηρετούντες, ο ένας απου-
σιάζει δύο µέρες κάθε εβδοµάδα προκειµένου να µετεκπαιδευτεί
στο στεφανιογράφηµα. Ο ένας πήρε αναρρωτική άδεια και ο
άλλος πήρε άδεια ανατροφής τέκνου. Αυτά τα δύο συνέβησαν
τον Μάρτιο. Ο ένας, λοιπόν, που πήρε την αναρρωτική γύρισε, ο
άλλος µε την ανατροφή τέκνου λείπει. Οι άλλοι, λοιπόν, υπηρε-
τούν και στείλαµε και επικουρικό καρδιολόγο. Διορίσαµε και δεύ-
τερο γιατρό -που δεν αποδέχτηκε- και ξαναδιορίζουµε κι άλλον
και µάλιστα έχουµε προκηρύξει και θέση επικουρικού επεµβατι-
κού καρδιολόγου για τη Ρόδο. 

Είναι εξασφαλισµένες πλήρως οι πιστώσεις και γι’ αυτές, αλλά
και για άλλες θέσεις. Αν υπάρξει διαθεσιµότητα από τους καρ-
διολόγους, τους συναδέλφους που έχουν τελειώσει και έχουν
εξειδικευτεί, την επόµενη µέρα το πρωί µπορούν να πάνε. 

Όπως ξέρετε –και κάνουµε πολύ µεγάλη προσπάθεια- θέση
έχει βγει για επικουρικό επεµβατικό καρδιολόγο στη Ρόδο.
Όποιος δηλώσει, θα πάει. 

Από εκεί και πέρα, ισχύουν πλήρως αυτά που είπα σε σχέση
µε τη µετακίνηση του κ. Αντωνιάδη και του τι προηγήθηκε σε
σχέση µε πλακέτες, υλικά, λυχνίες κ.λπ.. Είναι πλήρως επιβεβαι-
ωµένο. 

Πιστεύω ότι τώρα και µε την εγκατάσταση της νέας διοίκησης
και στο Νοσοκοµείο της Ρόδου και στη Β’ Υγειονοµική Περιφέ-
ρεια για τέτοια πράγµατα δεν θα ξανακουβεντιάσουµε εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Θα συζητηθεί η δέκατη έκτη µε αριθµό 621/7-3-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Ηλείας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευσταθίας Γεωργοπούλου -
Σαλτάρη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το έργο της κα-
τασκευής της νέας πτέρυγας του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας.

Κυρία Γεωργοπούλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ–ΣΑΛΤΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τα θέµατα της λειτουργίας του Νοσοκοµείου

Αµαλιάδας αυτές τις µέρες είναι στην κορυφή της δηµόσιας συ-
ζήτησης σε επίπεδο νοµού είτε από πραγµατικό ενδιαφέρον είτε
από µικροπολιτικό ενδιαφέρον.

Πέραν του αντικειµένου της παρούσης ερώτησης για τη νέα
πτέρυγα, θα ήθελα να µε ενηµερώσετε, γιατί µας παρακολου-
θούν, όπως ξέρετε, οι συµπολίτες µου στον Νοµό Ηλείας, γύρω
από τον σχεδιασµό του Υπουργείου για τη συνολική λειτουργία
του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας.

Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε µια πράξη του 2011 του Διοικητι-
κού Συµβουλίου του Γενικού Νοσοκοµείου Αµαλιάδας, την οποία
θα καταθέσω στα Πρακτικά, αναφέρεται ότι το 2004 εκπονήθηκε
µελέτη ανέγερσης νέας πτέρυγας επέκτασης του νοσοκοµείου
µε σκοπό τη στέγαση Τµήµατος Εκτάκτων Περιστατικών στο ισό-
γειο, ηλεκτροµηχανολογικών εγκαταστάσεων – νεκροτοµείου
στο υπόγειο και Μονάδα Αυξηµένης Φροντίδας τριών αιθουσών
χειρουργείων και αποστείρωσης στον πρώτο όροφο.

Να σηµειώσω εδώ ότι το έργο χρηµατοδοτήθηκε από τις πι-
στώσεις του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων και έχει κα-
τασκευαστεί µέχρι τώρα το ισόγειο και το υπόγειο. Η αρχική
µελέτη χωρίστηκε µεταγενέστερα σε δύο φάσεις και είναι σηµαν-
τικό να µάθουµε γιατί συνέβη αυτό. 

Επίσης, ζήτηµα κοινοβουλευτικού ελέγχου προκύπτει, γιατί
ενώ µέχρι σήµερα δεν έχει παραδοθεί η νέα πτέρυγα, έχουν γίνει
τα εγκαίνια αυτής πριν δύο χρόνια από την τότε δηµοτική αρχή
Ήλιδας. Συγκεκριµένα, στις 11-05-2014 ο τότε Υπουργός Υγείας
κ. Γεωργιάδης συµµετείχε σε εικονικά εγκαίνια της πτέρυγας του
Νοσοκοµείου Αµαλιάδας παραµονές των δηµοτικών εκλογών,
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µολονότι εστερείτο ιατρικού και λοιπού εξοπλισµού, µε δανεικό
ξενοδοχειακό εξοπλισµό.

Αναρωτιέµαι τότε για ποιον λόγο είχαν προσκληθεί όλες και
όλοι οι κυβερνητικοί Βουλευτές του Νοµού, κυβερνητικοί αιρετοί
του Νοµού, τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης για να γιορτάσουν την
λειτουργία της νέας πτέρυγας. Τι ακριβώς έκανε ο κύριος Υπουρ-
γός σε αυτήν τη φιέστα εκπροσωπώντας την τότε Κυβέρνηση;
Μάλλον ήταν εκεί για να δηλώσει το αλησµόνητο ότι είχε ενηµε-
ρωθεί από τις τεχνικές του υπηρεσίες ότι στην Αµαλιάδα φτιά-
χνουν τον νέο «Ευαγγελισµό».

Κύριε Υπουργέ, για την υλοποίηση των «εικονικών» εγκαινίων
πραγµατοποιήθηκε προσωρινή µετακίνηση εξοπλισµού, κλινών
και ιατρικού εξοπλισµού από το Γενικό Νοσοκοµείο Πύργου και
µάλιστα ζητήθηκε από τον νυν Δήµαρχο Ήλιδας να πληρώσει τη
µεταφορά, σύµφωνα µε δηµόσια δήλωσή του. Υπάρχουν παρα-
στατικά γι’ αυτήν την µεταφορά και ποιος φορέας ανέλαβε να
πληρώσει; 

Στην παρέµβαση µου στα εικονικά εγκαίνια επεσήµανα πώς το
έργο δεν είχε ολοκληρωθεί, δεν υπήρχε ο απαραίτητος εξοπλι-
σµός και ότι υπήρχαν ενδείξεις για µεθοδεύσεις και µικροκοµµα-
τικά οφέλη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε και δευτερο-
λογία.

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ–ΣΑΛΤΑΡΗ: Ολοκληρώνω.
Δυστυχώς επιβεβαιώθηκα πλήρως, καθώς είκοσι µήνες µετά

η νέα πτέρυγα του Νοσοκοµείου Αµαλιάδας είναι ερµητικά κλει-
στή και καταθέτω και σχετικό δηµοσίευµα. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευσταθία Γεωργοπούλου–
Σαλτάρη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Η νυν δηµοτική αρχή από την µεριά της λέει ότι έχει κατατεθεί
ανακεφαλαιωτικός πίνακας εργασιών από την τεχνική υπηρεσία
του Δήµου, στον οποίο φαίνεται ότι χρειάζονται περίπου 650.000
ευρώ για την αποπεράτωση του έργου και νέα ένταξη στο Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων και ότι υπάρχουν προβλήµατα
στην ηλεκτροδότηση.

Απευθύνω δύο ερωτήµατα: Σε ποιο στάδιο παράδοσης βρί-
σκονται οι δύο φάσεις της νέας πτέρυγας; Ποιες είναι οι προ-
ϋποθέσεις ώστε να ολοκληρωθούν οι εργασίες και να
λειτουργήσει; Ποιο είναι το ύψος των ποσών που έχουν δαπανη-
θεί µέχρι σήµερα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βάλτε µια τελεία.
Αφήσατε τα ερωτήµατα τελευταία, είπατε όλη την ιστορία πριν.

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ–ΣΑΛΤΑΡΗ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Τελικά ποιος ευθύνεται για την µη ολοκλήρωση του έργου και
τη µη λειτουργία της νέας πτέρυγας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ για την ερώτηση, συναδέλφισσα.
Είναι σαφές ότι υπήρξε ένα προεκλογικό σόου, τώρα τι να

πούµε; Από αυτήν την µελέτη των στοιχείων που είδα και εγώ, το
έργο αυτό ήταν σε δύο φάσεις, πρώτη και δεύτερη. Η πρώτη
φάση ήταν προϋπολογισµού 2.771.000 ευρώ µε ανεκτέλεστο
υπόλοιπο 244.000 ευρώ. Η δεύτερη φάση ήταν 2.356.000 ευρώ
µε ανεκτέλεστο υπόλοιπο 464.000 ευρώ. 

Ο ανάδοχος της πρώτης φάσης του έργου, επειδή ήταν από
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων όχι ΕΣΠΑ, έκανε το εξής:
Όταν κατέθετε λογαριασµό -γιατί απ’ ό,τι βλέπω η µια σύµβαση
έχει υπογραφεί το 2004 και η άλλη το 2008 και έχουµε φτάσει
στο 2016- για να πληρωθεί και δεν πληρωνόταν µέσα σε δύο
µήνες, έκανε διακοπή εργασιών. Αυτό το πράγµα έχει τραβήξει
µια δεκαετία απ’ ό,τι βλέπω. 

Προφανώς τότε είχε ολοκληρωθεί η κατασκευή του κορµού
του κτηρίου κ.λπ. και επειδή καταλαβαίναν ότι πλησίαζαν και οι
εκλογές, έστησαν µια φιέστα η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
τότε σε συνεργασία και µε τον Δήµο, γιατί αυτά δεν γίνονται µόνα

τους. Φορέας της υλοποίησης του έργου είναι ο Δήµος απ’ ό,τι
βλέπω εδώ.

Λοιπόν, κοιτάξτε, για να ολοκληρωθεί το έργο -για να είµαι κα-
θαρός- πρέπει να υπάρξει εκταµίευση από το Πρόγραµµα Δηµο-
σίων Επενδύσεων. Άρα, πρέπει να υπάρξει µια επικοινωνία του
Υπουργείου Υγείας και του Δήµου βέβαια από εκεί µε το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης και Υποδοµών, µε τον κ. Χαρίτση, για να δεσµεύ-
σει αυτό το ποσό για την ολοκλήρωση του έργου. Διότι δεν είναι
έργο που µπορεί να γίνει γέφυρα και να ενταχθεί σε ευρωπαϊκό
πρόγραµµα κ.λπ.. Έχει χρηµατοδοτηθεί από το Πρόγραµµα Δη-
µοσίων Επενδύσεων. 

Τώρα, όσον αφορά τα άλλα που είπατε πριν για το Νοσοκοµείο
της Αµαλιάδας, αυξήσαµε και εκεί την επιχορήγηση και για
φέτος. Διορίστηκε επικουρικός γιατρός, ο χειρουργός, για τον
οποίο υπήρχε µεγάλη ανάγκη. Έχουµε δεσµεύσει πιστώσεις για
να διοριστούν άλλοι πέντε επικουρικοί γιατροί που έχει ζητήσει
το νοσοκοµείο. Αυτήν τη στιγµή νοµίζω ότι υπάρχει στη λίστα
µαιευτήρας -γυναικολόγος για να πάει. Οι άλλοι τρεις που έχουν
ζητηθεί, αναισθησιολόγος, παθολόγος, καρδιολόγος, δεν υπάρ-
χουν στη λίστα. Μόλις βρεθεί, θα πάει. 

Έχουµε δώσει κάποιο λίγο προσωπικό από τους πεντακόσιους
ογδόντα πέντε επικουρικούς κι έναν ΠΕ φαρµακοποιό από την
πρώτη προκήρυξη. Τώρα, µε βάση τις προτάσεις της υγειονοµι-
κής περιφέρειας, θα δούµε ποιοι θα πάνε στο Νοσοκοµείο Αµα-
λιάδας. Σίγουρα θα πάνε κάποιοι γιατροί σε µόνιµες θέσεις και
θα δούµε τι υπόλοιπο προσωπικό θα πάει µε βάση τις ανάγκες
της έκθεσης της Υγειονοµικής Περιφέρειας και σύµφωνα µε
αυτό που θα µας προτείνει και η Διοίκηση της ΥΠΕ και οι νέες δι-
οικήσεις των νοσοκοµείων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Η κ. Ευσταθία Γεωρ-
γοπούλου - Σαλτάρη έχει τον λόγο. 

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ - ΣΑΛΤΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, ξέ-
ρετε, πολλές φορές από την ανάδειξη ενός ζητήµατος αποκαλύ-
πτεται και πλήθος άλλων θεµάτων. 

Ειδικότερα όλη αυτήν την περίοδο, επειδή ακούµε ότι η πα-
ρούσα Κυβέρνηση προσπαθεί να ελέγξει την πληροφόρηση, ενη-
µερώνω την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι την ηµέρα αυτών των
εικονικών εγκαινίων, που περιγράψαµε πριν, στα µεγάλα συστη-
µικά µέσα ενηµέρωσης, στα δελτία ειδήσεών τους και στα site
τους, επειδή διαµαρτυρήθηκα γι’ αυτήν τη στηµένη φιέστα, ανα-
παρήγαγαν µεταξύ άλλων και το εξής: «Η εκδίκηση του Άδωνι:
Αποθέωση γι’ αυτόν, «γιούχα» για Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ». Θα κα-
ταθέσω το σχετικό δηµοσίευµα στα Πρακτικά.

Έχω καταθέσει από τις 4-7-2014 σχετική προσφυγή στο
Εθνικό Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο και µέχρι σήµερα δεν έχω
λάβει ακόµα καµµία ενηµέρωση. Αυτά τα αναφέρω για την απο-
κατάσταση της πραγµατικότητας. 

Επανερχόµενη στην ουσία του θέµατος, θα ήθελα να ενηµε-
ρώσετε την Εθνική Αντιπροσωπεία αν ευσταθούν πληροφορίες
που αναφέρουν ότι, ενώ το έργο µετά το διαχωρισµό έχει δοθεί
σε δύο διαφορετικές κοινοπραξίες, ο ειδικός πληρεξούσιος, αν-
τιπρόσωπος και αντίκλητος της κοινοπραξίας είναι το ίδιο πρό-
σωπο σε αυτές. Ερωτώ τι µπορεί να σηµαίνει αυτό. 

Γνωστοποιώ επίσης στο Σώµα ότι η Διεύθυνση Τεχνικών Υπη-
ρεσιών του Δήµου Ήλιδας µε έγγραφό της από τις 9-6-2015 -το
οποίο θα καταθέσω στα Πρακτικά- προς την οικονοµική επιτροπή
του ίδιου δήµου αναφέρει την ανάγκη ορισµού δικηγόρου, προ-
κειµένου να παρέχει υποστήριξη στο δήµο και τη διεύθυνση τε-
χνικών υπηρεσιών για την επίλυση θεµάτων που αφορούν τα
έργα αυτά. Στο έγγραφο επίσης ρητώς αναφέρεται ότι υπάρχει
καθυστέρηση στην περαίωσή τους. 

Σύµφωνα µε απόφαση του 2015 της συνεδρίασης της οικονο-
µικής επιτροπής, ορίστηκε δικηγόρος. Προκύπτει βεβαίως το
ερώτηµα γιατί κρίθηκε αναγκαίος ο ορισµός δικηγόρου. 

Κύριε Υπουργέ, απ’ όσα είπατε µέχρι τώρα προκύπτει ότι πα-
ρακολουθείτε στενά την αποπεράτωση του έργου και ότι θα
ελέγξετε σε βάθος όλα τα κακώς κείµενα. Επειδή, όµως, οι πολί-
τες θέλουν πλέον δεσµεύσεις από την παρούσα Κυβέρνηση,
γιατί ξέρουν ότι αυτή νοιάζεται για το δηµόσιο συµφέρον, σας
παρακαλώ να επιταχύνετε όλες τις παραπάνω διαδικασίες και να
δείξετε έµπρακτα τη στήριξή σας για την καλύτερη λειτουργία
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του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας -όπως βέβαια και αναφερθή-
κατε, αλλά περιµένουµε να δούµε και τη συνέχεια - και συνολι-
κότερα του ευαίσθητου κοινωνικού τοµέα της υγείας στο Νοµό
Ηλείας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευσταθία Γεωργοπούλου –

Σαλτάρη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία Γεωργοπούλου. 

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Παύλος Πο-
λάκης. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Από
την ενηµέρωση που έχω, από τις υπηρεσίες συγκεκριµένα, για
το πρώτο κοµµάτι του έργου, την πρώτη φάση, έχει δοθεί έγ-
κριση παράτασης προθεσµίας περαίωσης έως 31-7-2016. Εξο-
φλήθηκε ο ενδέκατος λογαριασµός και θα γίνει επανέναρξη του
έργου γι’ αυτό το κοµµάτι. Άρα προφανώς για το κοµµάτι αυτό,
που είναι και τα πιο λίγα χρήµατα, µάλλον έχουν εξασφαλίσει πι-
θανώς και τις πιστώσεις. 

Το άλλο, για τη δεύτερη φάση του έργου, αφού γίνει η επανέ-
ναρξη των εργασιών από το πρώτο έργο, τότε θα εισηγηθεί την
έγκριση παράτασης προθεσµίας για την περαίωσή του. 

Θα το παρακολουθούµε από κοντά, κυρία συνάδελφε, το
έργο. Πρέπει να ολοκληρωθεί και να ολοκληρωθεί πραγµατικά
και όχι εικονικά ή µεταφέροντας ξενοδοχειακό εξοπλισµό ή ηλε-
κτροµηχανολογικό από αλλού, διότι, τα ψέµατα κρατάνε λίγες
µέρες και φαίνεται. Άλλωστε, αυτό το βλέπει η κοινωνία εκεί. 

Κι επειδή έχουµε πει ότι εµείς µόνο θα ανοίγουµε νοσοκοµεία,
δεν θα κλείνουµε νοσοκοµεία, θέλουµε να είναι κι αυτό ένα από
αυτά που θα ανοίξουµε.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της εικοστής πρώτης µε αριθµό

625/7-3-2016 επίκαιρης ερώτησης του δεύτερου κύκλου του
Βουλευτή Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σταύρου Τάσσου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελ-
λείψεις στο νοσοκοµείο και γενικότερα στο δηµόσιο τοµέα
υγείας στη Λέσβο.

Κύριε Τάσσο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτή βέβαια είναι η τέταρτη ή πέµπτη αναβολή και επιτέλους

συζητιέται η σχετική ερώτηση.
Απαράδεκτη είναι η κατάσταση που επικρατεί στον δηµόσιο

τοµέα υγείας και στη Λέσβο, στα νοσοκοµεία, τα ιατρεία του
ΠΕΔΥ, τα κέντρα υγείας, τα περιφερειακά ιατρεία και αγροτικά
ιατρεία, ως αποτέλεσµα της αντιλαϊκής πολιτικής που εφαρµό-
ζεται και από τη σηµερινή Κυβέρνηση, σύµφωνα µε τις κατευθύν-
σεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Τεράστιες είναι οι ελλείψεις σε προσωπικό όλων των ειδικοτή-
των, σε εξοπλισµό, σε υποδοµές, ακόµα και σε στοιχειώδη ανα-
λώσιµα, στο όνοµα της εξοικονόµησης πόρων, για να δοθούν
στους δανειστές και στο κεφάλαιο γενικότερα, σε τέτοιο βαθµό
που αρκετές φορές έχουν πληρωθεί µε ζωές ή µε ανίατες ανα-
πηρίες. 

Αυτή η κατάσταση, που είναι γνωστή στην Κυβέρνηση, παίρνει
δραµατικές διαστάσεις και λόγω των προσφύγων και µετανα-
στών που φτάνουν καθηµερινά στη Λέσβο σε άθλια κατάσταση. 

Το όποιο έργο που προσφέρεται µέσα σε αυτές τις συνθήκες
από τον δηµόσιο τοµέα υγείας –και αυτό είναι τεράστιο- οφείλε-
ται στην αυταπάρνηση των εργαζοµένων σε αυτό. 

Ενδεικτικό της κατάστασης που επικρατεί είναι ότι πριν λίγες
µέρες στη Μυτιλήνη θρηνήσαµε τον θάνατο ενός ακόµα ανθρώ-
που, ενός νέου ανθρώπου τριάντα οκτώ χρονών, που ήταν οπε-
ρατέρ στο τοπικό κανάλι, λόγω έλλειψης του αιµοδυναµικού
εξοπλισµού και συγκεκριµένα στεφανιογράφου, για να αντιµετω-
πιστεί το έµφραγµα, που είχε υποστεί, και της απώλειας κρίσιµου
χρόνου για τη µεταφορά του σε νοσοκοµείο των Αθηνών.  

Είναι πράγµατι αδιανόητο, εγκληµατικό θα λέγαµε, να λείπει

στα νησιά και µάλιστα του µεγέθους της Λέσβου, ακόµα κι ο ανα-
γκαίος εξοπλισµός για την αντιµετώπιση επειγόντων περιστατι-
κών και η προµήθειά του να εξαρτάται από τη φιλανθρωπία του
καθένα. 

Πριν λίγες µέρες, επίσης, έγινε αναγκαστική διακοµιδή ασθε-
νούς από τη Λήµνο στη Θεσσαλονίκη, λόγω έλλειψης αναισθη-
σιολόγου στο Νοσοκοµείο της Λήµνου. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ)

Σας ρωτάµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ: Ποια µέτρα θα πάρετε
για την προµήθεια αιµοδυναµικού εξοπλισµού στο Νοσοκοµείο
της Λέσβου, καθώς και για την αντιµετώπιση άλλων σηµαντικών
ελλείψεων σε προσωπικό, εξοπλισµό και υποδοµές, τόσο στο Νο-
σοκοµείο της Λέσβου όσο και στα άλλα νοσοκοµεία των νησιών
του Βορείου και του Ανατολικού Αιγαίου, όπως στη Λήµνο, στη
Χίο, στη Σάµο, στην Ικαρία, στου Φούρνους κ.λπ.; Για παρά-
δειγµα στη Σάµο οι ελλείψεις σε ιατρικό, νοσηλευτικό και βοη-
θητικό προσωπικό ξεπερνούν κατά πολύ τα εκατό άτοµα, είναι
εκατόν δώδεκα για την ακρίβεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.  

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Να
επαναλάβω κι εδώ µια σειρά από πράγµατα που είπα πριν, πιο
εντοπισµένα για το συγκεκριµένο νοσοκοµείο. 

Πρώτον, αυξήσαµε περίπου µισό εκατοµµύριο ευρώ τη χρη-
µατοδότηση του νοσοκοµείου από τον κρατικό προϋπολογισµό.
Δεύτερον, έχουµε καλύψει όλα σχεδόν τα αιτήµατα -όποια δεν
έχουν καλυφθεί, έχουν αρνηθεί να πάνε- σε επικουρικούς για-
τρούς που µας ήρθαν από το νοσοκοµείο. Από τις δύο παλαιότε-
ρες προκηρύξεις έχετε δέκα άτοµα ΥΕ και ΠΕ νοσηλευτικό
προσωπικό, τα οποία θα διοριστούν άµεσα, έχουν βγει και τα ορι-
στικά. 

Στους πεντακόσιους ογδόντα πέντε επικουρικούς, που προκη-
ρύξαµε τώρα, το ξέρετε, έληξε προχθές η προκήρυξη, είναι συ-
νολικά δεκατρία άτοµα, που είναι βοηθητικό υγειονοµικό, ΤΕ
νοσηλευτικής, ΔΕ βοηθών νοσηλευτικής, ΤΕ µαιευτικής, ΤΕ ρα-
διολόγος-ακτινολόγος, χειριστών ιατρικών συσκευών, µε τους
οποίους ενισχύουµε τα εργαστήρια. Από το ΚΕΕΛΠΝΟ που αρ-
χίζουν να έρχονται, παίρνετε δύο γιατρούς για τη µονάδα και έξι
άτοµα για την εντατική. Όπου δεν έχουµε διορίσει επικουρικό,
είναι γιατί δεν υπάρχει γιατρός στη λίστα. 

Νοµίζω ότι µετά από αρκετά χρόνια στο νοσοκοµείο σας, απ’
ό,τι λέει και η µέχρι τώρα διοίκηση, όχι αυτή που βάλαµε, έχουν
καλυφθεί πάρα πολλά κενά, έστω και µε αυτόν τον τρόπο. Θα κα-
λύψουµε και µε µόνιµο προσωπικό από την καινούργια προκή-
ρυξη που υπάρχει.

Τώρα, όσο γι’ αυτό που λέτε, για το συγκεκριµένο, κύριε
Τάσσο, για το αιµοδυναµικό το καταλαβαίνω, αλλά δεν υπήρξε
αίτηµα, όχι φέτος, ούτε το 2010 ούτε το 2011 ούτε 2012 ούτε το
2013 ούτε το 2014 για προµήθεια αιµοδυναµικού εξοπλισµού
στεφανιογράφου στο Νοσοκοµείο της Μυτιλήνης. Δεν έχει υπάρ-
ξει τέτοιο αίτηµα. Ήρθε στην επιφάνεια το θέµα µε αυτό το ζή-
τηµα. Ο ασθενής εκεί έκανε θροµβόλυση, απ’ ό,τι µάθαµε,
παρουσίασε περίπου επτά-οκτώ ανακοπές µετά, διεκοµίσθη την
επόµενη ηµέρα µε C-130 στην Αθήνα. Έπρεπε να κάνει θροµβό-
λυση από τη στιγµή που δεν υπήρχε τέτοιος εξοπλισµός εκεί. 

Δεν είµαστε κατ’ αρχάς αρνητικοί, αλλά δεν έχει τεθεί ποτέ
από τις διοικήσεις του νοσοκοµείου ότι χρειάζεται ένα τέτοιο
πράγµα εκεί. Τώρα θα το εξετάσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πολύ.
Τον λόγο έχει ο κ. Τάσσος.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Δηλαδή, θέλετε να πείτε ότι το γεγονός

ότι λείπει στεφανιογράφος δεν είναι µια αντικειµενική έλλειψη;
Το ότι δεν το έβαλε η διοίκηση του νοσοκοµείου, δεν ξέρω εγώ
για ποιους λόγους, σηµαίνει ότι η έλλειψη αυτή δεν είναι προφα-
νής και ότι δεν πρέπει να καλυφθεί; 

Και το ερώτηµα είναι, τι θα γίνει µε το ζήτηµα αυτό. Θέλουµε
µια συγκεκριµένη απάντηση και όχι «θα το εξετάσουµε και θα το
δούµε». Θέλουµε συγκεκριµένη απάντηση. Αυτό είναι το ειδικό. 

Όσον αφορά τα γενικά, ακούστε να δείτε, το ζήτηµα δεν είναι
να προσφέρουµε το ελάχιστο, όπως το ελάχιστο εγγυηµένο ει-
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σόδηµα, και στον τοµέα της υγείας στον λαό αυτής της χώρας.
Το ζητούµενο είναι να προσφέρουµε το µέγιστο δυνατό που πα-
ρέχει η επιστήµη σήµερα σε κάθε άνθρωπο. Αυτό είναι το ζητού-
µενο. Βέβαια, το να παίρνετε δεκατρία άτοµα ως επικουρικούς,
όταν λείπουν πάρα πολλοί σε πάρα πολλούς τοµείς και βέβαια
όχι µε σχέσεις «µπλοκάκι», αλλά µε µόνιµες θέσεις, αυτό δεν
λύνει το πρόβληµα. Έχουν φύγει είκοσι χιλιάδες εργαζόµενοι
από τον κλάδο της υγείας. Είχατε εξαγγείλει τους τεσσερισήµισι
χιλιάδες, που ποτέ δεν έγινε η πρόσληψή τους, αλλά και αυτή να
γινόταν, πάλι είναι σταγόνα στον ωκεανό σε σχέση µε αυτούς
που έχουν φύγει για να καλυφθούν οι στοιχειώδεις ανάγκες του
πληθυσµού της χώρας µας στον τοµέα της υγείας. 

Και γιατί γίνεται αυτό; Γιατί συνεχίζετε, όπως και οι προηγού-
µενοι, την ίδια πολιτική και στον τοµέα της υγείας. Τι κάνει αυτή
η πολιτική; Εµπορευµατοποιεί και την υγεία, γιατί στον καπιταλι-
σµό τα πάντα είναι εµπόρευµα και η υγεία δεν θα µπορούσε να
είναι έξω απ’ αυτό και µάλιστα όταν η υγεία, η πρόνοια, το φάρ-
µακο είναι πεδία υψηλής κερδοφορίας για το κεφάλαιο. Το κε-
φάλαιο, όχι µόνο θέλει να απαλλαγεί απ’ το βάρος αυτών, αλλά
θέλει να το κάνει και ένα άλλο πεδίο κερδοφορίας. Είναι, λοιπόν,
η πολιτική που εφαρµόζετε που αντικειµενικά δεν µπορεί να
λύσει το πρόβληµα. Αυτό είναι το θέµα. Και αν δεν αποφασίσετε
να συγκρουστείτε µε αυτήν την πολιτική, θα επανερχόµαστε
κάθε µέρα και θα σας λέµε εµείς τα προβλήµατα και εσείς θα
µας λέτε: «Κάνουµε ό,τι µπορούµε, αλλά τι να κάνουµε, αυτές
είναι οι δυνατότητες που έχουµε. Δεν µπορούµε να κάνουµε πα-
ραπάνω». 

Αυτό, βέβαια, είναι επιλογή, γιατί χρήµατα υπάρχουν και υπάρ-
χουν πάρα πολλά, µα πάρα πολλά. Το έχω πει χίλιες φορές ότι
εξήντα δύο άνθρωποι έχουν τόσο πλούτο όσο ο µισός πληθυ-
σµός της γης. Μην επικαλούµαστε, λοιπόν, συνέχεια ότι δεν
υπάρχουν χρήµατα. Χρήµατα υπάρχουν πάρα πολλά, αλλά είναι
συγκεντρωµένα στα χέρια µιας χούφτας ανθρώπων. Αυτό είναι
το θέµα. Και αν δεν υπάρξει σύγκρουση, λοιπόν, µε αυτήν την
κατάσταση, µε αυτό το σύστηµα, δεν θα λυθούν τα προβλήµατα
και στον τοµέα της υγείας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

συνάδελφε, τη σύγκρουση δεν τη φέρνει η διαρκής επίκληση,
αλλά τη φέρνει η ωρίµανση του επαναστατικού υποκειµένου, η
δηµιουργία µετώπου που το αποφασίζει. Το να το επικαλείστε
συνέχεια και να το αντιπαραβάλλετε µε την προσπάθεια των µέ-
τρων βελτίωσης τα οποία παίρνουµε είναι πολιτικό λάθος. Όταν
έχεις µια κοινωνία την οποία την έχουν χτυπήσει σαν το χταπόδι
πέντε χρόνια κάτω και δεν δει µικρά βήµατα βελτίωσης της κα-
τάστασής της, γιατί να πειστεί για την επανάσταση, κύριε Τάσσο;
Μέσα από ποιο συσχετισµό θα πειστεί;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Εσείς το αποδυναµώνετε αυτό.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μισό

λεπτό. Σας άκουσα. Και θα σας απαντήσω και σε αυτό το µήκος
κύµατος, γιατί µην νοµίζετε, δηλαδή, ότι είστε πιο Αριστεροί από
εµάς ή ότι η καρδιά σας χτυπά πιο Αριστερά από τη δική µας,
για να εξηγούµαστε και να µην παρεξηγούµαστε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Ο καθένας, όπως είπατε, απ’ τις πράξεις
του κρίνεται.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Όχι,
µισό λεπτό. Δεν σας έκοψα και µην ταράζεστε.

Ναι, είναι σαφές ότι έχουµε µια διαφορετική αντίληψη για το
πώς γίνεται η πολιτική. Η αντίληψη ότι ο αγώνας είναι µακρόχρο-
νος, οι συσχετισµοί είναι δύσκολοι, ότι είναι µακρύς και δύσκολος
αγώνας και δεν έχουν ωριµάσει ακόµα οι αντικειµενικές συνθή-
κες, αυτό σηµαίνει άρα ότι δεν κάνω τίποτα. Ναι, έρχεται σε ασυµ-
φιλίωτη σύγκρουση µε αυτήν που έχουµε εµείς, η οποία λέει ότι
στο σήµερα, στο τώρα, θα προσπαθήσω να δηµιουργήσω ρωγ-
µές, να καθυστερήσω µέτρα, να βελτιώσω την κατάσταση των αν-
θρώπων, µέσα απ’ αυτά να τους πείσω για να έλθουν µαζί µε µία
τέτοια αντίληψη, που θα ανατρέψει αυτούς τους εξήντα δύο. Αλ-
λιώς, θα το λέτε όµορφα ότι έχουν εξήντα δύο τον πλούτο και
αυτοί θα σου κουνούν το µαντήλι και εσύ θα κάθεσαι εδώ και θα
το λες και θα νοµίζεις πως έκανες το καθήκον σου.

Όσον αφορά το άλλο συγκεκριµένο ζήτηµα, όχι, δεν µπορώ
να σας απαντήσω σήµερα εάν θα βάλουµε αιµοδυναµικό στη Μυ-
τιλήνη και είναι πολύ συγκεκριµένος ο λόγος. Λείπει και στην Κω,
λείπει και στη Σάµο, λείπει παντού. Δεν είναι ορθολογικά -και όχι
µε την έννοια του χρήµατος- το πού βάζεις κάποιες τέτοιες εξει-
δικευµένες δοµές, γιατί πρέπει να καλύψεις έναν πληθυσµό. Με
αυτήν τη λογική, έτσι όπως τη βάζετε, θα έπρεπε να έχουµε νευ-
ροχειρουργό σε κάθε νησί του Αιγαίου, διότι το καλοκαίρι έχει
πολύ τουρισµό, νοικιάζουν πολλά µηχανάκια οι τουρίστες, σκο-
τώνονται, άρα χρειάζονται επισκληρίδια και ένα τουλάχιστον σε
κάθε νησί να υπάρχει. Δεν γίνεται αυτό το πράγµα. Θέλει σύ-
στηµα µεταφοράς. Έτσι είναι. Δεν κάνω δεξιά παρέκκλιση µε
αυτό που λέω. Πραγµατικότητα είναι αυτό και επιστηµονική αν-
τίληψη  και κατάσταση.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΤΑΣΣΟΣ: Όχι, την άποψή σας λέτε και κρίνεστε γι’
αυτήν, όπως είπατε και εσείς πριν.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτά
σε σχέση µε το συγκεκριµένο θέµα. 

Για τα υπόλοιπα, το Νοσοκοµείο της Μυτιλήνης φέτος και µε
αυτήν την ιστορία µε το προσφυγικό έχει ενισχυθεί αρκετά και
αυτό φαίνεται και από τα γραπτά της προηγούµενης διοίκησης,
όχι αυτής που βάλαµε εµείς τώρα, αλλά της προηγούµενης, ότι
όντως µια σειρά από προβλήµατα του νοσοκοµείου έχουν καλυ-
φθεί για πρώτη φορά τα τελευταία χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πολύ.
Η δεύτερη µε αριθµό 762/8-4-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Καβάλας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικο-
λάου Παναγιωτόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την επείγουσα κάλυψη
των αναγκών των προσφύγων και µεταναστών που φιλοξενούνται
στους Δήµους Καβάλας και Παγγαίου, δεν συζητείται λόγω ανει-
ληµµένων υποχρεώσεων του κυρίου Υφυπουργού.

Η έκτη µε αριθµό 766/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικη-
τικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την «ανεξέλεγκτη δράση των
Αλληλέγγυων», δεν συζητείται λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων
του κυρίου Υπουργού.

Η ένατη µε αριθµό 729/1-4-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του  Βουλευτή Καρδίτσας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνου Τσιάρα προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη δηµιουργία Κέντρου Φιλοξενίας
Μεταναστών στη Σχολή Αστυνοµίας Καρδίτσας, δεν συζητείται
λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων του κυρίου Υπουργού.

Η τρίτη µε αριθµό 764/8-4-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκα-
νήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τον έλεγχο των συνθηκών
µετακίνησης των προσφύγων και των µεταναστών από τη Χίο στη
Λέρο, δεν συζητείται λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων του κυ-
ρίου Υπουργού.

Αυτή η ερώτηση είναι δική µου. Είναι προς τον Υπουργό Εσω-
τερικών και αφορά περισσότερο την επέµβαση των ΜΑΤ. Διότι
πολύ καλά κάνουν τα ΜΑΤ και δεν επεµβαίνουν για τους πρόσφυ-
γες, αλλά δεν πρέπει να επεµβαίνουν και εναντίον των πολιτών.
Και αυτό συνέβη και στη Λέρο και στην Κω. Αυτό είναι ένα θέµα
που πρέπει να συζητηθεί. Είναι, δηλαδή, ερώτηση περισσότερο
προς τον κ. Τόσκα και λιγότερο προς τον κ. Μουζάλα.

Η πρώτη µε αριθµό 763/8-4-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Κιλκίς της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Γεωργαντά προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης, σχετικά µε το Κέντρο «Ανοιχτής Δοµής Φιλοξε-
νίας» Χέρσου, δεν συζητείται λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων
του κυρίου Υπουργού.

Η όγδοη µε αριθµό 726/1-4-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικη-
τικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την αφαίρεση ελληνικής ιθα-
γένειας από οµογενείς της πρώην ΕΣΣΔ, δεν συζητείται λόγω
ανειληµµένων υποχρεώσεων του κυρίου Υπουργού.
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Η δέκατη µε αριθµό 724/31-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε την έλλειψη στρατηγικού σχεδιασµού για την αντιµετώπιση
του προσφυγικού, τις καθυστερήσεις στην εκταµίευση ευρωπαϊ-
κών πόρων και τη µη εφαρµογή του νόµου για την χορήγηση ελ-
ληνικής ιθαγένειας, δεν συζητείται λόγω ανειληµµένων
υποχρεώσεων του κυρίου Υπουργού.

Η έβδοµη µε αριθµό 759/6-4-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων
κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε
τα προβλήµατα και τις προοπτικές της Ελληνικής Βιοµηχανίας
Οχηµάτων (ΕΛΒΟ), δεν συζητείται λόγω ανειληµµένων υποχρε-
ώσεων του κυρίου Υπουργού.

Η τέταρτη µε αριθµό 760/7-4-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Ποταµιού κ. Σπυρίδω-
νος Δανέλλη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την απόφαση της Επιτροπής Προϋπολογι-
σµού του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για αποµάκρυνση του διοι-
κητικού βραχίονα του Ευρωπαϊκού Οργανισµού για την
Ασφάλεια Δικτύων και Επικοινωνιών (ENISA) από το Ηράκλειο
Κρήτης στην Αθήνα, δεν συζητείται λόγω ανειληµµένων υποχρε-
ώσεων του κυρίου Υπουργού.

Η πέµπτη µε αριθµό 756/5-4-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης του Ποταµιού κ. Αικα-
τερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για την από-
συρση της κοινής υπουργικής απόφασης περί τροποποίησης των
διατάξεων του Κώδικα Τροφίµων και Ποτών για το «ελληνικό γι-
αούρτι», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού,
ο οποίος θα βρίσκεται εκτός Αθηνών.

Η πέµπτη µε αριθµό 758/6-4-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Σερρών της Ένωσης Κεντρώων κ. Αναστα-
σίου Μεγαλοµύστακα προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την παρασκευή ελληνικού γιαουρτιού
από σκόνη γάλακτος, δεν συζητείται για τον ίδιο λόγο.

Η πρώτη µε αριθµό 1829/10-12-2015 ερώτηση των αναφορών-
ερωτήσεων, του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τους περιορισµούς στην έκ-
δοση τουριστικής βίζας από Ρωσία, δεν συζητείται λόγω απου-
σίας του Υπουργού κ. Ξυδάκη στο εξωτερικό.

Η δέκατη ένατη µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέ-
σµου – Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρούλια προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας στο ΕΚΑΒ, επίσης
δεν συζητείται .

Τέλος, η πρώτη µε αριθµό 765/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη (Πάνου) Σκουρολιάκου προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχε-
τικά µε τις καταγγελίες για χρήση των υπηρεσιών του Δήµου Σα-
ρωνικού, για τις προεκλογικές ανάγκες υποψηφίου προέδρου
της Τοπικής Οργάνωσης της ΝΔ, δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του ερωτώντος Βουλευτού.

Θα προχωρήσουµε τώρα στη συζήτηση της δεύτερης µε
αριθµό 2921/5-2-2016 ερώτησης των αναφορών-ερωτήσεων της
Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την εγκατάσταση ασθενοφόρου του ΕΚΑΒ
στο Κέντρο Υγείας Ραφήνας.

Η κ. Χριστοφιλοπούλου έχει τον λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Μετά την ανάγνωση του

καταλόγου, κύριε Πρόεδρε, φαίνεται ότι είναι πάγια πρακτική οι
ερωτήσεις οι οποίες αναβάλλονται να είναι πολλαπλάσιες αυτών
που απαντώνται.

Κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα για το οποίο σας έκανα την ερώ-
τηση, ταλαιπωρεί την περιοχή Ραφήνας-Πικερµίου αρκετό καιρό
και νοµίζω ότι εάν µπορέσετε να παρέµβετε, θα δώσετε µία λύση
που πραγµατικά θα ανακουφίσει την περιοχή.

Εξηγούµαι: Στη Ραφήνα έχουµε πληθυσµό είκοσι ενός χιλιά-
δων ανθρώπων που υπερτριπλασιάζεται το καλοκαίρι. Έχουµε
επίσης, µέσω του λιµανιού της Ραφήνας, τη διέλευση, περίπου,
ενός εκατοµµυρίου οκτακοσίων χιλιάδων ταξιδιωτών. Ξέρετε ότι,
ιδιαίτερα, τους θερινούς µήνες υπάρχει το αδιαχώρητο στο λι-
µάνι.

Επίσης, η Ραφήνα θα υποδεχθεί πρόσφυγες µετά την οµό-
φωνη απόφαση του Δήµου Ζωγράφου για τις παιδικές κατασκη-
νώσεις που έχει στα όρια του Δήµου Ραφήνας και όπου θα
εγκατασταθεί, θα γίνει προσφυγικός καταυλισµός. Αυτό είναι επι-
πρόσθετο. Είναι ένα επιπλέον στοιχείο το οποίο σας παραθέτω,
το οποίο δεν υπήρχε όλους αυτούς τους µήνες που ο Δήµαρχος
Ραφήνας εναγωνίως απευθύνεται στον Πρόεδρο του ΕΚΑΒ. Νο-
µίζω ότι έχει δει και εσάς, αλλά και µε άλλους συναδέλφους έχει
προσπαθήσει πάρα πολύ να υπάρξει η δυνατότητα να έχει ένα
ασθενοφόρο η περιοχή. 

Είπατε πριν ότι είστε γιατρός. Άρα καταλαβαίνετε πάρα πολύ
καλά πόσο σηµαντικό είναι, δεδοµένου ότι υπάρχει και έχει δοθεί
η διαβεβαίωση από τον Υπουργό προς τον Πρόεδρο του ΕΚΑΒ,
ότι υπάρχει φυλασσόµενος χώρος καθώς και όλος ο εξοπλισµός
και η δυνατότητα φιλοξενίας των ανθρώπων του ΕΚΑΒ εκεί. Πού;
Στο Κέντρο Υγείας Ραφήνας. Πρόκειται για ένα πλήρες κέντρο,
το οποίο είναι ανακαινισµένο και το οποίο εξυπηρετεί πάρα πολύ
καλά την περιοχή το πρωί, αλλά δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, δεν
υπάρχει και δεν έχει ενταχθεί στην 24ωρη  εφηµερία.

Εάν θέλετε µου λέτε κάτι και γι’ αυτό. Νοµίζω ότι έχει σηµασία
να το ξαναδούµε. Και εγώ δεν θέλω να πάω στη λογική ότι ο ένας
δήµος είναι καλύτερος από τον άλλο. Όλοι έχουν ανάγκες και η
περιοχή αυτή, η Ανατολική Αττική, είναι µία περιοχή που σφύζει
από κόσµο. Είναι περιοχή που το καλοκαίρι, όπως σας είπα, έχει
υπερδιπλάσιο πληθυσµό και έχει µεγάλες ανάγκες. Όµως, από
κει και πέρα, δεν είναι δυνατόν άλλοι δήµοι να είναι όµοροι και
να έχουν ασθενοφόρο και να µην έχει ο Δήµος Ραφήνας- Πικερ-
µίου, που έχει και το λιµάνι στην περιοχή. 

Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να µου δώσετε µία θετική απάν-
τηση, γιατί είναι ένα πρόβληµα που χρονίζει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κοι-

τάξτε, κυρία Χριστοφιλοπούλου, επειδή ζήτησα ενηµέρωση από
τον Πρόεδρο του ΕΚΑΒ γι’ αυτό, για την κάλυψη των αναγκών
της ευρύτερης περιοχής Ραφήνας – Πικερµίου ενεργούν κατά
σειρά προτεραιότητας και αλληλοκάλυψης τα εξής ασθενοφόρα
του ΕΚΑΒ σε σχέση µε τον τοµέα ευθύνης τους: Πρώτον, ασθε-
νοφόρο µε τοµέα κάλυψης Ραφήνα –Νέα Μάκρη–Μαραθώνα, το
οποίο σταθµεύει έξω από την παλιά Αµερικάνικη Βάση στη Νέα
Μάκρη. Δεύτερον, ασθενοφόρο µε τοµέα κάλυψης Πικέρµι –
Σπάτα –Λούτσα, το οποίο σταθµεύει στα Σπάτα. Τρίτον, ασθενο-
φόρο µε τοµέα κάλυψης Γέρακα –Ανθούσα –Παλλήνη, που
εδρεύει στην Παλλήνη. Τέταρτον, ασθενοφόρο µε τοµέα κάλυ-
ψης Σταυρός –Γλυκά Νερά –Παιανία, που είναι και αυτό κοντά
στην Παλλήνη και κάνει στάση εκεί. Πέµπτον, ασθενοφόρο µε
τοµέα κάλυψης Κορωπί –Μαρκόπουλο–Πόρτο Ράφτη, που
εδρεύει στο Κορωπί. Και έκτον, κινητή µονάδα Αρτέµιδας µε αφε-
τηρία την Αρτέµιδα και τοµέα κάλυψης σε όλη την ευρύτερη πε-
ριοχή, που είναι για βαρύτερα περιστατικά. 

Ξέρω το πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί. Επί της ουσίας
πρόβληµα ασφάλειας της διακίνησης των πιθανών ασθενών δεν
υπάρχει µε αυτήν την κάλυψη. Κανένα! Το ζήτηµα είναι ότι θέ-
λουν να σταθµεύει στη Ραφήνα και όχι στα πέντε χιλιόµετρα πιο
πέρα. 

Κοιτάξτε, να δώσει εντολή ο Υπουργός για το πού θα σταθ-
µεύσει το ΕΚΑΒ τα ασθενοφόρα του, δεν είναι σωστό. Πρέπει να
έχει την εικόνα. Δηλαδή, πρέπει το ΕΚΑΒ, το οποίο ξέρει τις χι-
λιοµετρικές αποστάσεις, ξέρει από πού έρχονται τα περιστατικά
και έχει τον λόγο του που το καλύπτει µε αυτόν τον τρόπο, να το
ορίζει. Γι’ αυτό το κάνει και έτσι θα συνεχίσει να γίνεται. Να πα-
ρέµβω εγώ και να τους πω τι; Ότι πάρτε ασθενοφόρα από το Πι-
κέρµι και βάλτε το στη Ραφήνα γιατί θέλουν να το βλέπουν εκεί
µπροστά τους; Δεν νοµίζω ότι είναι ούτε σωστό ούτε λογικό. 

Δεύτερον, από τη στιγµή που δεν έχει δηµιουργηθεί και κανένα
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θέµα, απ’ όσο ξέρω, σε σχέση µε το ότι καθυστέρησε να πάει ή
ότι έχουµε πρόβληµα ή ότι δεν πάει, έχω να πω το εξής: Έχεις
ασθενοφόρα στην ευρύτερη περιοχή και µία κινητή µονάδα µέσα
σ’ αυτά. 

Τώρα για το άλλο που λέτε, ναι, υπάρχει, κυρία Χριστοφιλο-
πούλου, από την πρώτη Υγειονοµική Περιφέρεια ένας σχεδια-
σµός αλληλοκάλυψης των κέντρων υγείας, όπου υπάρχουν, και
πιθανά κάποια απ’ αυτά θα µπουν σε εικοσιτετράωρη λειτουργία,
ακριβώς για να καλύψει τις ανάγκες της δεύτερης Αθήνας που
σιγά σιγά χτίζεται σε όλη εκείνη τη µεριά ή έχει αναπτυχθεί τα
προηγούµενα χρόνια. 

Θα είµαστε σύντοµα σε θέση για τέτοιες ανακοινώσεις στο
πλαίσιο του συνολικού προγραµµατισµού για την κάλυψη των
αναγκών σε πρωτοβάθµια περίθαλψη σε όλη την ευρύτερη πε-
ριοχή. 

Αυτά είχα να πω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρία Χριστοφι-

λοπούλου, έχετε τον λόγο και πάλι. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, δεν είναι

έτσι ακριβώς όπως σας τα είπαν και µπορώ να σας το διαπι-
στώσω ως κάτοικος. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτά
είναι τα επίσηµα στοιχεία. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν αµφισβητώ το ότι
µου είπατε πράγµατα για τα οποία έχετε ενηµέρωση. Όµως,
θέλω να σας πω ότι επειδή είµαι από κει και εκπροσωπώ την πε-
ριοχή δεν είναι τόσο απλό να πεις ότι ο Δήµος Σπάτων–Αρτέµι-
δας παραδείγµατος χάριν µε το Δήµο Ραφήνας είναι όµοροι.
Όντως είναι όµοροι, αλλά είναι και θέµα και οδικού δικτύου και
χρόνου. 

Και επειδή µου αναφέρατε ότι δεν υπήρξε πρόβληµα, θέλω να
σας πω το εξής, το οποίο δεν θα το έλεγα διότι κανείς ποτέ δεν
ξέρει όταν έχουµε ένα θάνατο, αν κάποιος από τους συµπολίτες
µας έχασε τη ζωή του και θα την είχε κερδίσει αν είχε έρθει και
ήταν εκεί το ασθενοφόρο στα τρία λεπτά και όχι στη µισή ώρα
που ήρθε.

Στα τέλη Φεβρουαρίου, κύριε Υπουργέ, χάθηκε ένας σηµαντι-
κός τοπικά άνθρωπος, ένας άνθρωπος που είχε και δράση στους
αθλητικούς συλλόγους, ένας φίλαθλος µε την καλή έννοια του
όρου και χάθηκε από καρδιακό επεισόδιο. 

Δεν µπορώ να ξέρω και ούτε θέλω να µπω σε αυτό και ούτε
είναι πρέπον, αλλά έκανε πάνω από µισή ώρα το ασθενοφόρο να
έρθει. Το λέω αυτό επειδή µου είπατε ότι είναι δίπλα. Δεν είναι
δίπλα. Και άρα δεν είναι ένα θέµα απλά και µόνο να το βλέπουν.
Δεν είναι τυχαίο ότι έχει επανέλθει και επανέρχεται και µετά τα
τέλη Φεβρουαρίου υπήρξε νέα κρούση προς το ΕΚΑΒ. Δείτε το,
αν θέλετε, και θα προσπαθήσω και εγώ ως Βουλευτής της πε-
ριοχής να ενηµερώσω τον δήµαρχο και να υπάρξει εκ νέου διά-
βηµα προς το ΕΚΑΒ.

Επιπλέον, για την απάντηση που µου δώσατε, επειδή είχατε
πει και σε προηγούµενη γραπτή απάντηση ότι έχετε προχωρήσει
στο Κέντρο Υγείας Ραφήνας σε διορισµό επικουρικών γιατρών -
παιδιάτρου και γυναικολόγου- θέλω να σας ενηµερώσω ότι αυτήν
τη στιγµή, µέχρι σήµερα, δεν έχει ολοκληρωθεί αυτό. 

Το κέντρο υγείας έχει πάρα πολύ κόσµο, όπως είπα, που το
επισκέπτεται και είναι άρτιο. Μάλιστα, είχαµε και συνάδελφο από
την κυβερνώσα πλειοψηφία, συνάδελφός σας γιατρός από τη
δική σας παράταξη, που επισκέφτηκε το κέντρο υγείας και είδε
µε τα µάτια του ακριβώς πόσο άρτιο είναι αυτό το κέντρο υγείας.
Είναι κρίµα να µην αξιοποιηθεί µια περιουσία του δηµοσίου µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο. 

Αν θέλετε, στη δευτερολογία σας να µου απαντήσετε και για
τα δύο.

Παρακαλώ θερµά να ξαναδείτε το θέµα. Δεν είναι απλώς το
φαίνεσθαι. Δεν θα ερχόµουν στη Βουλή να σας ζητήσω κάτι για
το φαίνεσθαι. Αν κάτι µε έφερε στη Βουλή γι’ αυτό, είναι ακριβώς
αυτό το περιστατικό που σας είπα και το γεγονός ότι φοβούνται
οι κάτοικοι µε τον προσφυγικό καταυλισµό, που θα πάει εκεί
µέσω του Δήµου Ζωγράφου, ότι θα έχουµε προβλήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Πολάκη,
έχετε και πάλι τον λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Για
το τελευταίο που είπατε, όσον αφορά το κέντρο υγείας και το
προσωπικό, θα το δω. Αυτό που ξέρω, είναι ότι ό,τι αιτήµατα µας
έχουν ζητήσει, τα έχουµε καλύψει είτε σε επίπεδο των ΠΕΔΥ είτε
µε διορισµούς επικουρικών γιατρών.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν έχουν πάει ακόµη. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μπο-

ρεί να διορίστηκε και να µη δέχτηκε και να προχωράµε στον επό-
µενο. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Γι’ αυτό λέω να το δείτε. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό

µπορεί να συµβαίνει.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Να το δείτε. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Τώρα, για το άλλο ζήτηµα, κυρία Χριστοφιλοπούλου, τι να σας
πω; Έτσι όπως τα λέει το ΕΚΑΒ, θεωρεί ότι καλύπτει πλήρως την
περιοχή. Θα το ξαναδούµε το θέµα. Θα µιλήσω και µε τον Πρό-
εδρο του ΕΚΑΒ, αλλά νοµίζω ότι πρέπει η υπηρεσία η ίδια, που
κάνει τη δουλειά, να έχει και την ευθύνη να καλύπτει µε τον
τρόπο που αυτή διαλέγει την περιοχή, στην οποία απευθύνεται.
Δηλαδή, ποιος είναι καλύτερος από την υπηρεσία του ΕΚΑΒ, που
ξέρει από πού έχει περιστατικά, άρα πού πρέπει να τάξει τα
ασθενοφόρα, που πρέπει να τα βάλει; 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Άρα δεν χρειάζεται η
εποπτεία σας; Δεν χρειάζεται η παρέµβασή σας; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Όχι,
εντάξει. Τους ρώτησα και µου είπαν: «Καλύπτεται». 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Γιατί εποπτεύετε τότε;
Είστε εποπτεύων Υπουργός.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ξέρω
τι είµαι. Τους ρώτησα και µου είπαν: «Καλύπτεται, δεν υπάρχει
θέµα. Είναι ζήτηµα αντιπαράθεσης πού θα στέκεται το ασθενο-
φόρο». Αυτή είναι η απάντηση που έχω.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ψάξτε το λίγο πιο πολύ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δη-

λαδή αν είναι το ασθενοφόρο τέσσερα χιλιόµετρα πιο πέρα ή
πέντε, δεν προλαβαίνει να πάει να τον πάρει από το λιµάνι; 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Μα σας είπα και ένα πε-
ριστατικό.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό
θα µπορούσε να γίνει, αν ήταν χαλασµένο εκείνη τη µέρα το
ασθενοφόρο, κυρία Χριστοφιλοπούλου. Μην παίρνουµε την εξαί-
ρεση για να ορίσουµε τον κανόνα. Αυτή είναι η απάντηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Προχωρούµε στην
τέταρτη µε αριθµό 769/11-4-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αύξηση των εισιτηρίων
στους αρχαιολογικούς χώρους και τα µουσεία της χώρας.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Μπαλτάς. 
Παρακαλώ, κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
Κύριε Υπουργέ, από την 1η Απριλίου οι επισκέπτες αρχαιολο-

γικών χώρων και µουσείων σε όλη τη χώρα πληρώνουν πανά-
κριβα εισιτήρια για µία επίσκεψη. Από την Ακρόπολη και όλους
τους όµορους αρχαιολογικούς χώρους µέχρι την Ολυµπία, την
Κνωσσό και τη Σπιναλόγκα οι αυξήσεις είναι έως και 300%. Αντί-
στοιχες είναι και οι αυξήσεις για τους επισκέπτες άνω των 65
ετών, που θα πληρώνουν 8 ευρώ αντί για 3 ευρώ. 

Θεαµατικές αυξήσεις υπάρχουν και στο ενιαίο εισιτήριο. Για
παράδειγµα, το ενιαίο στην Ακρόπολη κόστιζε 12 ευρώ και έδινε
τη δυνατότητα επίσκεψης στους όµορους αρχαιολογικούς χώ-
ρους. 

Σηµειωτέων, σε όλους αυτούς τους αρχαιολογικούς χώρους
πέριξ της Ακρόπολης, µαζί µε την Ακρόπολη, καταγράφεται το
25% του συνόλου των επισκεπτών σε όλη τη χώρα. 

Με τις καινούργιες τιµές το κόστος για όλα τα µνηµεία θα
ανέρχεται στα 52 ευρώ. Οπότε το ενιαίο, από 25 ευρώ πάει στα
30. Επίσης, η συνδυαστική επίσκεψη, δηλαδή το ενιαίο εισιτήριο,
στα µουσεία του Ηρακλείου και της Κνωσσού θα κοστίζει 16
ευρώ από 10 ευρώ. 
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Οι αντιδράσεις είναι και πολλές και δικαιολογηµένες. Θα αναγ-
καστούν οι επισκέπτες να βάλουν βαθιά το χέρι στην τσέπη. Θα
επιβαρύνει και τον εισαγόµενο και τον εσωτερικό τουρισµό –όσοι
βέβαια µπορούν να κάνουν σήµερα εσωτερικό τουρισµό, γιατί
είναι και απλησίαστο όνειρο. 

Θα πλήξει εργαζόµενα στρώµατα που εµπλέκονται στον του-
ρισµό, µικροκαταλυµατίες, ταξιτζήδες, ξεναγούς, ανθρώπους
στον κλάδο του επισιτισµού και πάρα πολλούς άλλους. 

Είναι γελοίο το επιχείρηµα που ακούγεται ότι οι ίδιοι οι τουρί-
στες µάς παροτρύνουν να αυξήσουµε το εισιτήριο, µιας και στην
υπόλοιπη Ευρώπη είναι υπερδιπλάσιο, όπως γελοίο και εκ του
πονηρού είναι το επιχείρηµα ότι η αύξηση αυτή θα έχει άµεση
ανταποδοτικότητα στην εύρυθµη λειτουργία των µουσείων και
των αρχαιολογικών χώρων. 

Όχι, κύριε Υπουργέ! Αυτά τα έσοδα θα πάνε για την αποπλη-
ρωµή του χρέους. Υλοποιείτε ένα µέτρο, το οποίο έχει ενταχθεί
στους µνηµονιακούς στόχους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Σας θυµίζω –για να µη σας αδικώ- ότι ήταν εξαγγελία δική σας

κατά την ανάγνωση των προγραµµατικών δηλώσεων, ότι αυτό
συµπεριλαµβάνονταν στο email Βαρουφάκη προς τους θεσµούς,
όπου τα έσοδα από µουσεία και αρχαιολογικούς χώρους θα προ-
ορίζονταν για την αποπληρωµή του χρέους. 

Οι ελλείψεις σε προσωπικό, καθαρίστριες, φύλακες, οι κλει-
στές αίθουσες, τα πωλητήρια στα µουσεία και στους αρχαιολο-
γικούς χώρους είναι αποτέλεσµα της υποχρηµατοδότησης και
των περικοπών στις προσλήψεις προσωπικού για να εξυπηρετη-
θούν ακριβώς αυτές οι µνηµονιακές και αντιλαϊκές πολιτικές. Δεν
νοµίζουµε τώρα να σας έπιασε ο πόνος για αυτό το πράγµα. Άλ-
λωστε, ποτέ δεν δέχθηκε ούτε ένα ευρώ για τις υποδοµές που
είναι απαραίτητες για τους επισκέπτες. 

Το απαράδεκτο, λοιπόν, αυτό µέτρο δεν είναι απλά µία τυχαία
κίνηση της Κυβέρνησης στην προσπάθεια να βρει κάποια ισοδύ-
ναµα µέτρα για την αύξηση των εσόδων, όπως για παράδειγµα
η αύξηση του ΦΠΑ στην εκπαίδευση ή το εισιτήριο για τα νοσο-
κοµεία. Η κίνηση αυτή είναι ενταγµένη σε ένα γενικότερο σχε-
διασµό της Κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ώστε ο
πολιτισµός να αποτελέσει πεδίο κερδοφορίας για το µεγάλο κε-
φάλαιο. Στόχος δηλαδή είναι η επιχειρηµατική λειτουργία των
αρχαιολογικών χώρων και µουσείων µε τη λεγόµενη «αυτοχρη-
µατοδότησή» τους από τη µία και το χαράτσωµα των επισκεπτών
από την άλλη, για να διεισδύσουν µε αυτόν τον τρόπο οι επιχει-
ρηµατικοί όµιλοι. 

Σας ρωτάµε λοιπόν, κύριε Υπουργέ: Τι µέτρα και τι αποφάσεις
θα πάρετε, ώστε να αποσυρθεί, µετά από τη συνολική κατα-
κραυγή που υπάρχει, άµεσα το µέτρο της αύξησης των εισιτη-
ρίων στους αρχαιολογικούς χώρους και στα µουσεία της χώρας;
Δεύτερον, τι µέτρα θα πάρετε για να καθιερωθεί ελεύθερη και
δωρεάν πρόσβαση στους αρχαιολογικούς χώρους και στα µου-
σεία σε όλη τη διάρκεια του έτους και να σταµατήσει κάθε επι-
χειρηµατική δραστηριότητα στον πολιτισµό µε την αναβάθµιση,
επαρκή στελέχωση µε µόνιµο προσωπικό των εφορειών αρχαι-
οτήτων και µουσείων και αποκλειστικά κρατική χρηµατοδότηση;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα ένας
µαθητές και µαθήτριες και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
Γυµνάσιο Προσοτσάνης Δράµας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Πρέπει να γνωρίζετε, παιδιά, ότι παρακολουθείτε τον κοινο-
βουλευτικό έλεγχο, όπου οι Βουλευτές προσέρχονται και ερω-
τούν τους Υπουργούς για διάφορα θέµατα, οι οποίοι απαντούν
επί των θεµάτων αυτό. Για τον λόγο αυτό, η Βουλή σήµερα δεν

είναι σε Ολοµέλεια και σε απαρτία. Είναι ειδική συνεδρίαση. 
Κύριε Μπαλτά, έχετε τον λόγο. 
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Συντυχάκη, σας ευχαριστώ για την ερώτησή σας. Εδώ

εµφανίζονται κάποια προβλήµατα που είναι γενικότερης πολιτι-
κής –ας το πούµε έτσι- και γενικότερης φιλοσοφίας και αντίλη-
ψης. Θα αναφερθώ εν τάχει, γιατί δεν είναι ο χώρος της Βουλής
για να συζητήσουµε αυτά τα θέµατα. 

Προφανώς, συµφωνείτε µαζί µου φαντάζοµαι, ότι η Ελλάδα
είναι προικισµένη από άποψη αγαθών ιστορικής κληρονοµιάς,
περισσότερο ίσως από κάθε άλλη χώρα στον πλανήτη. Αυτά τα
προϊόντα της κληρονοµιάς µας, τα αγαθά που νεµόµαστε όλοι
και είµαστε υπερήφανοι γι’ αυτά, βλέπουµε ότι συγκεντρώνουν
τουρίστες απ’ όλες τις χώρες του κόσµου, όχι µόνο για να τα
θαυµάσουν στιγµιαία αλλά και για να ενταχθούν σε µία ολόκληρη
ιστορία, που έχει σχέση µε τη δική µας ιστορία, την ιστορία
αυτού το τόπου. 

Είναι προφανές ότι ζούµε σε καθεστώς καπιταλισµού. Με
αυτήν την έννοια, όπως λέτε –και δεν έχω καµµία διαφωνία- στο
καθεστώς αυτό, όλα γίνονται εµπόρευµα. Υπό αυτήν τη συνθήκη
λοιπόν, µία κυβέρνηση επειδή βρίσκεται και δρα σε συγκεκριµέ-
νες συνθήκες δεν είναι σε κατάσταση που θα της επέτρεπε να
καταργήσει τις αντίστοιχες σχέσεις µε διάταγµα. Αλλά είναι υπο-
χρεωµένη να υποταγεί –το λέµε- στην κατάσταση αυτή, δηλαδή
στο ότι τα πράγµατα έχουν αντίτιµο και µε αυτό το αντίτιµο πρέ-
πει να διακινηθούν.

Τι γίνεται µε τις τιµές στους αρχαιολογικούς χώρους; Οι τιµές
ήταν απαράδεκτα χαµηλές, µε την έννοια ότι δεν αντιστοιχούσαν
σε τιµές καµιάς άλλης χώρας της Ευρώπης ή του κόσµου. Ήταν
τιµές που είχαν µείνει υπό αυτή την κατάσταση για πολλά χρόνια.
Ήταν τιµές που πλέον δεν µπορούσαν να σταθούν. 

Το Υπουργείο έφτιαξε µία Επιτροπή Τιµολογιακής Πολιτικής,
για να µελετήσει στο µέτρο του δυνατού τι εύλογες αυξήσεις θα
µπορούσαν να υπάρξουν στα εισιτήρια, ώστε και να µην επιβα-
ρύνεται υπερβολικά ο επισκέπτης και να µην πληρώνουν οι Έλ-
ληνες τα ίδια λεφτά σε όλη τη διάρκεια του χρόνου –γιατί πρέπει
να διακρίνουµε την τουριστική από τη µη τουριστική περίοδο- και
πώς θα διευρυνθούν κατηγορίες συµπολιτών µας που έχουν δω-
ρεάν πρόσβαση στους αρχαιολογικούς χώρους. 

Τα αποτελέσµατα αυτής της µελέτης είναι τα εισιτήρια που
έχουµε αυτή τη στιγµή. Είναι εισιτήρια που δεν είναι καθόλου
ακριβά, µε όποια έννοια, µε όποιο µέτρο και µε όποια σύγκριση.
Είναι εισιτήρια που δεν βαρύνουν ιδιαίτερα όποιον θέλει να επι-
σκεφθεί τους αρχαιολογικούς χώρους. Υπάρχουν µονίµως πλα-
τιές κατηγορίες συµπολιτών µας, οι οποίες µπορούν να προβούν
σε επισκέψεις στους αρχαιολογικούς χώρους χωρίς να πληρώ-
νουν. 

Αυτή περίπου είναι η πολιτική. Αν θέλετε να µπούµε σε λεπτο-
µέρειες, θα πω δυο λόγια ακόµα στη δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ. 
Ορίστε, κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ναι, είναι έτσι

όπως το λέτε, η πολιτιστική κληρονοµιά µέσα στους αιώνες είναι
ένα επίτευγµα που ανήκει στον λαό µας και εκείνος πρέπει ανεµ-
πόδιστα να έχει πρόσβαση σε αυτά τα δηµιουργήµατα. 

Έχετε µία ειλικρίνεια στον λόγο σας. Η αλήθεια είναι αυτή,
αφού οµολογήσατε ότι υποτάσσεται η Κυβέρνησή σας στους κα-
νόνες της αγοράς, στον καπιταλισµό, ο οποίος θεωρεί τον πολι-
τισµό εµπόρευµα. Έτσι δεν είπατε; Μάλιστα, κλείνοντας την
τοποθέτησή σας είπατε ότι τα εισιτήρια δεν είναι καθόλου
ακριβά, είναι προσιτά σε πλατιές κατηγορίες του πληθυσµού. Και
σας ρωτάω: Ο άνεργος, ο εργάτης, ο φτωχός αγρότης, αυτός
που υποφέρει σήµερα µε αυτές τις τιµές -εδώ µε τις προηγού-
µενες δεν είχε τη δυνατότητα- πώς θα έχει τη δυνατότητα πρό-
σβασης σε αρχαιολογικούς χώρους; 

Άρα είναι πολύ συγκεκριµένη η ταξική επιλογή που κάνει αυτή
η Κυβέρνηση. Και εδώ µιλάµε για µία πολιτική συνολικής υπο-
βάθµισης και υποχρηµατοδότησης και στις Εφορείες Αρχαιοτή-
των και µε την εισχώρηση επιχειρηµατικών οµίλων και µη
κυβερνητικών οργανώσεων στη διαχείριση της πολιτιστικής κλη-
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ρονοµιάς. Εφαρµόστηκε, βέβαια, από τις προηγούµενες κυβερ-
νήσεις και συνεχίζεται και από τη σηµερινή. Έχει σηµαντικές επι-
πτώσεις στους εργαζόµενους στον Πολιτισµό, στην ανάδειξη του
πολιτιστικού πλούτου της χώρας µας. 

Άρα µία τέτοια επιλογή, µία τέτοια πολιτική, τέτοια µέτρα οδη-
γούν de facto στην εµπορευµατοποίηση κοινωνικών αγαθών,
όπως είναι ο Πολιτισµός και θα οδηγήσουν και σε ανατροπή των
εργασιακών σχέσεων των εργαζοµένων στο Υπουργείο Πολιτι-
σµού. Οι εργαζόµενοι στο Υπουργείο Πολιτισµού γνωρίζουν
πάρα πολύ καλά ότι και µε τα Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης και µε
το παλιό ΕΣΠΑ, αλλά και µε το καινούργιο ΕΣΠΑ ενισχύεται η εµ-
πλοκή ιδιωτών στην προστασία, ανάδειξη και διαχείριση των αρ-
χαιοτήτων µε τις εργολαβίες, τις φιλανθρωπίες, τις ΜΚΟ και τα
λοιπά. Είναι ορατά τα αποτελέσµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θέλω να σπαταλήσω τον χρόνο. 
Κύριε Υπουργέ, σας είπα στην πρωτολογία µου –και συµφω-

νήσατε βέβαια- ότι όλο αυτό αποτελεί ένα πεδίο κερδοφορίας
για το µεγάλο κεφάλαιο. Πώς; Υπάρχουν πάρα πολλοί τρόποι.
Θα πει κάποιος ότι υπερβάλλει το ΚΚΕ, «όλο εκεί το πάει». Όχι,
υπάρχουν πολύ συγκεκριµένα παραδείγµατα. 

Σας αναφέρω ένα παράδειγµα, για να δείτε πώς θα διεισδύσει
το µεγάλο κεφάλαιο στον τοµέα του Πολιτισµού. Έχει κατατεθεί
στο Πανεπιστήµιο Κρήτης από την οικογένεια Αγγελοπούλου
πρόταση -µε τη συγκατάθεση µάλιστα των πρυτανικών Αρχών-
για παραχώρηση των παλιών κτηριακών εγκαταστάσεων του Πα-
νεπιστηµίου Κρήτης που συνορεύουν µε την Κνωσσό -Α’ και Β’
Αρχαιολογική Ζώνη, προσέξτε!- ώστε να πραγµατοποιηθεί επέν-
δυση-µαµούθ της τάξης των 25 έως 30 εκατοµµυρίων ευρώ µε
ετήσιο ενοίκιο 500.000 ευρώ. Το λέω για να δείτε πώς τελικά η
υποχρηµατοδότηση των πανεπιστηµίων τούς οδηγεί να δου-
λεύουν, να σκέφτονται, να λειτουργούν µε κανόνες αγοράς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με αυτήν την επένδυση -ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- αλλά-
ζουν οι χρήσεις γης. Θα κατασκευαστούν εµπορικά κέντρα δίπλα
στην Κνωσσό –προσέξτε!- και κέντρα διασκέδασης, µε τι στόχο;
Την ανάδειξη του Πολιτισµού ή την κερδοφορία; Για να µην ξε-
γελιόµαστε τώρα, προφανώς γίνονται για το κέρδος. Η επέν-
δυση, λοιπόν, αυτή δείχνει την κατεύθυνση στην οποία κινείται
και η σηµερινή Κυβέρνηση και αυτό βέβαια θα γενικευτεί. 

Βέβαια, πριν από δύο χρόνια θυµάµαι, επειδή είµαι από το
Ηράκλειο, ο ΣΥΡΙΖΑ και η νεολαία του στα πανεπιστήµια καταδί-
καζαν µε τον πιο έντονο τρόπο αυτού του είδους την ανάπτυξη
και την εµπλοκή των πανεπιστηµίων σε τέτοιου είδους επιχειρη-
µατικές δραστηριότητες. Με αυτή, λοιπόν, την πολιτική ο ΣΥΡΙΖΑ
υπηρετεί σήµερα την επιστήµη, τις τέχνες, τον Πολιτισµό, τον άν-
θρωπο, υποτάσσοντας τις λαϊκές ανάγκες στο κέρδος; 

Υπάρχει η περίπτωση των δήµων. Έτρεξαν όλοι οι δήµοι τώρα
να πουν: «Ναι, να πάρουµε κι εµείς µέρος από τα έσοδα». Το ίδιο
και η ΚΕΔΕ. Αφού προηγήθηκε το αίτηµα της ΚΕΔΕ για να πάρει
µέρος από τα «χαράτσια» του ΕΝΦΙΑ και αφού σήκωσε το µπαϊ-
ράκι για το αντίτιµο σε ιδιώτες για την εκµετάλλευση παραλιών
και αιγιαλών, τώρα έρχονται και ζητούν από τα έσοδα από τους
αρχαιολογικούς χώρους και τα µουσεία. 

Και επιτρέψτε µου να ολοκληρώσω µε το εξής: Υπάρχει έγ-
γραφο της Περιφερειακής Ένωσης Δήµων –όπου το ΚΚΕ βέβαια
δεν συµµετέχει, αλλά είναι από το δικό σας κόµµα, από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, µέχρι και τη Λαϊκή Ενότητα-  µε το οποίο το ΚΚΕ διαφωνεί
ριζικά, όπου ενώ στην αρχή λένε ότι εκφράζουν τον προβληµα-
τισµό τους για τις υπερβολικές τιµές, οµόφωνα καταλήγουν ότι
θα µπορούσε να γίνει αποδεκτή αυτή η τιµολογιακή πολιτική από
τους επισκέπτες, αρκεί να µην υπάρξουν εκπλήξεις και αιφνιδια-
σµοί. 

Να, λοιπόν, πώς όλοι µαζί τελικά συµφωνείτε µε αυτή την αύ-
ξηση που οδηγεί στην εµπορευµατοποίηση του πολιτισµού και
στον αποκλεισµό του κόσµου από το δικαίωµα στον πολιτισµό.

Κατά συνέπεια, κύριε Υπουργέ -καταλήγοντας µε αυτό- ζητάµε
να αποσυρθεί άµεσα αυτό το µέτρο και να καθιερώσετε την ελεύ-
θερη πρόσβαση στους δηµόσιους αρχαιολογικούς χώρους, να

καλύψετε πλήρως τις ανάγκες των εργαζοµένων, να προσλάβετε
προσωπικό µε κρατική χρηµατοδότηση. Αυτό, όµως, απαιτεί σύγ-
κρουση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε, κύριε Συντυχάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Εσείς, όµως, δεν κάνετε σύγ-
κρουση. Το επαναστατικό υποκείµενο το έχετε παραπέµψει στη
Δευτέρα Παρουσία, δυστυχώς!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Υπουργέ,
έχετε και πάλι τον λόγο.

ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Κύριε Συντυχάκη, πράγµατι η ευρύτερη πολιτική, φιλο-
σοφική στρατηγική  συζήτηση µεταξύ του κόµµατός σας και του
δικού µας δεν είναι γι’ αυτά τα έδρανα, δεν είναι γι’ αυτή τη
στιγµή. 

Μια φράση µόνο, η οποία νοµίζω ότι απαντά και συνοψίζει τις
διαχρονικές διαφορές µεταξύ υµών και ηµών. Η φράση είναι η
εξής: Συγκεκριµένη ανάλυση της συγκεκριµένης κατάστασης.
Συγκεκριµένες συνθήκες σε συγκεκριµένο χώρο και χρόνο. Συγ-
κεκριµένα µέτρα, για να βελτιωθούν οι καταστάσεις, ενώ συναν-
τάµε δυσµενείς συσχετισµούς παντού εντός και εκτός Ελλάδας.
Και είναι κρίµα κι εσείς να εντάσσεστε στην αντίπαλη µεριά
αυτού του συσχετισµού. 

Και από εκεί και πέρα, συγκεκριµένα τι θέλετε για τις συγκε-
κριµένες τιµές; Το αν είναι ακριβά τα 20 ευρώ στην Ακρόπολη,
που µε ένα εισιτήριο για τρεις ηµέρες µπορεί ο τουρίστας να δει
όχι µόνο τον βράχο, αλλά και τους γύρω χώρους, και το αν είναι
κακή πολιτική να υπάρχουν δωρεάν εισιτήρια σε πολύ πλατιές
κατηγορίες συµπολιτών µας και όχι δωρεάν είσοδος σε όλους,
γιατί δεν έχουµε τα µέσα, δυστυχώς, επί καπιταλισµού όπως κυ-
ριαρχεί σήµερα στην Ελλάδα; Θέλετε να  συζητήσουµε συγκε-
κριµένα τις τιµές;

Τα γενικότερα που θέσατε είναι θέµατα πολιτικής στρατηγικής
και φιλοσοφίας. Δεν είναι η Αίθουσα αυτή γι’ αυτά τα θέµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε την έκτη µε αριθµό 723/29-3-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Οδυσσέα Κωνσταν-
τινόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και
Τουρισµού, σχετικά µε τις ενέργειες για την τόνωση του τουρι-
σµού στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου.

Στην επίκαιρη αυτή ερώτηση θα απαντήσει η Αναπληρώτρια
Υπουργός κ. Κουντουρά.

Κύριε Κωνσταντινόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, είναι

γνωστή σε εσάς και στην Κυβέρνηση και σε όλους µας η έκρηξη
της προσφυγικής-µεταναστευτικής κρίσης τον τελευταίο χρόνο.
Σε συνδυασµό µε τις κυβερνητικές αδυναµίες, που και οι ίδιοι πα-
ραδέχεστε, έχουµε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα που έχει
δηµιουργηθεί στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου.

Σε αυτά τα νησιά θέλω να πιστεύω -και θα µας το πείτε σή-
µερα- ότι η Κυβέρνηση έχει προγραµµατίσει ένα ειδικό πρό-
γραµµα στήριξής τους, γιατί ξέρω ότι σας έχουν στείλει αιτήµατα
οι φορείς της περιοχής µε τις προτάσεις τους. Είναι γνωστό ότι
ήδη λένε ότι έχουν µια µείωση στον τουρισµό, που σε µερικές
περιπτώσεις αγγίζει, όπως λένε οι ίδιοι, το 90% και λόγω του ότι
έχουµε µπει ήδη στην τουριστική περίοδο, θέλω να πιστεύω ότι
η Κυβέρνηση έχει φτιάξει ένα σχέδιο το οποίο θα στηρίξει αυτά
τα νησιά και τις συγκεκριµένες περιοχές.

Γι’ αυτό, κυρία Υπουργέ, θα σας παρακαλούσα να µας ενηµε-
ρώσετε για το σχέδιο που έχει η Κυβέρνηση για αυτές τις περιο-
χές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κυρία Κουντουρά, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οικονο-

µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνά-
δελφε, για την ερώτηση.
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Το 2015, όπως ξέρετε, ήταν µια πολύ δύσκολη χρονιά, η έκτη
συνεχόµενη χρονιά της οικονοµικής κρίσης, µε πολιτικές δια-
πραγµατεύσεις, δύο εκλογικές αναµετρήσεις, δηµοψήφισµα, κε-
φαλαιακούς ελέγχους, οικονοµική ασφυξία και µια ανεξέλεγκτη
προσφυγική κρίση που ξάφνιασε όλη την Ευρώπη. Δυστυχώς,
δεχθήκαµε και µια επίθεση, αν θέλετε, και για την εικόνα της Ελ-
λάδας από εσωτερικά αλλά και από εξωτερικά -θα το πω- αλλο-
δαπά µίντια, που παραλίγο να κάνει πολύ µεγάλο κακό στην
εικόνα της Ελλάδας. Καταφέραµε, όµως, να το αποτρέψουµε µε
πολύ στοχευµένες προσπάθειες και χάρη στη νέα µας τουριστική
πολιτική, που σχεδιάσαµε και υλοποιούµε, πετύχαµε το 2015 να
έχουµε ρεκόρ αφίξεων και εσόδων. Είναι µία αύξηση περίπου
6%-7%, σχεδόν διπλάσια του αντίστοιχου ρυθµού ανάπτυξης του
παγκόσµιου τουρισµού.

Σήµερα, λοιπόν, που αντιµετωπίζουµε πολύ µεγαλύτερες προ-
κλήσεις και ταραχές στην Ευρώπη -δεν είναι µόνο το προσφυ-
γικό, αλλά είναι και η τροµοκρατία- αποτελεί κυβερνητική
προτεραιότητα η στήριξη των νησιών µας που δέχθηκαν τις µε-
γαλύτερες πιέσεις. Ήδη το πρόγραµµα το έχουµε ανακοινώσει,
έχει βγει δελτίο Τύπου, γιατί αυτό που µας ενδιαφέρει είναι η Ελ-
λάδα, που αυτή τη στιγµή είναι ένας πάρα πολύ δηµοφιλής, ελ-
κυστικός, φιλικός, παγκόσµιος προορισµός, όχι µόνο να
παραµείνει, αλλά και να µπει µέσα στους πέντε πρώτους.

Έχουµε κάνει σειρά διαδοχικών συναντήσεων και συσκέψεων
τους τελευταίους µήνες µε τις περιφέρειες, τους φορείς του του-
ρισµού, αλλά και τους εκπροσώπους του ιδιωτικού τοµέα. Είµα-
στε σε άµεση συνεργασία µε την Περιφέρεια του Βορείου και
Νοτίου Αιγαίου και έχουµε συντονιστεί για τις δράσεις τις οποίες
θα σας πω, οι οποίες έχουν ήδη ξεκινήσει στο πλαίσιο του επι-
χειρησιακού και επικοινωνιακού σχεδίου µας για την προώθηση,
την προβολή όχι µόνο του ελληνικού τουρισµού στο εξωτερικό,
αλλά και για τη γενική εικόνα της Ελλάδας και φυσικά, για τη στή-
ριξη των νησιών που δέχθηκαν τις µεγαλύτερες πιέσεις.

Σχεδιάσαµε, λοιπόν, τη διοργάνωση ταξιδίων εξοικείωσης, τα
λεγόµενα fun trips για δηµοσιογράφους, bloggers, travel blog-
gers µεγάλης εµβέλειας, των µέσων µαζικής ενηµέρωσης του
εξωτερικού, καθώς και µεγάλων tour operators. Τους προσκαλέ-
σαµε, έχουν ήδη έρθει και συνεχίζουν να έρχονται για να δουν
από κοντά τις συνθήκες οµαλότητας που παρουσιάζουν τα νησιά
µας, τις οµορφιές τους, τους προορισµούς µας, ότι είναι έτοιµοι
να υποδεχθούν φυσικά όλους τους ταξιδιώτες.

Κάνουµε προγράµµατα συνδιαφήµισης µε µεγάλους tour op-
erators για την προβολή και την προώθηση της Ελλάδας συγκε-
κριµένα και στοχευµένα, για να αυξήσουµε και το µερίδιο της
αγοράς. Στηρίζουµε τα νησιά ειδικότερα µε κονδύλια τα οποία
έχουν βγει ειδικά για αυτή τη δράση µέσα από τον ΕΟΤ και µαζί
µε τις Περιφέρειες, όπως είπα, Βορείου και Νοτίου Αιγαίου και
σε συνεργασία µε τους tour operators συµµετέχουν στις εκθέσεις
του ΕΟΤ στο εξωτερικό, χωρίς επιβάρυνση, και έχουµε εξασφα-
λίσει και µια ιδιαίτερη υποστήριξη και προβολή. Ενισχύσαµε το
πρόγραµµα του εσωτερικού και κοινωνικού τουρισµού για τη
στήριξη των νησιών αυτών.

Θέλω να ευχαριστήσω µέσα από την καρδιά µου για την άµεση
και αποτελεσµατική ανταπόκριση την Αναπληρώτρια Υπουργό
Εργασίας, κ. Ράνια Αντωνοπούλου, που µετά από συνεργασία
που είχαµε µαζί µε τη Διοικήτρια του ΟΑΕΔ, την κ. Μαρία Καρα-
µεσίνη, αυξήθηκε η επιδότηση των τουριστικών µονάδων των νη-
σιών του Ανατολικού Αιγαίου για το πρόγραµµα του κοινωνικού
τουρισµού 2015-2016, έτσι ώστε οι δικαιούχοι του προγράµµα-
τος και οι οικογένειές τους που θα προτιµήσουν, που θα επιλέ-
ξουν τις διακοπές τους στα τουριστικά νησιά Λέσβο, Χίο, Σάµο,
Λέρο, Κω, να δικαιούνται χωρίς καµµία επιβάρυνση διακοπές έως
δέκα ηµέρες.

Προωθούµε µια διαφηµιστική εκστρατεία -η οποία είχε πολύ
µεγάλη επιτυχία πέρυσι- κοινωνικής δικτύωσης, σε συνεργασία
πάλι µε τους ιδιωτικούς φορείς, –ΣΕΤΕ, ΗΑΤΤΑ, το Ξενοδοχειακό
Επιµελητήριο, τον ΕΟΤ, τις Περιφέρειες, τον ιδιωτικό γενικότερα
φορέα, τα Εµπορικά και Νησιωτικά Επιµελητήρια- για τη στήριξη
των κρατήσεων της τελευταίας στιγµής. 

Υλοποιούµε µέσα από τα γραφεία του ΕΟΤ του εξωτερικού και
φυσικά µαζί και µε τη Γενική Γραµµατεία Ενηµέρωσης πρό-

γραµµα παρακολούθησης διοχέτευσης θετικής δηµοσιότητας
για τα νησιά αυτά στις παραδοσιακές µας αγορές, όπως είναι η
Γερµανία, η Αγγλία, η Γαλλία, η Σκανδιναβία, η Ολλανδία και η
Αµερική. 

Ο πολιτικός και επιχειρησιακός σχεδιασµός της Κυβέρνησης
έχει ήδη αποδώσει µε ύψιστη προτεραιότητα, όπως γνωρίζετε,
στη διασφάλιση των ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Οι δοµές προσω-
ρινής φιλοξενίας προσφέρουν οργανωµένα τις πρώτες βασικές
ανάγκες σε τροφή, στέγη, φροντίδα για όλους αυτούς τους τα-
λαιπωρηµένους ανθρώπους, οι οποίοι παίρνουν τα απαραίτητα
έγγραφα, προκειµένου να αναχωρήσουν άµεσα για τους προορι-
σµούς που θέλουν. 

Αυτά τα κέντρα φροντίσαµε να είναι έτσι όπως µας ζήτησαν,
αν θέλετε και σαν εγγύηση, οι συνεργάτες µας και οι tour oper-
ators του εξωτερικού, πλήρως ελεγχόµενα, αθέατα και µακριά
από την τουριστική κίνηση. 

Στηρίζουµε τα νησιά µας τα οποία στάθηκαν στο ύψος, αν θέ-
λετε, των περιστάσεων. Τα νησιά µας έδωσαν, όπως και ολό-
κληρη η Ελλάδα, και δίνουν παγκόσµιο µήνυµα ανθρωπιάς,
πολιτισµού και αλληλεγγύης και σήµερα είναι έτοιµα να υποδεχ-
θούν τους επισκέπτες µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Αναπληρώτριας Υπουργού)

Θα κλείσω λέγοντας, κύριε συνάδελφε, ότι αντιλαµβάνοµαι
πραγµατικά το ενδιαφέρον σας. Όµως, η ερώτησή σας περιέχει
υπερβολές οι οποίες δεν στοιχειοθετούνται και η δραµατική ει-
κόνα που έχει καλλιεργηθεί δεν είναι η πραγµατικότητα. 

Φέτος έχουµε ένα πολύ στοχευµένο πρόγραµµα διαφήµισης.
Έχουµε κλείσει νέες, περισσότερες και καλύτερες συµφωνίες µε
τους µεγάλους tour operators του εξωτερικού και αυτές είναι που
υλοποιούνται. Έχουµε ανοίξει νέες αγορές. Καθιερώσαµε πολύ
µεγάλο αριθµό νέων απευθείας πτήσεων, ενώ επιµηκύνουµε την
περίοδο από την ενισχυµένη παρουσία µας στις διεθνείς εκθέ-
σεις τουρισµού και τις αλλεπάλληλες επαφές µας στο εξωτερικό
το τελευταίο διάστηµα. 

Τα µηνύµατα που έχουµε είναι άκρως αισιόδοξα για το σύνολο
του ελληνικού τουρισµού και εργαζόµαστε συλλογικά, συντονι-
σµένα και όλοι µαζί. Και αυτό είναι κάτι που θέλω να τονίσω, γιατί
είναι η πρώτη φορά που το Υπουργείο Τουρισµού, ο ΕΟΤ και το
Ξενοδοχειακό Επιµελητήριο, που είναι οι εποπτευόµενοι φορείς,
συνεργάζονται τόσο στενά µε τους ιδιωτικούς φορείς, τις περι-
φέρειες και γενικά όλους τους εµπλεκόµενους φορείς και αυτό
είναι κάτι που αποδίδει. 

Όσον αφορά την κρουαζιέρα, το 2016 θα είναι αυξηµένη κατά
πολύ. Εκεί που έχουµε µια ανησυχία -και θα σας πω στη δευτε-
ρολογία µου- είναι για το 2017 και 2018. Και θα σας πω γιατί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κύριε
Κωνσταντινόπουλε, έχετε και πάλι τον λόγο. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Χαίροµαι που η φετινή χρονιά είναι µια καλή χρονιά για τον
τουρισµό µας. Βεβαίως εσείς αναλάβατε τον Ιανουάριο. Θέλω
να πιστεύω ότι σ’ αυτό υπάρχει µια συνέχεια. Γιατί είναι λίγο αν-
τιφατικό να µην µπορείτε να φτιάξετε όλα τα υπόλοιπα σε τρεις
µήνες, αλλά τον τουρισµό να τον απογειώσετε. Εν πάση περι-
πτώσει, ο τουρισµός δεν είναι κάτι για το οποίο θα διαφωνή-
σουµε, σχετικά µε το µερίδιο µε το οποίο είχε συµβάλει ο
καθένας από εµάς. Το θέµα είναι να µπορέσουν να προστεθούν
στη χώρα -γιατί στηρίζεται σε έναν µεγάλο βαθµό στον τουρι-
σµό- νέοι τουρίστες και νέοι προορισµοί. 

Όµως για να είµαστε ειλικρινείς, ελπίζω φέτος να είναι πολύ
καλύτερα γιατί, όπως ξέρετε πάρα πολύ καλά, η αγορά της
Τουρκίας έχει καταρρεύσει και υπάρχουν όλες οι προϋποθέσεις
ώστε ο τουρισµός µας να πάει πάρα πολύ καλά. 

Εγώ, όµως, θέλω να σας πω για τα συγκεκριµένα νησιά, γιατί
γι’ αυτά σας µίλησα. Εγώ δεν µένω εκεί και δεν µπορώ να υιοθε-
τήσω αυτά που λένε οι φορείς. Όµως, οι φορείς λένε άλλα. Εγώ
σέβοµαι ότι έχετε κάνει όλες αυτές τις διαδικασίες. Μέχρι στιγ-
µής όµως, οι φορείς λένε -τα λένε στις τοπικές τους και έχουν
ενηµερώσει και εσάς µε έγγραφα- ότι η µείωση είναι συγκεκρι-
µένη. Αν δεν είναι στο 90%, θα θέλαµε να µας δώσετε τα δικά
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σας στοιχεία, γιατί µε αυτά τα στοιχεία µπορείτε να έχετε απο-
δείξεις. 

Χαίροµαι πάρα πολύ για το πρόγραµµα για τον εσωτερικό του-
ρισµό το οποίο υπάρχει.

Εγώ σας µιλάω για συγκεκριµένα νησιά και, όπως ξέρετε, τον
µεγαλύτερο φόρτο σε αυτό τον έχει η Χίος και η Μυτιλήνη. Άρα,
θέλω να µου πείτε συγκεκριµένα  τι απέδωσε όλος αυτός ο προ-
γραµµατισµός που εσείς κάνετε µε τους tour operators -δεν ξέρω
αν πρέπει να το κάνετε µε το τοπικό επιµελητήριο και τι συµµε-
τοχή έχουν όλοι αυτοί οι τουριστικοί παράγοντες της περιοχής
τόσο της Χίου όσο και της Μυτιλήνης σε όλη αυτή την προσπά-
θεια- και επίσης, ακόµη κι εάν οι µειώσεις των κρατήσεων δεν
είναι στο 90% -το οποίο είναι δηµοσίευµα, κάτι το οποίο είπαν οι
ίδιοι οι φορείς και εκπρόσωποι των φορέων των νησιών- θέλω να
µας πείτε πού βρίσκονται αυτή τη στιγµή. Εγώ θέλω να µου πείτε
συγκεκριµένα για αυτά τα νησιά.

Για τα υπόλοιπα, για τον υπόλοιπο τουρισµό, εάν θέλετε να κά-
νουµε κάποια άλλη στιγµή µια συζήτηση, ευχαρίστως να την κά-
νουµε. Πάντως, είναι αντιφατικό σε πέντε µήνες µέσα να
απογειώσετε τον τουρισµό, αλλά σε όλα τα άλλα πέρυσι να µην
µπορούσατε να τα καταφέρετε.

Όσον αφορά την κρουαζιέρα, χαίροµαι που από αυτό το Βήµα
εσείς που ήσασταν το 2010 απέναντι στη ρύθµιση για τα κρουα-
ζιερόπλοια -το κόµµα σας και το κόµµα µε το οποίο συγκυβερ-
νάτε σήµερα ήταν απέναντι, όταν η τότε Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
έφερε τη ρύθµιση να ανοίξουν τα λιµάνια για να έρθουν τα
κρουαζιερόπλοια- σήµερα το επικαλείστε, γιατί µας δικαιώνετε
για τις προσπάθειές µας. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρία Κουντουρά,

εάν θέλετε απαντήστε και σε µια απορία που έχουν πολλοί. Για
ποιον λόγο -το λέω όχι µόνο για εσάς ως Υπουργό, αλλά και για
τους προηγούµενους Υπουργούς- ενώ τα άλλα γειτονικά κράτη,
όπως είναι τα Σκόπια, έχουν συνέχεια διαφηµίσεις στο CNN και
στο BBC, η Ελλάδα απέχει διαχρονικά; Γιατί γίνεται αυτό; Για λό-
γους οικονοµίας; 

ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οικονο-
µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού): Για τη διαφήµιση λέτε; Δεν
άκουσα τι είπατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ρωτάω το εξής:
Γιατί ενώ βλέπουµε στο CNN, στο BBC συνέχεια διαφηµίσεις από
τα γειτονικά µας κράτη, τα Σκόπια, κ.λπ., εµείς δεν υπάρχουµε
στη διαφήµιση, δεν κάνουµε διαφήµιση; 

Ορίστε, έχετε  τον λόγο.
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οικονο-

µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού): Κύριε συνάδελφε, θα σας πω
κάτι. Όταν εγώ ανέλαβα τον Ιανουάριο του 2015 υπήρχε απόλυτη
κατάρρευση του τουρισµού σε σχέση µε το 2014 που είχε γίνει
εξαιρετική δουλειά –και το τονίζω- και είχαµε πραγµατικά επίσης
µια χρονιά- ρεκόρ. 

Η κατάρρευση είχε προέρθει πρώτα από όλα γιατί είχε δηµι-
ουργηθεί ένα πάρα πολύ αρνητικό κλίµα για την Ελλάδα και είχαν
ακυρωθεί όλες οι προκρατήσεις. Όπως επίσης και λόγω του ότι
η Ρωσία είχε µια πολύ σοβαρή οικονοµική κρίση και είχαµε µια
µείωση της τάξης σχεδόν του 50%, που αυτό ήταν περίπου εξα-
κόσιες χιλιάδες τουρίστες.

Άρα, όταν εγώ ανέλαβα, τα 22 εκατοµµύρια, που είχε γίνει
εξαιρετική δουλειά -και το τονίζω- το 2014, δεν υπήρχαν. Είχαµε
πραγµατικά πολύ µεγάλες µειώσεις. Εκεί λοιπόν, ενεργοποιηθή-
καµε γιατί είδαµε το πρόβληµα. Προσπαθήσαµε να στηρίξουµε
την εικόνα της Ελλάδας και ανοίξαµε νέες αγορές. Έτσι, όχι µόνο
καλύψαµε την κατάρρευση που υπήρχε, δηλαδή τις τραγικές µει-
ώσεις που είχαµε τους πρώτους µήνες του 2015, αλλά κατορθώ-
σαµε µε το άνοιγµα αυτών των νέων αγορών και µε την προβολή
της Ελλάδας και, όπως σας είπα, µε µια πολύ επιτυχηµένη καµ-
πάνια που κάναµε όλοι µαζί, ο ιδιωτικός τοµέας µε το Υπουργείο
Τουρισµού, να υπερδιπλασιάσουµε τις κρατήσεις της τελευταίας
στιγµής. Έτσι, λοιπόν, καταφέραµε να φέρουµε αυτό το ιστορικό
ρεκόρ. Και ναι, ήταν επιτυχία αυτής της Κυβέρνησης, γιατί πραγ-
µατικά ήταν η πρώτη φορά που ενωθήκαµε όλοι µαζί, ο δηµόσιος
και ο ιδιωτικός φορέας, και το πετύχαµε. Εάν αυτό δεν είχε γίνει,

το 2015 θα είχε χαθεί η χρονιά. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)
Αυτό το τονίζω γιατί εγώ δεν θα ακυρώσω ποτέ το έργο που

έχουν κάνει οι προηγούµενες κυβερνήσεις, πάντα το εξάρω και
πάντα λέω τα θετικά. Και λέω ότι αυτά που πήραµε τα προχωρή-
σαµε, αλλά δυστυχώς βρήκαµε και προβλήµατα τα οποία έπρεπε
να αντιµετωπίσουµε. 

Έγινε, λοιπόν, µια εξαιρετική δουλειά. Έχω ευχαριστήσει
όλους τους ιδιωτικούς φορείς, τις περιφέρειες, το ΣΕΤΕ, το
HATTA, όπως είπα και πριν, πάνω από όλα τους συνεργάτες µου,
το Υπουργείο και τους εποπτευόµενους φορείς, γιατί εάν δεν εί-
χαµε αντιδράσει τόσο γρήγορα, το 2015 θα ήταν πραγµατικά µια
άσχηµη χρονιά για τον τουρισµό. Καταφέραµε, λοιπόν, να φέ-
ρουµε ρεκόρ τουρισµού και είµαστε πάρα πολύ ευχαριστηµένοι
για αυτό, πολύ ικανοποιηµένοι. 

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι το εξής: Συµφωνώ ότι ο του-
ρισµός ενώνει. Θα βοηθούσε πάρα πολύ τα νησιά µας και τον
τουρισµό µας και όλη αυτή την εθνική προσπάθεια, που γίνεται,
να βγει η θετική εικόνα προς τα έξω και να λείψουν οι εικόνες
υπερβολής, όπως και οι δηλώσεις που δηµιουργούν λανθασµέ-
νες εντυπώσεις. 

Δεν υπάρχει 90% µείωση ούτε οι φορείς διαµαρτύρονται. Εγώ
συνεργάζοµαι µε τους φορείς, ως Υπουργείο και ως ΕΟΤ. Βε-
βαίως, έχουν τις ανησυχίες τους, τα νούµερα που αναφέρατε δεν
είναι σωστά -θα σας πω ποια είναι τα πραγµατικά νούµερα- αλλά
η διστακτικότητα που διαφάνηκε στις κρατήσεις το προηγούµενο
διάστηµα για τα τέσσερα, πέντε αυτά νησιά οφείλεται σε έναν
πολύ µεγάλο βαθµό στην αναπαραγωγή εικόνων υπερβολής από
τα εγχώρια και τα διεθνή µέσα µαζικής ενηµέρωσης και στο ότι
δεν τηρήθηκε ισορροπία στην προβολή των θετικών εικόνων των
προορισµών. 

Έκανα, λοιπόν, µια κίνηση, η οποία ήταν πολύ σηµαντική.
Έκανα µια συνάντηση µε την ΠΟΕΣΥ, αφού τους έδωσα όλες τις
επιστολές, όπως πολύ σωστά είπατε, για τους φορείς, οι οποίοι
είναι από τους εκπροσώπους της κρουαζιέρας, από τους εκπρο-
σώπους HATTA, ΣΕΤΕ, τα εµπορικά επιµελητήρια, ακόµα και
ABTA, τις ενώσεις tour operators του εξωτερικού. 

Tο Διοικητικό Συµβούλιο της ΠΟΕΣΥ, το οποίο έχει ακριβώς
την ίδια γνώµη µαζί µας, µε τους φορείς, ότι πραγµατικά η εικόνα
δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα και πρέπει να υπάρξει
µια ισορροπία, εξέδωσε µια σχετική ανακοίνωση τις 4 Απριλίου
που λέει ότι θα πρέπει να είµαστε λίγο προσεκτικοί στο πώς κρα-
τάµε τις ισορροπίες, προκειµένου να µην θίξουµε την εικόνα της
Ελλάδας και τον τουρισµό. Γιατί, όπως ξέρετε, ο ανταγωνισµός
διεκδικεί το ίδιο µερίδιο που διεκδικούµε κι εµείς. Έτσι, λοιπόν,
ένας δυνητικός επισκέπτης, όταν βλέπει εικόνες µόνο από τη µια
πλευρά, πιστεύει ίσως θεωρητικά ότι όλη η Ελλάδα υποφέρει και
ότι έχει πολύ µεγάλο πρόβληµα, ενώ το πρόβληµα βρίσκεται
µόνο σε δύο µεµονωµένα σηµεία. 

Αυτό, λοιπόν, η ΠΟΕΣΥ το συζήτησε. Εγώ έκανα κάποιες επα-
φές µε τους διευθυντές σύνταξης των καναλιών και συνεχίζω τα
ραντεβού µου. Θα έχω και την άλλη βδοµάδα ραντεβού µε τους
δηµοσιογράφους, προκειµένου να διατηρήσουµε κάποιες ισορ-
ροπίες και να δείξουµε και τις οµορφιές της πατρίδας µας, γιατί
τον Απρίλιο - Μάιο κλείνονται όλα τα πακέτα.

Όσον αφορά τώρα αυτά τα νησιά, θα σας πω ότι µε όλες
αυτές τις δράσεις που κάνουµε έχουµε καταφέρει να περιορί-
σουµε τη µείωση περίπου στο 15% µε 20%. Τα στοιχεία που ανα-
φέρατε δεν υπάρχουν πουθενά, δηλαδή, δεν είναι στοιχεία, τα
οποία είναι κάπου καταγεγραµµένα. Γι’ αυτό θα σας πω ότι
16,9% αυξήθηκαν οι επιβάτες που διακινήθηκαν το τρίµηνο του
2016 σε όλα τα αεροδρόµια της χώρας έναντι του αντίστοιχου
περσινού τριµήνου. Φτάσαµε, τέλος πάντων, να έχουµε αύξηση
10,8% στις πτήσεις του εσωτερικού…

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Υπουργέ, εγώ
σας λέω για τα νησιά, όχι για όλα. 

ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οικονο-
µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού): Ακούστε µε λίγο. Θα σας τα
πω.

…και αύξηση 4,7% στις πτήσεις του εξωτερικού. Μόνο τον
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Μάρτιο η επιβατική κίνηση αυξήθηκε σχεδόν 20%. Ρεκόρ όλων
των εποχών καταγράψαµε στην επιβατική κίνηση του Αεροδρο-
µίου της Αθήνας αυτόν τον Μάρτιο. Η διεθνής κίνηση ξεπέρασε
για πρώτη φορά τα δύο εκατοµµύρια. Οι συγκεκριµένες αγορές,
λόγω και των ΜΚΟ που βρίσκονται εκεί, βρίσκονται σε µια πολύ
καλή κατάσταση οικονοµικά. 

Όµως, οι τουριστικές τους περιοχές είναι αυτές που προσπα-
θούµε να στηρίξουµε. Και βλέπουµε ότι και τα τσάρτερ τα κρά-
τησαν και βάλαµε επιπλέον. Στη Σάµο, για παράδειγµα, κάναµε
µεγάλο αγώνα για να κρατήσουµε τις απευθείας πτήσεις και το
καταφέραµε. Στην Κω κάναµε µεγάλο αγώνα να µην υπάρχει τέ-
τοια µείωση. Με τον δήµαρχο της Λέσβου είµαστε σε άµεση επι-
κοινωνία και µε τις αδελφοποιήσεις που έχει κάνει και µε τη
στήριξη που του δώσαµε έχει µειωθεί κατά πολύ το πρόβληµα.
Επίσης, συνεργαζόµαστε µε τον δήµαρχο της Χίου και κάνουµε
ό,τι µπορούµε και υπάρχει και εκεί πολύ µεγάλη υποστήριξη. 

Με τον κοινωνικό τουρισµό θα είναι πάνω από διακόσιες χιλιά-
δες οι δικαιούχοι οι οποίοι -όσοι απ’ αυτούς επιλέξουν- θα στη-
ρίξουν. Και οι προβλέψεις όλων των φορέων είναι ότι θα
ξεπεράσουµε στο σύνολο της Ελλάδας τις αφίξεις και τα έσοδα
το 2016. Από εκεί και πέρα, το πόσο µειώσαµε και το πόσο καλά
θα πάνε αυτοί οι προορισµοί πρέπει να ξέρετε ότι δεν είµαστε
σε θέση να το πούµε τώρα. 

Έκανε και µια ερώτηση ο Πρόεδρος της Βουλής για το ότι δεν
υπάρχουµε πουθενά και είναι αλήθεια. Τα χρήµατα και οι πόροι
είναι πάρα πολύ λίγοι. Εγώ ζήτησα από το Εθνικό Συµβούλιο
Εθνικής Επικοινωνιακής Πολιτικής, που είναι υπό την προεδρία
του Πρωθυπουργού, για τον στρατηγικό σχεδιασµό της να υπάρ-
ξει ένα επιπλέον κονδύλι, ώστε να τονωθεί γενικά η εικόνα της
Ελλάδας και να έχουµε τη δυνατότητα να βρισκόµαστε σε αυτά
τα παγκόσµια µέσα, που είµαστε ανύπαρκτοι. 

Με αυτόν τον τρόπο θα µπορέσουµε να στηρίξουµε και τα
νησιά µας, που δέχτηκαν πιέσεις και που ο δυνητικός επισκέπτης,
ιδιαίτερα µακριά από την Ευρώπη, δεν µπορεί να αντιληφθεί ότι
κάποια νησιά δέχτηκαν τις πιέσεις και όχι το Αιγαίο.

Όλα αυτά, λοιπόν, είναι προβολή και προώθηση, την οποία κά-
νουµε στρατηγικά και µεθοδευµένα. Ελπίζουµε να πάρουµε ένα
κονδύλι παραπάνω, γιατί αυτά τα χρήµατα είναι πολύ λίγα και
δεν µας επιτρέπουν να έχουµε διεθνή παρουσία. Όµως, όσον
αφορά τα συγκεκριµένα νησιά, προς το παρόν µπορώ να σας πω
ότι είµαστε σε εξαιρετική αναπτυξιακή πορεία και ζήτηση. Πι-
στεύω ότι στο τέλος Μαΐου θα ξέρουµε πού θα σταθεροποιηθεί
το νούµερο των αφίξεων και, φυσικά, αυτό προϋποθέτει και την
αύξηση των εσόδων.

Όµως, θέλω να σας καθησυχάσω και θέλω να σας πω ότι κά-
λεσα όλους τους τοµεάρχες όλων των πολιτικών κοµµάτων. Δυ-
στυχώς, δεν µπορέσατε να έρθετε εκείνη την ηµέρα. Έχω
κανονίσει, επειδή ακριβώς ήµουν στις εκθέσεις και δεν µπόρεσα
να κάνω ένα καινούργιο ραντεβού, την επόµενη εβδοµάδα να
σας ξανακαλέσω, για να σας πούµε όλες τις δράσεις.

Επίσης, θέλω τη βοήθειά σας και τη στήριξή σας, γιατί, όπως
πολύ σωστά λέτε, ο τουρισµός ενώνει. Δεν είναι πεδίο πολιτικής
αντιπαράθεσης. Είναι εθνική υπόθεση. Είναι το 20% του ΑΕΠ και
ενάµισι εκατοµµύριο άµεσες και έµµεσες θέσεις εργασίας.

Θέλω πραγµατικά να σας ευχαριστήσω, γιατί η Αντιπολίτευση
έχει δείξει ένα εξαιρετικό πρόσωπο και νοµίζω ότι µέσα από τον
διάλογο µπορούµε και να υποστηρίξουµε τον τουρισµό, αλλά και
να έχουµε συνεργασία, για να πετύχουµε νέο ρεκόρ το 2016.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ.
Διευκρινιστικά σε όσα απαντήσατε, θέλω να πω ότι η ερώτηση

από τον Πρόεδρο, που απαντήθηκε, είχε τεθεί από τον κ. Κρεµα-
στινό.

ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οικονο-
µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού): Μάλιστα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Το λέω για να είµα-
στε συγκεκριµένοι, επειδή είµαστε Πρόεδρος, Αντιπρόεδροι και
λοιπά. Αυτό ήθελα µόνο να διευκρινίσω.

Πριν περάσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, επιτρέψτε
µου να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής, Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εθνι-
κής Άµυνας, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, Εξωτερι-
κών, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος
και Ενέργειας, ο Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων και ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας κατέθεσαν σήµερα, 14-4-2016, σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµο-
κρατίας της Κίνας σχετικά µε τη Συνεργασία στον τοµέα των Θα-
λασσίων Υποθέσεων».

Επίσης, οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εθνι-
κής Άµυνας, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Υγείας, Πο-
λιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Επι-
κρατείας, οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εθνι-
κής Άµυνας, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, Εξωτερι-
κών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
Υγείας, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος και Ενέργειας και οι Υφυ-
πουργοί Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων, Εξωτερικών και Πολιτισµού και
Αθλητισµού κατέθεσαν σήµερα, 14-4-2016, σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας Εταιρικής Σχέσης και Συνεργασίας µεταξύ
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών µελών της, αφ’ ενός,
και της Δηµοκρατίας του Ιράκ, αφ’ ετέρου µε τα αναπόσπαστα
σε αυτήν Παραρτήµατα 1 έως 4, Προσαρτήµατα, Πρωτόκολλα,
Σηµειώσεις και τη Μονοµερή Δήλωση της Ε.Ε. σχετικά µε το
άρθρο 96 της Συµφωνίας».

Και τα δύο σχέδια νόµου παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρ-
κείς Επιτροπές.

Προχωρούµε στην ενδέκατη µε αριθµό 594/29-2-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Σερρών της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Φωτεινής Αραµπατζή προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε το σχέδιο συγχώνευσης–κατάργησης µονάδων της
πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας.

Κυρία Αραµπατζή, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν οτιδήποτε άλλο, που έχει να κάνει µε την

επίκαιρη ερώτησή µου, µε αφορµή τις νέες, πραγµατικά, ανήκου-
στες και προκλητικές ύβρεις και απειλές από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Υγείας κ. Πολάκη, που χθες σε κοµµατική εκδήλωση
του ΣΥΡΙΖΑ στο Μαρούσι είπε πως έπρεπε να είχε σηκωθεί πάνω
και να είχε χώσει τρία µέτρα κάτω από τη γη τον δηµοσιογράφο,
στον οποίο είχε επιτεθεί φραστικά ο κ. Πολάκης σε συνέντευξη
τον Δεκέµβριο του 2015, σας καλώ, κύριε Υπουργέ, να αποδοκι-
µάσετε απερίφραστα τις απειλές του κ. Πολάκη, οι οποίες δεν
βάλλουν µόνο κατά της ελευθεροτυπίας, που –σηµειωτέον- την
έχετε κάνει κουρελόχαρτο, αλλά, όπως αντιλαµβάνεστε, αποτε-
λούν ευθεία απειλή κατά της ζωής και, βεβαίως, εξόχως έκνοµη
ενέργεια. Είµαι βέβαιη ότι η ΕΣΗΕΑ θα επιληφθεί του θέµατος
εντός της ηµέρας. 

Σας καλώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να ανακαλέσετε και να κα-
ταδικάσετε τη συγκεκριµένη δήλωση, διασώζοντας, βεβαίως, την
τιµή της Κυβέρνησής σας. Γιατί πρέπει να καταλάβετε ότι παρα-
λάβατε να διακυβερνήσετε µια δηµοκρατική χώρα, κύριε
Υπουργέ, την οποία τείνετε να καταντήσετε σε ολοκληρωτική
Τουρκία!

Θα έρθω τώρα στην επίκαιρη ερώτηση. Ο τοµέας της υγείας
στη χώρα, κύριε Υπουργέ, βρίσκεται σε ένα πλήρες λειτουργικό
µπλακάουτ –χρησιµοποιώ φράση την οποία εσείς ο ίδιος είχατε
χρησιµοποιήσει- και την ίδια στιγµή δηµοσιεύµατα κάνουν λόγο
για έτοιµη λίστα από το Υπουργείο σας, για έτοιµες συγχωνεύ-
σεις κέντρων υγείας σε όλη τη χώρα. Δεκάδες δοµές, σύµφωνα
µε αυτά τα δηµοσιεύµατα, κινδυνεύουν µε λουκέτο. 

Αν ισχύει κάτι τέτοιο, κύριε Υπουργέ, θέλω να µου πείτε αφ’
ενός τον σκοπό και την ωφέλεια µιας τέτοιας απόφασης, αφ’ ετέ-
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ρου τα κριτήρια µε τα οποία σχεδιάζετε να γίνουν οι συγκεκρι-
µένες συγχωνεύσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κάθε µέρα που αυτό αιωρείται, όπως αντιλαµβάνεστε, κύριε
Υπουργέ, δηµιουργείται τεράστια ανησυχία όχι µόνο στο προσω-
πικό -ιατρικό, παραϊατρικό, διοικητικό- των δοµών αυτών, αλλά
κυρίως και πρωτίστως στους κατοίκους των συγκεκριµένων πε-
ριοχών και, κυρίως, στους κατοίκους άγονων, παραµεθόριων,
αποµακρυσµένων περιοχών, οι οποίοι κατ’ εξοχήν σπεύδουν στα
κέντρα υγείας, όπως καταλαβαίνετε, και λόγω ηλικίας –γιατί δεν
µπορούν να οδηγήσουν– και λόγω της οικονοµικής ανέχειας την
οποία αντιµετωπίζουν.

Να σας πω και το εξής…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Αραµπατζή,

προχωρήστε στα ερωτήµατα. Είχατε δύο λεπτά. Με την ανοχή
πάντα του Προεδρείου…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ναι, απλά είναι µείζονος σηµασίας
θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Αναλώσατε τον
µισό σας χρόνο από την πρωτολογία για άσχετο θέµα από την
επίκαιρη ερώτηση. Ας προχωρήσουµε στις ερωτήσεις. Έχετε και
τη δευτερολογία σας.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Φαντάζοµαι ότι σε µείζονος σηµα-
σίας θέµα, κύριε Υπουργέ, η Βουλή πρέπει να απηχεί τη ζώσα
πραγµατικότητα. Συζητιέται αυτή η επίκαιρη ερώτηση σε µια
στιγµή που υπάρχουν αυτές οι δηλώσεις. Και νοµίζω ότι έχω υπο-
χρέωση -βρισκόµαστε στον ναό της δηµοκρατίας- να καταδι-
κάσω και να καλέσω τον παριστάµενο Υπουργό αυτές τις
αντιδράσεις και δηλώσεις να τις ανακαλέσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εγώ σας κάλεσα να
επισπεύσετε την πρωτολογία σας, διότι ξεπεράσατε τον χρόνο.
Έτσι οφείλω να κάνω.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Από εκεί και πέρα,

νοµίζω ότι έγινα κατανοητός. Προχωρήστε στα ερωτήµατα.
Έχετε και χρόνο δευτερολογίας.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, παρ’
ότι έγινε υπέρβαση του χρόνου απ’ όλους τους υπόλοιπους συ-
ναδέλφους.

Κι αν ακόµα δεν τα καταργήσετε, θα συµφωνήσετε, φαντάζο-
µαι, µαζί µου ότι τα ογδόντα από τα διακόσια δύο κέντρα υγείας
είναι ουσιαστικά κουφάρια αυτή τη στιγµή, κύριε Υπουργέ. Εκτός
από την τραγική υποστελέχωση, αντιµετωπίζουν πολλά προβλή-
µατα. Πολλά από αυτά δεν είχαν πετρέλαιο θέρµανσης ούτε και
µελάνι για να συνταγογραφήσουν τα φάρµακα, όπως συνέβη στο
Κέντρο Υγείας Στρυµονικού του Νοµού Σερρών, που έπρεπε να
γίνει θέµα στις ειδήσεις, για να αποκτήσει µελάνι.

Θέλω, λοιπόν, να δεσµευτείτε αν υπάρχει τέτοιο σχέδιο συγ-
χώνευσης ή κατάργησης και, αν υπάρχει τέτοιο σχέδιο, τι θα γίνει
µε τα κέντρα υγείας της περιοχής από την οποία προέρχοµαι,
του Νοµού Σερρών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ.

Ανδρέας Ξανθός.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητή κυρία συ-

νάδελφε, πραγµατικά αντιπαρέρχοµαι την εισαγωγή σας. Τα περί
αντιδηµοκρατικής εκτροπής και προσοµοίωσης της ελληνικής
δηµοκρατίας µε αυταρχικά καθεστώτα νοµίζω ότι προσβάλλουν
τη νοηµοσύνη των πολιτών και δεν χρήζουν απαντήσεως. Ούτε
απαντώ σε καταγγελίες, οι οποίες δεν τεκµηριώνονται και οι
οποίες δεν αποδεικνύονται.

Τώρα για την ουσία της επίκαιρης ερώτησης, αγαπητή κυρία
συνάδελφε, πριν από δύο χρόνια, τον Φλεβάρη του ’14, έγινε µια
υποτιθέµενη µεταρρυθµιστική παρέµβαση στην πρωτοβάθµια
φροντίδα, ο ν.4238. Τον εισηγήθηκε τότε το κόµµα στο οποίο
συµµετέχετε. 

Όλοι οι παροικούντες την Ιερουσαλήµ, όλοι οι άνθρωποι του
συστήµατος υγείας, ιδιαίτερα στην πρωτοβάθµια φροντίδα, ξέ-

ρουν ότι αυτό οδήγησε στην πλήρη αποδιοργάνωση των δηµό-
σιων δοµών και στη διάλυση ακόµα και αυτής της λειτουργίας, η
οποία υπήρχε -τουλάχιστον σε µεγάλα αστικά κέντρα- από τις
παλαιές δοµές του ΙΚΑ-ΕΟΠΥΥ.

Είναι αλήθεια ότι σε αυτό το τοπίο δεν έχουµε καταφέρει, στο
διάστηµα κατά το οποίο έχουµε την ευθύνη της διακυβέρνησης
της χώρας και του συγκεκριµένου Υπουργείου, να πετύχουµε µια
αισθητή βελτίωση και αναβάθµιση των υπηρεσιών. Όµως, σχέδιο
διάλυσης, συρρίκνωσης, κατάργησης δοµών δεν υπάρχει. Και ο
πολύ απλός λόγος που το αποδεικνύει αυτό είναι ότι ειδικά στον
προϋπολογισµό του 2016 υπάρχει µια αισθητή χρηµατοδοτική
ενίσχυση και της πρωτοβάθµιας φροντίδας. 

Ο συνολικός προϋπολογισµός από 116 εκατοµµύρια ευρώ
είναι 150 εκατοµµύρια ευρώ. Ο προϋπολογισµός για τα φάρµακα
από 6,5 εκατοµµύρια ευρώ, που ήταν το 2015, έχει πάει στα 35
εκατοµµύρια ευρώ. Ο προϋπολογισµός για προσλήψεις επικου-
ρικού προσωπικού από 14 εκατοµµύρια ευρώ έχει πάει στα 20
εκατοµµύρια ευρώ και ο προϋπολογισµός για τα αντιδραστήρια
από 13,6 εκατοµµύρια ευρώ έχει πάει στα 25 εκατοµµύρια ευρώ.
Είναι, λοιπόν, µια πολύ αισθητή επένδυση στην αναβάθµιση του
συστήµατος πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας. 

Επίσης, παράλληλα έχουµε προχωρήσει σε πάρα πολύ σηµαν-
τικές παρεµβάσεις. Πρώτον, κάναµε την τοµεοποίηση σε όλη την
χώρα. Στη συγκεκριµένη περιοχή, στον νοµό στον οποίο εκλέγε-
στε, έχουµε ορίσει εννέα τοµείς πρωτοβάθµιας φροντίδας
υγείας, που περιλαµβάνουν όλα τα κέντρα υγείας. Αυτή είναι
υπουργική απόφαση των αρχών του 2016. Προφανώς, δεν τίθε-
ται θέµα συρρίκνωσης, συγχώνευσης ή κατάργησης κάποιων
υπηρεσιών. Ίσα ίσα η προσπάθεια που θα κάνουµε στο αµέσως
επόµενο διάστηµα, και µε τη χρηµατοδότηση που σας είπα και
µε την ενίσχυση, κυρίως, µε επικουρικούς γιατρούς, που ήδη
έχουν αρχίσει να προχωρούν, θα είναι να υπάρξει µια βελτιωµένη
λειτουργία των δοµών. 

Επίσης, έχουµε κάνει για πρώτη φορά σύµβαση του ΕΟΠΥΥ
µε τις ΥΠΕ, ακριβώς για να καλύπτει υπηρεσίες, εξετάσεις εργα-
στηριακές, επισκέψεις που πραγµατοποιούν οι ασφαλισµένοι του
στις δηµόσιες δοµές πρωτοβάθµιας φροντίδας -αυτό γίνεται για
πρώτη φορά- και µε αυτόν τον τρόπο θα έχουµε και µια συµπλη-
ρωµατική χρηµατοδότηση των κέντρων υγείας αγροτικού τύπου
και των δοµών του ΠΕΔΥ στα αστικά κέντρα και από τον ΕΟΠΥΥ,
πέρα από την αυξηµένη κρατική χρηµατοδότηση. 

Έχουµε δώσει κατεύθυνση στις υγειονοµικές περιφέρειες να
διευρύνουν, όπου είναι δυνατόν, το ωράριο λειτουργίας και
πέραν του πρωινού ωραρίου, να υπάρχει, δηλαδή, και απογευ-
µατινό ωράριο, άρα να αυξάνεται η δυνατότητα εξυπηρέτησης
πολιτών. 

Έχουµε, επίσης, προχωρήσει σε έναν σχεδιασµό στην πρώτη
και δεύτερη ΥΠΕ, κυρίως, όπου έχουµε πάρα πολλές δοµές, να
υπάρξει µια συγκεντροποίηση των εργαστηριακών εξετάσεων,
µε τη λογική στα περιφερειακά εργαστήρια να γίνεται ένας βα-
σικός κορµός εξετάσεων και οι υπόλοιπες εξειδικευµένες να γί-
νονται σε ένα εργαστήριο αναφοράς, έτσι ώστε να υπάρχει µια
οικονοµία κλίµακας και σε αντιδραστήρια και σε ανθρώπινο δυ-
ναµικό, που µπορεί να αξιοποιηθεί πιο ορθολογικά. 

Επίσης, έχουµε κάνει µια σοβαρή παρέµβαση εξοικονόµησης
πόρων από τη µεταφορά δοµών από ενοικιαζόµενα σε δηµόσια
κτήρια. Έχουµε εξοικονοµήσει πάνω από 3 εκατοµµύρια ευρώ
µέσα σε έναν χρόνο απ’ αυτές τις κινήσεις, ειδικά για τον χώρο
της πρωτοβάθµιας φροντίδας. 

Τέλος, στο πρόσφατο νοµοσχέδιο που περάσαµε, στον
ν.4368/2016, υπήρξε µια ρύθµιση για το επίδοµα αγόνου περιο-
χής, ένα επίδοµα που είχε καταργηθεί για τους γιατρούς µετά το
ενιαίο µισθολόγιο. Προβλέψαµε 1,5 εκατοµµύριο ευρώ κατ’ έτος,
το οποίο θα το κατανείµουµε σε περίπου τριακόσια άγονα αγρο-
τικά ιατρεία νησιωτικών, ορεινών και δυσπρόσιτων περιοχών,
ακριβώς για να δώσουµε ένα επιπλέον κίνητρο προσέλκυσης και
κάλυψης αναγκών πρωτοβάθµιας φροντίδας στην περιφέρεια. 

Εγώ νοµίζω ότι αυτό είναι ένα πολιτικό σχέδιο ενίσχυσης του
δηµόσιου συστήµατος υγείας, µε έµφαση στην πρωτοβάθµια
φροντίδα, και σε καµµιά περίπτωση δεν αποτελεί συνέχεια µιας
πολιτικής συνειδητής υποβάθµισης, εγκατάλειψης και απαξίω-
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σης του ΕΣΥ, η οποία υπήρχε όλα τα προηγούµενα χρόνια.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρία Αραµπατζή, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που είπατε

ότι δεν υπάρχει τέτοιο σχέδιο συγχώνευσης ή κατάργησης των
κέντρων υγείας ανά τη χώρα. Βεβαίως, δεν ξέρω κατά πόσο πρέ-
πει να δώσουµε βάση και να πιστέψουµε αυτές τις δηλώσεις,
γιατί θα σας θυµίσω ότι ο Πρωθυπουργός κ. Αλέξης Τσίπρας,
στον πρώτο µήνα της ανάληψης της πρωθυπουργίας, είχε πει ότι
θα γίνουν τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλήψεις, τις οποίες είχε
προετοιµάσει -όπως γνωρίζετε- η Νέα Δηµοκρατία σε ιατρικό και
νοσηλευτικό προσωπικό και δεν έγινε καµµία. 

Κύριε Υπουργέ, µε ψέξατε ότι οι δηλώσεις µου βλάπτουν τη
νοηµοσύνη των πολιτών. Θεωρώ, όµως, ότι βλάπτετε τη δική µας
νοηµοσύνη, όταν λέτε στην απάντησή σας ότι δεν υπάρχει καµ-
µία απόδειξη για όσα είπα για τον Αναπληρωτή σας, τον κ. Πο-
λάκη. 

Δεν ξέρω, κύριε Υπουργέ, αν δεν προλάβατε να δείτε τον Τύπο
ή αν τον είδατε, αλλά µετά το βίντεο που παίζει σε όλα τα µέσα
ενηµέρωσης από το πρωί, µε τον κ. Πολάκη να λέει και να κοµ-
πορρηµονεί ότι έπρεπε να είχε χώσει τους δηµοσιογράφους τρία
µέτρα κάτω από τη γη, το λιγότερο που θα περίµενα να πείτε,
κύριε Υπουργέ, είναι ότι δεν έχετε γνώση της συγκεκριµένης δή-
λωσης. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Προφανώς δεν έχω.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Λοιπόν, κύριε Υπουργέ, έχουµε

γνώµη για τον κ. Πολάκη και λυπάµαι πάρα πολύ. Προφανώς, οι
συνάδελφοι δεν είχαν γνώση των συγκεκριµένων δηλώσεων γι’
αυτό και συνδιαλέχθηκαν µαζί του σήµερα στον κοινοβουλευτικό
έλεγχο. Έχουµε άποψη για τον κ. Πολάκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Αραµπατζή,
επαναλαµβάνω και κατά τη διάρκεια της δευτερολογίας σας, πε-
ριοριστείτε…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε
να χρησιµοποιήσω τη δευτερολογία µου ως κρίνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όχι, µε συγχωρείτε
πάρα πολύ. Ως κρίνετε; Να πείτε ό,τι θέλετε, δηλαδή; Με συγ-
χωρείτε πάρα πολύ, αλλά έχουµε µια συγκεκριµένη διαδικασία.
Δεν είστε καινούργια. Τα ξέρετε αυτά. 

Τοποθετηθείτε επί της επίκαιρης ερωτήσεως και, αν θέλετε,
στα ζητήµατα της υγείας…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κρίνω, κύριε Πρόεδρε, ότι η επίκαιρη
ερώτησή µου, η οποία –σηµειωτέον- έχει αναβληθεί τρεις
φορές…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εγώ σας προτρέπω
σε αυτή την κατεύθυνση. Εάν δεν το θέλετε εσείς…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Σας ευχαριστώ για τις προτροπές.
Δεν θα κάνω χρήση όλου του χρόνου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Λοιπόν, συνεχί-
ζουµε.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Καλώ, λοιπόν, τον Υπουργό, έστω
και τώρα, να καταδικάσει τις συγκεκριµένες δηλώσεις. Ειδεµή,
κύριε Υπουργέ, είναι σαν να τις υιοθετείτε. Αυτό έχω να πω. Τί-
ποτα άλλο. Για µένα, αυτό είναι σήµερα ύψιστης σηµασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία συνάδελφε,
µε αφορµή κάποιες δηλώσεις, τις οποίες, πραγµατικά, δεν τις
ξέρω ούτε έχω προλάβει να ενηµερωθώ, που είναι σε συνέχεια
µιας πολύ γνωστής αντιπαράθεσης που υπήρξε –από ένα επει-
σόδιο στο οποίο, στην ουσία, υπήρξε µια προσβλητική και απα-
ξιωτική παρέµβαση από µια µερίδα δηµοσιογράφων και απέναντι
στον οµιλούντα Υπουργό και απέναντι συνολικά στην πολιτική
ηγεσία–, αν νοµίζετε, λοιπόν, ότι από αυτή τη συζήτηση και την
παραφιλολογία µπορείτε να ακυρώσετε ή να απαξιώσετε ένα
έργο το οποίο γίνεται σε αυτό το Υπουργείο µε πάρα πολύ µε-
γάλη προσπάθεια –και, φυσικά, µε τη συνεισφορά και την ολό-
ψυχη στήριξη και του Αναπληρωτή κ. Πολάκη- ένα έργο το οποίο
αρχίζει να παράγει σιγά σιγά θετικά αποτελέσµατα στην καθη-
µερινότητα των πολιτών -και αναφέροµαι στην πρόσφατη ρύθ-

µιση για την υγειονοµική περίθαλψη των ανασφάλιστων ανθρώ-
πων, ένα έλλειµµα της ελληνικής πολιτείας εδώ και τουλάχιστον
τέσσερα, πέντε χρόνια-, αν νοµίζετε ότι µπορείτε πραγµατικά να
απαξιώνετε ένα σχέδιο σταδιακής κάλυψης των κενών στο σύ-
στηµα υγείας… Είπατε για τις τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλή-
ψεις. Έχω να πω ότι από τις τρεισήµισι χιλιάδες προσλήψεις, το
πρώτο τους κοµµάτι -που είναι οι χίλες- ήδη υλοποιείται. 

Έχουν βγει και τα τελικά αποτελέσµατα του ΑΣΕΠ και αυτές
τις µέρες αναλαµβάνουν εργασία στα νοσοκοµεία. Επίσης, ανα-
λαµβάνουν εργασία οι πεντακόσιες προσλήψεις, µέσω ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, για τις µονάδες εντατικής θεραπείας. Αµέσως µετά έχουµε
προκηρύξει και άλλες πεντακόσιες ογδόντα πέντε θέσεις επικου-
ρικού προσωπικού και ακολουθούν άλλες δυόµισι χιλιάδες µόνι-
µου προσωπικού, που θα προκηρυχθούν αµέσως µετά το Πάσχα
και µέσα στον προϋπολογισµό του 2016 υπάρχει πρόβλεψη να
υλοποιηθούν. 

Αθροιστικά είναι πάνω από τεσσερισήµισι χιλιάδες οι προσλή-
ψεις προσωπικού που έχουν δροµολογηθεί για φέτος. Από τον
Αύγουστο του 2015 µέχρι πριν από λίγο καιρό έχουµε διορίσει
αθροιστικά πάνω από οκτακόσιους επικουρικούς ιατρούς στο σύ-
στηµα υγείας και έχουµε ξεπαγώσει διακόσιες θέσεις µόνιµων
ιατρών του ΕΣΥ από παλιές κρίσεις του 2009, του 2010 και του
2011, οι οποίες έχουν προχωρήσει και έχουν τοποθετηθεί. Είναι
πάνω από χίλιοι γιατροί αυτή την περίοδο που έχουν ενισχύσει
τις δηµόσιες δοµές. 

Εµείς, λοιπόν, νοµίζουµε ότι είναι µια ένεση και ανθρώπινου
δυναµικού στο σύστηµα και µε την αυξηµένη χρηµατοδότηση η
οποία υπήρξε φέτος. Από 1,388 δισεκατοµµύριο ευρώ που ήταν
ο προϋπολογισµός του 2015 για τις λειτουργικές δαπάνες των
νοσοκοµείων, φέτος είναι 1,634 δισεκατοµµύριο ευρώ. Υπάρχει
µια καταφανέστατη πρόοδος, µια σοβαρή βελτίωση. 

Αυτή η πολιτική ηγεσία κάνει ό,τι µπορεί, πραγµατικά. Επειδή
είµαστε άνθρωποι της δηµόσιας περίθαλψης, επειδή έχουµε
αγωνιστεί για πάρα πολλά χρόνια, για να έχει την προτεραιότητα
που πρέπει αυτός ο τοµέας στη συνολική πολιτική της χώρας,
θα κάνουµε πραγµατικά ό,τι µπορούµε για να στηρίξουµε τις δη-
µόσιες δοµές, να στηρίξουµε το ανθρώπινο δυναµικό, το οποίο
µε φιλότιµες προσπάθειες κρατάει το σύστηµα όρθιο, να ενισχύ-
σουµε µε πόρους και µε εξοπλισµό, όπου υπάρχουν τεράστια
κενά, φυσικά, και να µπορέσει ο πολίτης κυρίως αυτής της
χώρας να αισθανθεί σε αυτό το πεδίο µεγαλύτερη ασφάλεια και
να ξέρει ότι την ώρα της ανάγκης δεν θα είναι ανοχύρωτος απέ-
ναντι σε µια απειλητική ασθένεια και στην ανάγκη µιας αξιοπρε-
πούς φροντίδας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Συνεχίζουµε µε τη δέκατη τρίτη µε αριθµό  677/18-3-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του
Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς
τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καθυστέρηση του εν-
ταφιασµού των Ελλήνων µαχητών του 1940 στην Αλβανία». Θα
απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Αµανατίδης. 

Κύριε Παναγιώταρε, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας. 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, µετά από πάρα πολλούς µήνες απουσίας του

Υπουργείου Εξωτερικών απαντάτε σε επίκαιρη ερώτηση της Χρυ-
σής Αυγής. Από την πρώτη φορά που έγινε κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ
µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες έχουµε κάνει δεκάδες ερωτή-
σεις. Δεν είχαν απαντηθεί. Αλλά, έστω και έτσι, κάλλιο αργά,
παρά ποτέ. 

Από αρχαιοτάτων χρόνων οι Έλληνες θεωρούσαν ύβρη τη µη
ταφή των νεκρών τους. Ως και οι πολεµικές συγκρούσεις σταµα-
τούσαν, προκειµένου να θάψουν οι Έλληνες τους νεκρούς τους.
Και όχι µόνο όταν υπήρχαν διενέξεις µεταξύ των, αλλά και µε άλ-
λους λαούς. 

Ίσως η µεγαλύτερη εποποιία του 20ού αιώνα και από τις µεγα-
λύτερες σε ολόκληρη την ελληνική ιστορία είναι το έπος της Πίν-
δου, τον χειµώνα του ’40-’41, που γράφτηκαν µεγάλες σελίδες
δόξας, που η «µικρή» Ελλάδα νίκησε τους Ιταλούς και στη συνέ-
χεια αντιµετώπισε µε πολύ µεγάλη επιτυχία και την εισβολή των
Γερµανών. Στα πεδία των µαχών πέθαναν χιλιάδες Ελλήνων αξιω-
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µατικών και στρατιωτών. 
Με το που τελείωσε ο B’ Παγκόσµιος Πόλεµος, δυστυχώς η

Ελλάδα βρέθηκε σε µια δίνη πενταετούς πολέµου, εµφυλίου
σπαραγµού, συµµοριτοπολέµου, ο καθένας το λέει όπως νοµίζει.
Την ίδια ώρα οι εννιά χιλιάδες επτακόσιοι ενενήντα έξι νεκροί πα-
ρέµεναν άταφοι. Οι ηρωικοί Βορειοηπειρώτες συνέλεξαν τα οστά
τους, τα φύλαξαν όλα αυτά τα δύσκολα χρόνια του σταλινικού
καθεστώτος του Χότζα, αυτού του ανθελληνικού καθεστώτος,
έκαναν πρόχειρα κενοτάφια και έκαναν αυτό που ήθελε, έπρεπε
και όριζε η ιστορία των Ελλήνων. 

Το 1991 κατέρρευσε το καθεστώς του Χότζα και του Ραµίζ
Αλία. Υποτίθεται ότι η Αλβανία έγινε µια δηµοκρατική χώρα. Παρ’
όλα αυτά, έχουν περάσει είκοσι χρόνια και δεν έχει γίνει καµµία
επί της ουσίας ενέργεια, αν εξαιρέσουµε το στρατιωτικό νεκρο-
ταφείο στους Βουλιαράτες, όπου είναι εκεί ελάχιστοι εκ των νε-
κρών ενταφιασµένοι. Οι υπόλοιποι –κοντά στις δέκα χιλιάδες-
παραµένουν άταφοι.

Οι δικαιολογίες των Αλβανών είναι πάµπολλες και συνεχείς. 
Και παρά τις επίµονες προσπάθειες κάποιων εδώ, όχι του επί-

σηµου κράτους, αλλά κάποιων ιδιωτών και κάποιων φορέων,
προσφάτως ακούσαµε το εξωφρενικό, «δεν µπορούµε να σας
δώσουµε άδεια και έγκριση για τη δηµιουργία στρατιωτικών νε-
κροταφείων, διότι δεν αποδεικνύεται ότι οι χιλιάδες αυτοί άταφοι,
αυτά τα οστά είναι στρατιωτών, γιατί δεν έχουν τη µεταλλική
στρατιωτική ταυτότητα».

Θεωρούµε ότι µας εµπαίζουν και µας κοροϊδεύουν ως έθνος
οι «γείτονές» µας –εντός εισαγωγικών- Αλβανοί και ότι θα έπρεπε
αυτό το ζήτηµα να είναι το άλφα και το ωµέγα οποιασδήποτε συ-
ζήτησης µεταξύ του ελληνικού κράτους και του κράτους της Αλ-
βανίας για οποιοδήποτε θέµα. Θα έπρεπε να είναι το πρώτο στην
ατζέντα για λόγους ηθικής τάξεως, τιµής και µνήµης αυτών των
ηρώων.

Θα θέλαµε να µας πείτε τι επιτέλους προτίθεστε να κάνετε.
Έχουµε καταθέσει ξανά επίκαιρη ερώτηση, έχουν γίνει και ερω-
τήσεις, έχουν γίνει συζητήσεις, έχουν γίνει και συζητήσεις εντός
του ελληνικού Κοινοβουλίου από αυτούς τους φορείς που προ-
σπαθούν για το συγκεκριµένο ζήτηµα. Όµως, αποτέλεσµα µηδέν! 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ορίστε, κύριε Αµα-

νατίδη, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, η απάντησή µου στο θέµα που αναφέρετε είναι η
εξής: Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι επιδεικνύουµε ως Υπουρ-
γείο Εξωτερικών εδώ και πολλά χρόνια αµείωτο και ισχυρό το εν-
διαφέρον, για να αποδοθεί επιτέλους η δέουσα οφειλόµενη τιµή
στους Έλληνες που έπεσαν στις πολεµικές επιχειρήσεις στην Αλ-
βανία κατά τη διάρκεια του ελληνοϊταλικού Πολέµου του 1940-
1941.

Παρά τις προσπάθειές µας, οι οποίες έγιναν σε συνεργασία
µε το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης, για την άµεση σύγκληση στην
Αθήνα της Β’ Συνόδου της Μεικτής Επιτροπής στο πλαίσιο της
συναφούς από 9-2-2009 Ελληνοαλβανικής Συµφωνίας, η αλβα-
νική πλευρά κωλυσιεργεί συστηµατικά. 

Ως πολιτική ηγεσία της χώρας σε όλα τα επίπεδα προβαίνουµε
στις διµερείς επαφές µας στις δέουσες επισηµάνσεις προς την
αλβανική πλευρά τόσο για την ανάγκη επιτάχυνσης της υλοποί-
ησης αυτής της συµφωνίας όσο και για την υψηλή ηθική και αν-
θρωπιστική σηµασία που αποδίδουµε ως χώρα στο ζήτηµα αυτό. 

Από την πλευρά µας, θέλουµε να επαναλάβουµε ότι πρόκειται
για ένα θέµα µείζονος εθνικού και ηθικού ενδιαφέροντος. Η Αλ-
βανία απέκτησε πρόσφατα το καθεστώς υποψήφιας προς ένταξη
στην Ευρωπαϊκή Ένωση χώρας µε τη σταθερή στήριξη της Ελ-
λάδας. Ως εκ τούτου, η συνέπειά της στην τήρηση των δεσµεύ-
σεών της -και δη των συµβατικών- αποτελεί ένα σταθερό και
ασφαλές δίχτυ στην ευρωπαϊκή αυτή πορεία. 

Για τα υπόλοιπα και για κάποιες άλλες παρατηρήσεις θα το-
ποθετηθώ στη δευτερολογία µου. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Κύριε Παναγιώταρε, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς ήταν, είναι και θα παραµείνει Βό-

ρειος Ήπειρος. Είναι το αλύτρωτο κοµµάτι της Ηπείρου, γιατί η
Ήπειρος ήταν µία και ενιαία και δυστυχώς, παρ’ ότι στα πεδία
των µαχών την κερδίσαµε τρεις φορές στον 20ο αιώνα, στα πεδία
των διπλωµατικών ενεργειών την ξαναχάσαµε τρεις φορές. Και
υπάρχει ακόµα και τώρα ένα ιδιαίτερο καθεστώς αυτονοµίας, το
οποίο καταπατούν συνεχώς οι Αλβανοί µε διάφορες ενέργειες,
ειδικότερα στην ηρωική περιοχή της Χειµάρρας, όπου κάνουν
ό,τι θέλουν, ξεσπιτώνουν κόσµο, παίρνουν τα σπίτια, έχουν φτιά-
ξει κτηµατολόγια άλλου τύπου, διοικητικά αναµειγνύουν τα
χωριά των Βορειοηπειρωτών µε περιοχές Αλβανών, έτσι ώστε το
ελληνικό στοιχείο να µην µπορεί να εκλέξει εκπροσώπους και µε
µία σειρά άλλων ενεργειών. 

Είπατε ότι το ελληνικό κράτος, το Υπουργείο σας και τα συ-
ναρµόδια Υπουργεία δείχνουν ένα ισχυρό ενδιαφέρον. Το ισχυρό
ενδιαφέρον από µόνο του δεν λέει απολύτως τίποτα, αν στην
πράξη δεν γίνονται κάποια απτά γεγονότα, τα οποία δείχνουν ότι
όντως έχουµε εξέλιξη στο ζήτηµα. 

Έχουµε πάρα πολλά όπλα ως Ελλάδα. Το ένα το αναφέρατε
και εσείς στο τέλος, ότι η Αλβανία ως χώρα υποψήφια προς έν-
ταξη στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχει τη στήριξη της Ελλάδος. Δεν
θα έπρεπε να έχει καµµία στήριξη της Ελλάδος, διότι αυτό είναι
το πρώτο θέµα για το οποίο δείχνουν συνεχώς ότι µας έχουν
γραµµένους στα παλαιότερα των υποδηµάτων τους. 

Όµως, υπάρχει και µία άλλη σειρά θεµάτων, τα οποία και αυτά
θα έπρεπε να επιλυθούν, προτού τους δώσουµε τη στήριξή µας:
Το ζήτηµα των Τσάµηδων, οι οποίοι διεκδικούν συνεχώς και µέρα
µε τη µέρα οι διεκδικήσεις τους αναβαθµίζονται από την κωλυ-
σιεργία ή κάτι άλλο του ελληνικού κράτους. Το γεγονός ότι
ακόµα και τη συµφωνία, που είχε γίνει µε την Αλβανία για την θέ-
σπιση ΑΟΖ, την πήραν πίσω µε την προτροπή των Τούρκων, που
γνωρίζουν πάρα πολύ καλά ότι η Αλβανία στην κυριολεξία είναι
ένα φερέφωνο της Τουρκίας, πολλαπλώς και ποικιλοτρόπως. Το
γεγονός ότι, όπως προείπαµε, οι Έλληνες της Βορείου Ηπείρου
δέχονται συνεχώς επιθέσεις σε όλα τα επίπεδα και δεν κάνει κάτι
το ελληνικό κράτος για αυτό.

Οι δέουσες επισηµάνσεις, που είπατε, δεν λένε τίποτα. Ο
πλέον αρµόδιος αυτής της προσπάθειας που γίνεται, είναι ένας
πρώην πολιτικός. Έχει γράψει και ένα βιβλίο µε τα στοιχεία των
επτά χιλιάδων εννιακοσίων εβδοµήντα έξι -αν δεν κάνω λάθος,
δεν θυµάµαι ακριβώς το νούµερο- άταφων ο κ. Σούρλας, προς
τιµήν του. Ο ίδιος πριν από µερικούς µήνες είπε ότι η πολιτική
ηγεσία της χώρας τα τελευταία έτη δεν κάνει τίποτα απολύτως
και δεν εξαίρεσε κάποιον ή κάποιον άλλον. Δεν κάνουµε τίποτα
απολύτως σαν χώρα για αυτό το σοβαρότατο ηθικό ζήτηµα.

Να σας ενηµερώσουµε ότι οι σοβαρές χώρες, τα σοβαρά
κράτη το έχουν πρώτο θέµα στην ατζέντα τους. Αν πάτε να ρί-
ξετε µια βόλτα στα συµµαχικά νεκροταφεία που βρίσκονται στην
ελληνική επικράτεια, θα δακρύσετε από το πόσο όµορφα και τα-
κτοποιηµένα είναι, από το δέος που περιβάλλει αυτούς τους νε-
αρούς οι οποίοι έπεσαν για την πατρίδα τους.

Όταν κατέρρευσε η Σοβιετική Ένωση, η αντίστοιχη υπηρεσία
της Γερµανίας µπόρεσε και βρήκε κοντά στα τέσσερα εκατοµ-
µύρια οστά Γερµανών στρατιωτών. Αν πάτε σε όλα τα µήκη και
πλάτη της γης, τα στρατιωτικά νεκροταφεία είναι ιεροί χώροι και
τα σέβονται και τα τιµούν όλοι. 

Μόνο εµείς στην Ελλάδα, µια χώρα µε χιλιετή ιστορία, παρά-
δοση δεν κάνουµε τίποτα επ’ αυτού. Θα πρέπει οι ενέργειες της
Ελλάδος να ξεκινάνε και να τελειώνουν µε αυτό το ζήτηµα, όσον
αφορά την οποιαδήποτε σχέση έχουµε µε την Αλβανία.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, νοµίζω ότι η πρωτολογία µου δίνει τις απαντήσεις µε
τις εκφράσεις, όταν λέω, για να αποδοθεί επιτέλους η δέουσα
οφειλόµενη τιµή. 

Επίσης, σας αναφέρω, όπως το αναφέρατε και εσείς, ότι θα
πρέπει η Αλβανία να τηρήσει τις δεσµεύσεις και δη τις συµβατι-
κές και είναι αυτές που αποτελούν έναν σταθερό δείκτη στην ευ-
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ρωπαϊκή πορεία.
Επιτρέψτε µου να πω ενέργειες, τις οποίες κάναµε σε σχέση

µε την ελληνική µειονότητα σε σχέση µε τα ονόµατα στην µετα-
φραστική υπηρεσία, λύσεις τις οποίες δώσαµε και στις οποίες
έχουµε τα αυθεντικά αποτελέσµατα και τις θετικές αναγνωρίσεις,
τις οποίες είχαµε από τους δικούς µας.

Επιτρέψτε µου να σας πω ότι όντως θα πρέπει να γίνει η Μει-
κτή Επιτροπή που προεβλέπετο από την Ελληνοαλβανική Συµ-
φωνία. Και σε αυτό θα επιµείνουµε µε ενέργειες και στο επόµενο
διάστηµα, κύριε Βουλευτά.

Θα ήθελα να επισηµάνω ότι η εθνική αντίσταση έχει αναγνω-
ριστεί από την ελληνική Βουλή. Γνωρίζω ότι οι εκφράσεις αυτές
δεν έχουν θέση σε ένα ελληνικό Κοινοβούλιο και σε ένα ελληνικό
έθνος, το οποίο αναγνώρισε οµόφωνα την εθνική αντίσταση και
το έπος της αντίστασης όχι µόνο στον ελληνοαλβανικό πόλεµο,
αλλά και εναντίον των κατακτητών την περίοδο της Κατοχής.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Πού αναφέρεστε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Στην

έκφραση «συµµοριτοπόλεµος». Δεν θέλω απάντηση, απλώς
έκανα σχόλιο.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Αναλόγως πώς το βλέπει ο καθένας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εισερχόµεθα στη

δέκατη πέµπτη µε αριθµό 615/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεν-
τρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά
µε την ενδεχόµενη ίδρυση γραφείων τουρκικού οργανισµού στην
Ελλάδα.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εξωτερικών, κ.
Ιωάννης Αµανατίδης.

Τον λόγο έχει ο κ. Σαρίδης, για την πρωτολογία του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώτηση κα-

τατέθηκε στις 3 Μαρτίου . Ευτυχώς, παραµένει ακόµα επίκαιρη,
όµως, ξέρετε.

Την Τρίτη 1η Μαρτίου του 2016, η τουρκική εφηµερίδα
«ZAMAN» σε ένα της άρθρο δηµοσιεύει ότι ο αντιπρόεδρος της
τουρκικής κυβέρνησης στην Βουλή της γείτονος χώρας δύο
µέρες πιο πριν είχε δηλώσει ότι η Τουρκία έχει συζητήσει µε Έλ-
ληνες αξιωµατούχους την ενδεχόµενη ίδρυση γραφείων του
ΤΙΚΑ, του κρατικού δηλαδή οργανισµού της Τουρκίας, ο οποίος
είναι υπεύθυνος για την συνεργασία και τον συντονισµό της
χώρας αυτής.

Ο αντιπρόεδρος της τουρκικής κυβέρνησης, στο γραφείο του
οποίου υπάγεται ο συγκεκριµένος οργανισµός, είχε επιπρόσθετα
δηλώσει ότι για την ίδρυση των γραφείων του ΤΙΚΑ στην Ελλάδα
απαιτείται η διακρατική συµφωνία µεταξύ Ελλάδος και Τουρκίας.

Ο επίσηµος διαδικτυακός τόπος του ΤΙΚΑ, το tika.gov.tr, στην
ενότητά του για την ιστορία και τους σκοπούς του οργανισµού
αυτού αναφέρει: «Με την καθιέρωση της έννοιας της ενεργού
πολιτικής στην εξωτερική µας πολιτική, ο ΤΙΚΑ κατέστη ένας
εκτελεστικός διαµεσολαβητής της τουρκικής εξωτερικής πολιτι-
κής, ιδιαίτερα στις χώρες µε τις οποίες µοιραζόµαστε κοινές
αξίες, καθώς και σε πολλές άλλες περιοχές και χώρες».

Κατόπιν τούτων, ερωτάστε, κύριε Υπουργέ: 
Αληθεύουν οι αναφορές περί συνοµιλιών για ίδρυση γραφείων

του ΤΙΚΑ στην Ελλάδα και, αν ναι, σε ποιο επίπεδο πολιτικό ή και
υπηρεσιακό έχουν πραγµατοποιηθεί;  

Θεωρείτε πως είναι προς το όφελος της Ελλάδας η ίδρυση
γραφείων του ΤΙΚΑ στη χώρα µας; 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Σαρίδη.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, ευχαριστώ για την ερώτηση, γιατί έπρεπε να ξεκαθα-
ρίσει όντως. Η απάντηση θα είναι σύντοµη και πιστεύω ότι θα
σας ικανοποιήσει. Δεν θεωρώ ότι ίσως χρειάζεται δευτερολογία
από τη µεριά µου.

Κύριε Βουλευτά, ο ΤΙΚΑ, είναι έτσι όπως το είπατε, αποτελεί
πράγµατι όργανο εξυπηρέτησης στοχεύσεων της εξωτερικής πο-
λιτικής της Τουρκίας. Δεν αληθεύουν οι αναφορές περί συνοµι-
λιών για ίδρυση γραφείου του ΤΙΚΑ στην Ελλάδα, σε πολιτικό ή

υπηρεσιακό επίπεδο. Επίσης, σηµειώνουµε ότι ο ΤΙΚΑ δραστη-
ριοποιείται κατά βάση, όπως ξέρετε κι εσείς, σε αναπτυσσόµενες
χώρες, όπου και διανέµει διεθνή αναπτυξιακή βοήθεια. 

Ως προς το άλλο σκέλος της ερώτησής σας, υπό το φως, λοι-
πόν των ανωτέρω και κάτω από αυτό το πρίσµα, δεν θεωρούµε
ότι υπάρχει αντικείµενο για ανάπτυξη δραστηριότητας του ΤΙΚΑ
στη χώρα µας και εποµένως δεν συντρέχει λόγος λειτουργίας
γραφείου του στην Ελλάδα. 

Ευχαριστώ για την ερώτηση, κύριε Σαρίδη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Κύριε Σαρίδη, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Χαίροµαι πολύ για την απάντηση του

Υφυπουργού, γιατί ουσιαστικά εκφράζει την επίσηµη θέση της
ελληνικής Κυβέρνησης.

Θα ήθελα, όµως, να µείνω σε µία απάντηση που έχετε δώσει
σε έναν σεβαστό συνάδελφο, τον κ. Γεωργιάδη, σε µία αντί-
στοιχη ερώτηση που είχε κάνει, όχι επίκαιρη, µία εβδοµάδα µετά
από την υποβολή της δικής µας ερώτησης. 

Εκεί, ακριβώς στην ίδια ερώτηση, αναφέρετε: «Είναι γεγονός
ότι στο παρελθόν υπήρξαν ανεπίσηµες προσπάθειες από την
τουρκική πλευρά για ίδρυση γραφείου του ΤΙΚΑ στη χώρα µας,
οι οποίες δεν ευοδώθηκαν, καθώς είχαµε επανειληµµένως αρνη-
θεί, θεωρώντας ότι δεν συντρέχει λόγος λειτουργίας γραφείου
του ΤΙΚΑ στην Ελλάδα. Τούτο, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι ο ΤΙΚΑ
δραστηριοποιείται, κατά βάση, σε αναπτυσσόµενες χώρες, όπου
και διανέµει διεθνή και ανθρωπιστική βοήθεια. Δεν αληθεύουν,
συνεπώς, οι αναφορές περί συνοµιλιών σε πολιτικό ή υπηρε-
σιακό επίπεδο ούτε έχει υπάρξει καµµιά απολύτως επίσηµη δια-
κρατική επαφή».  

Υπάρχουν ερωτήσεις, κύριε Υφυπουργέ, οι οποίες γίνονται για
να πάρουµε απαντήσεις και υπάρχουν ερωτήσεις οι οποίες γί-
νονται για να προλάβουν καταστάσεις. Η ερώτηση η συγκεκρι-
µένη, θα είµαι ειλικρινής, έγινε για να προλάβει αυτήν ακριβώς
την αλλαγή από τις ενδεχόµενες ανεπίσηµες συνοµιλίες σε επί-
σηµες συµφωνίες. 

Χαίροµαι ιδιαίτερα, γιατί κατά εµάς, οποιαδήποτε πιθανότητα
αποδοχής του τουρκικού αιτήµατος για την ίδρυση τουρκικών
γραφείων του ΤΙΚΑ στην Ελλάδα, ουσιαστικά, θα ήταν ένα µοι-
ραίο λάθος της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, καθόσον η Τουρ-
κία θα µπορούσε να πετύχει την ισχυροποίηση της επιρροής της
στο µουσουλµανικό στοιχείο της Θράκης, καθώς επίσης και
στους υπόλοιπους µουσουλµάνους οι οποίοι υπάρχουν αυτή τη
στιγµή στην Ελλάδα. Να σηµειώσουµε ότι µε τις προσφυγικές
ροές θα έχουµε νόµιµη και µόνιµη εγκατάσταση µουσουλµανικού
στοιχείο στη χώρα µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σαρίδη. 

Κύριε Υφυπουργέ, θα κάνετε χρήση της δευτερολογίας σας; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Νοµίζω

ότι ο σκοπός της ερώτησής σας επετεύχθη, κύριε Σαρίδη. Η
απάντηση είναι ξεκάθαρη ότι δεν θεωρούµε ότι υπάρχει αντικεί-
µενο για ανάπτυξη δραστηριότητας του ΤΙΚΑ στη χώρα µας και
εποµένως δεν συντρέχει λόγος λειτουργίας γραφείου του στην
Ελλάδα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό. 
Θα συζητηθεί η δέκατη έβδοµη µε αριθµό 614/3-3-2016 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του
Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καλλιέργεια κλίµατος έν-
τασης και τις µεθοδεύσεις του τουρκικού προξενείου στη
Θράκη».

Τον λόγο έχει ο κ. Λαγός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς αυτή την ερώτηση την έχουµε κα-

ταθέσει εδώ και πάρα πολύ καιρό. Ευτυχώς ήρθατε να απαντή-
σετε τουλάχιστον σήµερα.

Στις 29 Ιανουαρίου 2016 διοργανώθηκε στην περιοχή της Θρά-
κης µας µία προκλητική εκδήλωση που τη στήριξαν και το κόµµα
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DEB, που µιλάει αποσχιστικά για τη Θράκη µας, και το τουρκικό
προξενείο. Η εκδήλωση αυτή είχε να κάνει µε τα επεισόδια που
είχαν συµβεί στις 29 Ιανουαρίου του 1988 όταν τότε ο Άρειος
Πάγος, και πολύ σωστά, είχε απαγορεύσει να υπάρχει η λέξη
«τουρκικός», «τούρκος» ή «τούρκικος» µέσα σε κάποια σωµατεία
που ήθελαν να ιδρύσουν συγκεκριµένοι µουσουλµάνοι στην πε-
ριοχή της Θράκης. Αυτά το 1988 και είχαν γίνει τροµερά επεισό-
δια. 

Η ειρωνεία είναι ότι είκοσι οκτώ χρόνια µετά αυτοί που ήρθαν
να κάνουν αυτή την εκδήλωση είχαν τον τίτλο «Τουρκική Νεολαία
Κοµοτηνής». Το ελληνικό κράτος τούς επέτρεψε και έκαναν την
εκδήλωση αυτή. Για να δείτε µέσα σε είκοσι οκτώ χρόνια πόσο
πολύ έχει υποχωρήσει η ελληνική εξωτερική πολιτική στα πάντα.
Και δεν αναφερόµαστε µόνο στο Αιγαίο, αλλά αναφερόµαστε και
στη Θράκη και σε όλη την επικράτεια της Ελλάδας.

Η προδοτική στάση, λοιπόν, που ακολουθεί το ελληνικό κρά-
τος τα τελευταία πολλά χρόνια έχει οδηγήσει σε αυτή την κατά-
σταση, δηλαδή, να έρχονται µε τον προκλητικό αυτόν τίτλο
«Τουρκική Νεολαία Κοµοτηνής», για να γιορτάσουν την τότε απα-
γόρευση που είχε γίνει, και µετά από είκοσι οκτώ χρόνια αυτοί
ουσιαστικά έχουν κερδίσει.

Σε αυτή την εκδήλωση, επαναλαµβάνω και πάλι, ήταν δήµαρ-
χοι από κάποιες περιοχές, από κάποια ποµακοχώρια, άνθρωποι
που δεν είναι απλά µουσουλµάνοι, αλλά δηλώνουν Τούρκοι.
Αυτοί οι άνθρωποι έχουν δηλώσει ανοικτά τη θέση τους για να
αποσχιστεί η δυτική Θράκη, η Θράκη µας.

Το τουρκικό προξενείο, φυσικά όλοι γνωρίζουµε, παίζει έναν
τροµερό ρόλο και δεν το κάνει ούτε συγκεκαλλυµένα πλέον ούτε
κρύβεται ούτε τίποτα. Το Τουρκικό Προξενείο ανοικτά εφαρµόζει
αυτήν την πολιτική. Το Τουρκικό Προξενείο έχει βγει στην πε-
ριοχή της Θράκης, τροµοκρατεί τους Έλληνες Ποµάκους, τρο-
µοκρατεί όσους δηλώνουν, από τους µουσουλµάνους, ότι έχουν
ελληνική συνείδηση και είναι Έλληνες το γένος, γιατί υπάρχουν
αρκετοί τέτοιοι και όλοι οι Έλληνες Ποµάκοι έτσι είναι, άσχετα
αν το ίδιο το ελληνικό κράτος θέλει να τους εκτουρκίσει.

Η ερώτηση που απευθύνουµε στο Υπουργείο και σε εσάς προ-
σωπικά τώρα είναι τι σκέφτεστε να κάνετε και ποια είναι τα µέτρα
που θα λάβετε προκειµένου να σταµατήσει; Γιατί η κατάσταση
έχει φτάσει στο απροχώρητο, οι Τούρκοι εκεί είναι ένα κράτος
εν κράτει, κάνουν ό,τι θέλουν ουσιαστικά, έρχονται ψευτοµου-
φτήδες τους, έρχονται Υπουργοί τους και Βουλευτές τους από
την Τουρκία, κάνουν συγκεντρώσεις δικές τους, βγάζουν δική
τους σηµαία της ανεξάρτητης δήθεν δυτικής Θράκης και το ελ-
ληνικό κράτος κάθεται και τους παρακολουθεί. 

Και δεν αρκούµαστε µόνο σε αυτά, αλλά υπάρχουν εδώ µέσα
Έλληνες Βουλευτές, οι οποίοι έχουν εκλεγεί σαν Έλληνες Βου-
λευτές -και αναφέροµαι και σε Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και σε
αυτή την κοινοβουλευτική περίοδο- και οι οποίοι δηλώνουν ευ-
θαρσώς και υπερήφανα, κατ’ αυτούς, σε διάφορες τουρκικές
εφηµερίδες ότι είναι Τούρκοι, αισθάνονται Τούρκοι και θα αγω-
νιστούν για τα δικαιώµατα της τουρκικής µειονότητας που δεν
υπάρχει στη Θράκη µας.

Ποιες είναι οι απόψεις σας και οι απαντήσεις σας;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, θα σας εκφράσω την επίσηµη θέση της Κυβέρνησης.
Βλέπετε είµαι πάρα πολύ προσεκτικός στις εκφράσεις µου, οι
οποίες έχουν βαρύτητα θεωρώ. 

Όσον αφορά τη µουσουλµανική µειονότητα στη Θράκη, εφαρ-
µόζονται οι σχετικές διεθνείς συνθήκες και ιδιαίτερα η Συνθήκη
της Λωζάνης, σύµφωνα µε την οποία η µειονότητα προσδιορίζε-
ται συλλογικά µε βάση τον θρησκευτικό της χαρακτήρα, ήτοι τη
µουσουλµανική θρησκεία. Τυχόν αναφορές µεµονωµένων ατό-
µων µελών της µειονότητας για διαφορετικό προσδιορισµό της
µειονότητας ως σύνολο δεν καταργούν τις διεθνείς συνθήκες
ούτε εκφράζουν την επιθυµία της µειονότητας σαν σύνολο. 

Οι Έλληνες µουσουλµάνοι στη Θράκη επιθυµούν την ειρηνική
συµβίωση και συνύπαρξη µε τους Έλληνες χριστιανούς. Τυχόν
εξτρεµιστικά στοιχεία της µιας ή της άλλης πλευράς περιθωριο-
ποιούνται από το κοινωνικό σύνολο και αποβάλλονται εν τοις

πράγµασι από τον κοινωνικό διάλογο τόσο από τη µειονότητα
όσο και από την πλειονότητα. 

Αυτό που θεωρώ, δηλαδή, ότι λείπει, ίσως, από την ερώτησή
σας είναι ότι η ανταπόκριση της ίδιας της µειονότητας µειώνεται
σταθερά, γιατί η ελληνική πολιτεία από το 1989, µε ό,τι έχει κάνει,
πιστεύω ότι ακολούθησε και ακολουθεί µε συνέπεια µια πολιτική
ισονοµίας και ισοπολιτείας.

Στη δευτερολογία µου µπορώ να πω κι άλλα στοιχεία.
Εφόσον, βέβαια, αναφερθήκατε και στο κόµµα, κύριε Λαγέ,

θέλω να σας πω ότι η νόµιµη άσκηση του δικαιώµατος του «συ-
νέρχεσθαι και συνεταιρίζεσθαι», καθώς και του δικαιώµατος του
«πολιτεύεσθαι», αποτελεί συνταγµατικό δικαίωµα των Ελλήνων
πολιτών, εφόσον δεν αντιβαίνει στην ελληνική νοµοθεσία και
τους διεθνείς κανόνες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό. 

Κύριε Λαγέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κύριε Υπουργέ, λυπάµαι, αλλά βρίσκεστε

σε σύγχυση. Μιλήσατε για το δικαίωµα του «συνέρχεσθαι» των
Ελλήνων πολιτών όταν δεν αντιβαίνει την ελληνική νοµοθεσία.
Μα, εδώ υπάρχει ξεκάθαρη αντίθεση. Εδώ οι άνθρωποι αυτοί δη-
λώνουν Τούρκοι, όχι µουσουλµάνοι. Κι εσείς ο ίδιος πριν από λίγο
είπατε ότι υπάρχει η διεθνής Συνθήκη της Λωζάνης. Μακάρι να
εφαρµοζόταν. Μα, δεν την εφαρµόζετε. 

Η Συνθήκη της Λωζάνης τι λέει για να το ξέρει και ο κόσµος
και να το ακούσουµε κι εµείς για άλλη µία φορά; Λέει ότι υπάρχει
µουσουλµανική µειονότητα στη Θράκη. Εδώ, οι άνθρωποι αυτοί
βγαίνουν και διατρανώνουν ότι είναι Τούρκοι κι εσείς µου λέτε
ότι αυτό δεν αντιβαίνει στην ελληνική νοµοθεσία; Τι είναι αυτά
που µας λέτε; Εδώ, έρχεται ο Πρωθυπουργός της Τουρκίας, έρ-
χονται διάφοροι Υπουργοί που µιλούν για ανεξάρτητη δυτική
Θράκη, οι Βουλευτές σας φωτογραφίζονται µε σηµαίες της ανε-
ξάρτητης δυτικής Θράκης και εσείς µας λέτε ότι αυτό δεν αντι-
τίθεται στην ελληνική νοµοθεσία; Αυτά είναι αδιανόητα
πράγµατα. 

Κι επειδή µας λέτε αυτά τα πράγµατα, πηγαίνετε πάνω και ρω-
τήστε τους Ποµάκους, οι οποίοι δηλώνουν –και είναι- Έλληνες,
για τον βίαιο εκτουρκισµό που υφίστανται. Για ρωτήστε τους.
Διότι και η δική σας Κυβέρνηση έχει αποδεχθεί τα χάλια των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων, που εξαναγκάζουν τα Ποµακόπουλα
να µαθαίνουν τούρκικα. Από πού και ως πού; Τα Ποµακόπουλα
και οι Ποµάκοι έπρεπε να µαθαίνουν τη µητρική τους γλώσσα
που είναι τα ποµάκικα και την ελληνική γλώσσα, που είναι η επί-
σηµη γλώσσα του ελληνικού κράτους. Από πού και ως πού να
µαθαίνουν τα Ποµακόπουλα τούρκικα; Λύστε µας την απορία
αυτή. 

Επίσης, να τονίσουµε και τις συνθήκες βίας που επικρατούν
εκεί. Εκτός αν δεν τα γνωρίζετε. Και είναι πολύ πιθανό να µην τα
γνωρίζετε, γιατί δεν νοµίζω να έχετε πάει στα ποµακοχώρια και
να έχετε δει τι γίνεται. Να τονίσουµε, επίσης, τι αντιµετωπίζουν
οι Ποµάκοι εκεί και ποιες είναι οι συνθήκες του τουρκικού προ-
ξενείου. Το τουρκικό προξενείο αποτελεί γάγγραινα και πρέπει
ή να σεβαστεί τις συνθήκες που υπάρχουν και την ελληνική νο-
µοθεσία και το Σύνταγµα ή να κλείσει, να βάλει λουκέτο και να
πάνε στην πατρίδα τους. 

Είναι, όµως, ντροπή για εσάς να µας λέτε ότι δεν αντιτίθεται
στην ελληνική νοµοθεσία. Αυτά, πραγµατικά, τα ακούει ο κόσµος
και τρελαίνεται. Τι ήταν αυτό που µας είπατε; 

Θα ήθελα να πω, επίσης, αφού δεν αντιτίθεται στην ελληνική
νοµοθεσία, για το καραβάνι αλληλεγγύης, που κάνει κάθε τρεις
και λίγο η Τουρκία µέσω του τουρκικού προξενείου και φέρνουν
φορτηγά, νταλίκες µε τρόφιµα και µε διάφορα άλλα υλικά, τα
οποία τα δίνουν µόνο σε µουσουλµάνους. Αυτό δεν είναι ρατσι-
στικό, κύριε Υπουργέ; Η Χρυσή Αυγή για τα συσσίτια, που έδινε
για Έλληνες, πήγε φυλακή. Μας κατηγορήσατε και µας βγάλατε
τέρατα. Το ότι οι Τούρκοι δίνουν µόνο σε µουσουλµάνους τρό-
φιµα, αυτό δεν είναι ρατσιστικό; Αυτό δεν αντιτίθεται στους νό-
µους του κράτους; 

Επίσης, πρέπει να ξεκαθαρίσουµε ότι δεν δίνουν σε όλους
τους µουσουλµάνους. Τους µουσουλµάνους οι οποίοι -επανα-
λαµβάνω- δηλώνουν υπερήφανοι Έλληνες, τους έχουν βάλει
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στην αποµόνωση. Για ρωτήστε λίγο εκεί πάνω, για να τα µάθετε
αυτά τα πράγµατα. 

Ακόµη, να σας πούµε για άλλη µία φορά ότι και τώρα, επί Κυ-
βερνήσεώς σας, υπήρξαν κάποια έγγραφα που διακινούνταν σε
σχολεία µειονοτικά. Είχατε στείλει µέσω του Υπουργείου Παι-
δείας ένα έγγραφο, µε το οποίο τους αναγκάζατε -και πολύ
σωστά κάνατε- οι δάσκαλοι των σχολείων αυτών και οι διευθυν-
τές να επικοινωνούν και να ανταλλάσσουν έγγραφα στην ελλη-
νική γλώσσα, που είναι η επίσηµη γλώσσα µας. Ξέρετε ποια ήταν
η απάντηση που έδωσαν, επειδή, µάλλον, τα περνάµε πολύ εύ-
κολα µερικά πράγµατα; Η απάντηση είναι: «Ξεχνάει το ελληνικό
κράτος ότι τα µειονοτικά σχολεία είναι αυτόνοµα. Υπάρχει µία
προφανής προσπάθεια να ξεχαστεί αυτό». Είναι αυτόνοµα, λένε.
Επίσης, λένε: «Η µητρική µας γλώσσα είναι τα τουρκικά και θα
συνεχίσουν να είναι, όπως γινόταν µέχρι σήµερα, και να µιλιούν-
ται στα σχολεία µας.» Κι αυτό είναι κάτι που δεν µπορεί να το αλ-
λάξει κανείς. 

Εκεί µας γράφουν. Δεν µας υπολογίζουν καθόλου και κάνουν
ό,τι θέλουν. Κι εσείς µου λέτε ότι αυτό δεν αντιτίθεται στην ελ-
ληνική νοµοθεσία και στο Σύνταγµα του ελληνικού κράτους; Μα,
εδώ είναι το νόηµα, εδώ είναι η ουσία. 

Εάν εφαρµόζατε, λοιπόν, τη Συνθήκη της Λωζάνης, εµείς θα
ήµασταν µαζί σας. Μα, δεν εφαρµόζεται η Συνθήκη της Λωζάνης.
Αυτοί λένε ότι είναι µία τουρκική µειονότητα. Εσείς τους αφή-
νετε. Διεκδικούν καθηµερινά και κερδίζουν πράγµατα. 

Στο σηµείο αυτό να αναφέρουµε και µία χαρακτηριστική περί-
πτωση µίας χριστιανικής οικογένειας, η οποία ζει σε ένα ποµα-
κοχώρι -τα στοιχεία τα έχουµε και, όποτε θέλετε, µπορούµε να
σας τα δώσουµε- και η οποία δέχεται τροµερές πιέσεις. Το τουρ-
κικό προξενείο πήγε να εξαγοράσει την κατοικία τους µε ένα ιλιγ-
γιώδες ποσό. Οι άνθρωποι δεν θέλησαν να την δώσουν, γιατί
θέλησαν να παραµείνουν αυτοί οι χριστιανοί µέσα στο συγκεκρι-
µένο χωριό και από τότε έχουν δεχθεί πέντε ή έξι επιθέσεις στο
σπίτι τους. Συγκεκριµένα αυτούς τους ανθρώπους µπορείτε να
τους δείτε όποτε θέλετε και να δείτε τι αντιµετωπίζουν εκεί πάνω. 

Επαναλαµβάνω, όµως, ότι το πρόβληµα είναι και µε τους Πο-
µάκους, τους οποίους το ελληνικό κράτος τους εκτουρκίζει. Τους
αναγκάζει να πάνε στην αγκαλιά της Τουρκίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε,
κύριε Λαγέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Επειδή, λοιπόν, όλα τα ελληνικά κόµµατα
µέχρι τώρα ήταν προδοτικά -εγώ το λέω αυτό και όποιος θέλει
ας παρεξηγηθεί- η Χρυσή Αυγή θα είναι στο πλευρό των Ελλήνων
Ποµάκων και στις 7 Μαΐου θα κάνει κάτι που δεν είχε κάνει κα-
νένα κόµµα µέχρι τώρα. Θα διοργανωθεί εκδήλωση στο ποµακο-
χώρι Γλαύκη και η Χρυσή Αυγή και οι Βουλευτές της θα είναι εκεί
παρόντες, για να συζητήσουµε µε τους Ποµάκους και να τους
αγκαλιάσουµε σε µία µεγάλη αγκαλιά Ελλάδος, απλώνοντας τη
γαλανόλευκη από πάνω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Αυτή είναι η Χρυσή Αυγή, αυτοί είναι οι Έλληνες Ποµάκοι και

αυτό είναι το τουρκικό προξενείο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, αναφερθήκατε σε ζητήµατα, τα οποία δεν είναι της
αρµοδιότητάς µου να απαντήσω. Αναφερθήκατε σε ζητήµατα εκ-
παίδευσης, για τα οποία είναι αρµόδιο το Υπουργείο Παιδείας
και Θρησκευµάτων. Ως εκ τούτου, δεν θα µπω στον πειρασµό να
απαντήσω, άσχετα εάν έχω και γνώµη. Είναι αρµοδιότητα άλλου.
Εκεί θα σας απαντήσουν γι’ αυτά τα θέµατα. Εγώ δεν µπορώ να
σας απαντήσω γι’ αυτά τα θέµατα από την επίσηµη θέση, στην
οποία αυτή τη στιγµή είµαι.

Κοιτάξτε, κύριε Βουλευτά, η πολιτική που υψώνει τείχη ανά-
µεσα σε χριστιανούς και µουσουλµάνους µόνο εθνική πολιτική
δεν µπορεί να είναι. Η χώρα µας απαντά και διασφαλίζει τα
εθνικά της συµφέροντα –θα σας απαντήσω και γι’ αυτό που ρω-
τήσατε- µε το µόνο τρόπο που µπορούµε να κάνουµε σε µία σύγ-
χρονη δηµοκρατική κοινωνία, σε µία ευρωπαϊκή χώρα, µάλιστα,

µε τη δηµοκρατία και την εφαρµογή του νόµου.
Ως προς αυτό, στο οποίο κάνατε κριτική, που ανέφερα εγώ

στην οµιλία µου: Είπα απλά αυτό που λέει και το Σύνταγµά µας,
δηλαδή ότι η νόµιµη άσκηση του δικαιώµατος του «συνέρχε-
σθαι», του «συνεταιρίζεσθαι», του «πολιτεύεσθαι» είναι συνταγ-
µατικό δικαίωµα, εφόσον δεν αντιβαίνει στην ελληνική νοµοθεσία
και τους διεθνείς κανόνες. Δεν είπα τίποτε περισσότερο.

Πιστεύω ότι όλοι επιθυµούν την ειρηνική συµβίωση και, βε-
βαίως, στη Θράκη πρέπει να αναπτυχθούν πολιτικές για την ανά-
πτυξη αυτής της περιοχής. Είναι ένα ευπαθές σηµείο, ευαίσθητο
και θα πρέπει όλες οι κυβερνήσεις διαχρονικά να δείχνουν ευαι-
σθησία –και πιστεύω ότι και η δική µας προγραµµατίζει και κάνει
κινήσεις- έτσι ώστε να αναπτυχθεί η Θράκη και να πάψουν να
υπάρχουν τα τείχη και τέτοιες πολιτικές, τις οποίες φυσικά και
δεν επικροτούµε.

Όσο για τα άλλα ζητήµατα, νοµίζω ότι είναι θέµατα του Υπουρ-
γείου Παιδείας και Θρησκευµάτων και δεν µπορώ να σας απαν-
τήσω εγώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Πριν περάσουµε στην τελευταία επίκαιρη ερώτηση, έχω την
τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή,
σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον ν.3126/2003
«Ποινική ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύει, σήµερα στις 14-
4-2016 ποινική δικογραφία κατά διατελεσάντων Υπουργών κατά
τα έτη 2001-2006. 

Συνεχίζουµε µε τη δέκατη όγδοη µε αριθµό 583/26-2-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του
Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «εκχώρηση του ονόµατος
της Μακεδονίας µας στους Σκοπιανούς».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Ιωάννης Αµανα-
τίδης.

Κύριε Παναγιώταρε, έχετε τον λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η συγκεκριµένη ερώτηση κατετέθη για πρώτη

φορά στις αρχές του 2015. Είχε κατατεθεί άλλες δώδεκα φορές,
νοµίζω, όπως και παρόµοιες ερωτήσεις, µέχρι να απαντηθεί εν
τέλει από εσάς. 

Ο τίτλος της ερώτησης είναι: «Η εκχώρηση του ονόµατος της
Μακεδονίας µας στους Σκοπιανούς». Δυστυχώς από τις αρχές
του 2015, που κατετέθη αυτή η ερώτηση, µέχρι τώρα συνέβησαν
απίστευτα πράγµατα. Ούτως ή άλλως, το κόµµα, στο οποίο είστε
και εσείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, το έχει ως επίσηµη θέση, την αυτοδιάθεση
των Σκοπιανών και να έχουν και το δικαίωµα να ονοµάζονται
όπως θέλουν αυτοί. Βέβαια, αφού γίνατε Κυβέρνηση, τα πράγ-
µατα άλλαξαν, τουλάχιστον φαινοµενικά, διότι τα στελέχη σας,
οι Υπουργοί σας, ο ένας µετά τον άλλον συνεχώς, είτε τους ξε-
φεύγει είτε γίνεται τεχνηέντως είτε γίνεται επισήµως, αναφέρουν
τα Σκόπια ως «Μακεδονία». Οι δικαιολογίες κάποιων εκ των Βου-
λευτών σας, όπως του κ. Μπαλαούρα, είναι ότι εντάξει, αφού το
έχουµε χάσει το παιχνίδι, γιατί τώρα να το ζορίζουµε, όλοι «Μα-
κεδονία» τους λένε, άµα τους πούµε και εµείς, δεν τρέχει τίποτα.
Λοιπόν, τρέχει και τρέχουν πάρα πολλά!

Η τελευταία επίσηµη απόφαση ήταν του Συµβουλίου Αρχηγών
το 1993, όπου απεφασίσθη ότι δεν θα πρέπει επ’ ουδενί να υπάρ-
χει ο όρος «Μακεδονία» στην ονοµασία της γείτονος χώρας, ούτε
ως παράγωγο ούτε ως γεωγραφικός προσδιορισµός ούτε ως τί-
ποτε άλλο.

Βλέπουµε από τις προηγούµενες κυβερνήσεις, ειδικότερα από
το 2010 και µετά, αλλά και η δική σας Κυβέρνηση, να έχει απο-
δεχθεί a priori ότι θα πρέπει να υπάρξει µια σύνθετη ονοµασία
µε τον όρο «Μακεδονία». Γι’ αυτό δεν σας έχει εξουσιοδοτήσει
κανένας, όσο και αν το θέλετε εσείς –όχι εσείς προσωπικά- ή αν
το θέλουν ενδεχοµένως κάποιοι άλλοι. Αυτό µπορεί να το απο-
φασίσει µόνο ο ελληνικός λαός µε δηµοψήφισµα και κανένας
άλλος. Από εκεί και πέρα, οι δικαιολογίες ότι το έχουµε χάσει το
παιχνίδι δεν ισχύουν. 

Χαιρετίζουµε την πρωτοβουλία Ελλήνων οµογενών από την
Αµερική, οι οποίοι ξεκίνησαν ενέργειες. Εκστρατεία της οµογέ-
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νειας καλεί τις Ηνωµένες Πολιτείες να ανακαλέσουν την αναγνώ-
ριση της Πρώην Γιουγκοσλαβικής Δηµοκρατίας της Μακεδονίας
–που και αυτό ήταν λάθος- µε τον όρο «Μακεδονία». 

Αν θέλει το ελληνικό κράτος, µπορεί να κάνει πολλά. Ακόµα
και όλη η Γη να αναγνωρίσει τα Σκόπια ως «Μακεδονία», επειδή
οι Σκοπιανοί ζουν και αναπνέουν από την Ελλάδα, είναι στο χέρι
µας να τους κάνουµε να τα ξεχάσουν όλα αυτά.

Θα θέλαµε µία απάντηση και στη δευτερολογία θα σας πω και
κάποια περισσότερα στοιχεία, σχετικά µε τις ενέργειες που έχει
κάνει η Ελλάδα προς την έµµεση αναγνώριση των Σκοπίων ως
«Μακεδονία», από το γεγονός ότι επιτρέπει το ελληνικό Υπουρ-
γείο Εξωτερικών –έχουν βγει όλα αυτά τα στοιχεία- αλλά και
άλλα Υπουργεία να δέχονται έγγραφα από τα Σκόπια ως «Μακε-
δονία», από το γεγονός ότι οι Σκοπιανοί άλλαξαν µέχρι και τις πι-
νακίδες κυκλοφορίας των αυτοκινήτων τους και πλέον είναι
µονίµως πάνω το «ΜΚ» και η γελοία δικαιολογία που έχουµε στο
τελωνείο -τους βάζουµε ένα αυτοκόλλητο που δεν κολλάει καν-
είναι ότι στην Ελλάδα αναγνωρίζονται ως Σκόπια. Γελάει και το
σύµπαν!

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, η εξωτερική πολιτική -και το λέω απευθυνόµενος και
προς το εθνικό Κοινοβούλιο- είναι εθνική υπόθεση και απαιτεί πο-
λιτικές συναινέσεις. Σίγουρα, δεν απαιτεί επιδείξεις, που πολλές
φορές αποσκοπούν µόνο στην ψηφοθηρία.

Το ζήτηµα του ονόµατος είναι εκκρεµές διεθνές πρόβληµα και
σύµφωνα µε τις σχετικές αποφάσεις του Συµβουλίου Ασφαλείας
των Ηνωµένων Εθνών -και αναφέροµαι στην 817 και στην 845- η
Ελλάδα σέβεται και στηρίζει τις υπό την αιγίδα των Ηνωµένων
Εθνών συνοµιλίες.

Το ζήτηµα του ονόµατος είναι ένα πρόβληµα, όπως προανέ-
φερα, µε περιφερειακή και διεθνή διάσταση και σίγουρα δεν µπο-
ρεί να λυθεί µε προώθηση αλυτρωτικών βλέψεων και µε όχηµα
την πλαστογράφηση της ιστορίας και την οικειοποίηση της εθνι-
κής, ιστορικής και πολιτιστικής κληρονοµιάς της Ελλάδας.

Συµµετέχουµε από τις αρχές της δεκαετίας του 1990, βάσει
των προηγούµενων αποφάσεων και της Ενδιάµεσης Συµφωνίας
στις 13-9-1995, στην υπό τον ΟΗΕ διαπραγµατευτική διαδικασία
µε ρεαλισµό και εποικοδοµητικό πνεύµα. Με το πνεύµα αυτό και
µε γνώµονα το εθνικό συµφέρον και τις προϋποθέσεις, που
έχουµε θέσει, αντιµετωπίζουµε και τις συζητήσεις και τις προτά-
σεις.

Ιστορικά, ο όρος «Μακεδονία» είναι ελληνική λέξη. Αναφέρεται
στο βασίλειο και στον πολιτισµό των αρχαίων Μακεδόνων, που
ανήκουν στο ελληνικό έθνος και αποτελούν αδιαµφισβήτητο κοµ-
µάτι της ελληνικής ιστορικής και πολιτιστικής κληρονοµιάς.

Η Ελλάδα αντέδρασε όλο αυτό το διάστηµα έντονα στην
κλοπή της ιστορικής και πολιτιστικής κληρονοµιάς και σ’ αυτό το
σηµείο επιτρέψτε µου να καταθέσω κάτι, το οποίο ως ελληνική
Κυβέρνηση κάνουµε και πιστεύω ότι όλες οι ελληνικές κυβερνή-
σεις το κάνουν: Ενισχύουµε τη θέση µας µε τη βοήθεια της ακα-
δηµαϊκής κοινότητας, φέρνοντας στο φως αντικειµενικά και
επιστηµονικά δεδοµένα και αποδεικνύουµε το ποιος, στην πράξη,
υπερασπίζεται τα συµφέροντα της πατρίδας. Και αναφέροµαι
στα συγκλονιστικά νεότατα αρχαιολογικά ευρήµατα, που τέθη-
καν µε τη βοήθεια της επιστήµης στην αυστηρότερη βάση, σε
τρία διεθνή επιστηµονικά συνέδρια που οργάνωσε το Κέντρο Ελ-
ληνικής Γλώσσας.

Σε αυτό το σηµείο καταθέτω στην ελληνική Βουλή τα πρακτικά
των συνεδρίων αυτών, στα οποία καταρρίπτεται -για τη διεθνή
επιστηµονική κοινότητα- οριστικά ο ισχυρισµός περί της µακεδο-
νικής ως γλώσσας ινδοευρωπαϊκής αλλά δήθεν ανεξάρτητης από
την ελληνική.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Ιωάννης Αµα-
νατίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα πρα-
κτικά, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα δύο λεπτά, γιατί το θέµα είναι πάρα

πολύ σηµαντικό.
Πώς γίνεται αυτό; Με ένα εκπληκτικό πρόσφατο αρχαιολογικό

εύρηµα, ένα αποθετήριο µε αγγεία χρονολογούµενα µε ακλό-
νητα κριτήρια µεταξύ 730 π.Χ. και 690 π.Χ., που ανακαλύφθηκε
το 2007 στη Μεθώνη της Πιερίας. Περιείχε είκοσι πέντε επιγρα-
φές σε συµποτικά αγγεία σε γλώσσα ελληνικότατη, δηλαδή δια-
κόσια ολόκληρα χρόνια πριν την εµφάνιση του αθηναϊκού
ελέγχου στα εδάφη της Μακεδονίας. Η γλώσσα επικοινωνίας των
Μακεδόνων ήταν από τόσο νωρίς τα ελληνικά. 

Στηρίζουµε, λοιπόν, την ακαδηµαϊκή κοινότητα.
Κύριε Βουλευτά, θα επανέλθω και στη δευτερολογία µου, γιατί

δεν έχω άλλον χρόνο. Αυτή είναι η πρώτη µου τοποθέτηση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιώταρος για τη δευτερολογία του.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πολύ ωραία αυτά τα οποία είπατε για τα αρ-

χαιολογικά ευρήµατα, για τις επιστηµονικές ηµερίδες. Όλα αυτά
τα γνωρίζουµε και κάθε σώφρων και λογικός άνθρωπος στη Γη,
όχι µόνο στην Ελλάδα, γνωρίζει την αλήθεια. Όµως, το ζητού-
µενο είναι ότι εξωτερική πολιτική δεν γίνεται µόνο µε αυτά. Γίνε-
ται και µε άλλους τρόπους. 

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να πω για τις πολιτικές συναινέσεις. Καλό
θα ήταν, βέβαια, να ρωτήσετε και τους Βουλευτές του κόµµατός
σας, ποιοι δέχονται τον όρο «Μακεδονία» για τα Σκόπια ή δέχον-
ται τον όρο «Σκόπια» ή δέχονται κάτι άλλο, γιατί µέρα µε την
ηµέρα, ακόµη και τώρα, βγαίνουν διάφοροι και προσπαθούν να
δικαιολογήσουν τα αδικαιολόγητα.

Όσον αφορά την ψηφοθηρία -προφανώς αναφέρεστε σε εµάς-
…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Όχι.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Αναφέροµαι στην ψηφοθηρία και θα

σας πω τη θέση της Χρυσής Αυγής. Εµάς ποσώς µας ενδιαφέρει
αν θα είµαστε στο ελληνικό Κοινοβούλιο µε 7% ή µε 17% ή µε
27% ή µε 0,7%. Όταν η Χρυσή Αυγή πρωτοστατούσε εδώ και δε-
καετίες στο σκοπιανό ζήτηµα, υπερασπίζοντας τα ελληνικά συµ-
φέροντα ακόµη και µε αίµα, µε τραυµατίες χρυσαυγίτες -µε
Έλληνες- µε αποκλεισµούς των συνόρων, όταν είχαν έρθει πέντε
χιλιάδες γυφτοσκοπιανοί από Καναδά, Αυστραλία, Αµερική και
αλλού, για να κάνουν τα πανηγύρια τους στη Μελίτη και βρεθή-
καµε εµείς, µία χούφτα ανθρώπων, και το αποτρέψαµε αυτό,
όταν σταµατήσαµε το πρώτο τους συνέδριο, που πήγε να κάνει
το «Ουράνιο Τόξο» στην Έδεσσα, όταν εκατοντάδες Έλληνες
αστυνοµικοί εµπόδισαν τους χρυσαυγίτες στο ξενοδοχείο «CAP-
SIS» στη Θεσσαλονίκη να µη γίνει το δεύτερο προδοτικό αυτό
συνέδριο, όταν έγιναν όλα αυτά, δεν ήταν θέµα ψηφοθηρίας,
ήταν θέµα πεποίθησης. Και η Χρυσή Αυγή έχει την πεποίθηση
πως, ό,τι και να γίνει, η Μακεδονία είναι µία και είναι Ελλάδα.

Για τον ρόλο της Τουρκίας, όπου γι’ αυτή τη χώρα τα Σκόπια
είναι το τσιράκι τους στην κυριολεξία -το γνωρίζετε πολύ καλά
στο Υπουργείο Εξωτερικών και θα έπρεπε να τα βλέπετε όλα
αυτά, γιατί υπάρχει και το παρασκήνιο- είπατε ότι σέβεται τις συ-
νοµιλίες. Αυτοί δεν σέβονται τις συνοµιλίες. 

Κύριε Υπουργέ, µιλάτε για την πλαστογράφηση της ιστορίας.
Πολύ σωστά το είπατε. Όµως, την ίδια ώρα η Ελλάδα έδινε κον-
δύλια µέσω της Ευρωπαϊκής Ένωσης και συνυπέγραφε στο να
γίνει κατασκευή, παραδείγµατος χάριν, του αυτοκινητόδροµου
που περνάει µέσα από όλα τα Σκόπια που είναι εκατόν ογδόντα
χιλιόµετρα περίπου και κάθε τριακόσια µέτρα υπάρχει µία τερά-
στια πινακίδα που λέει, «Αυτοκινητόδροµος Μακεδονίας», «Αε-
ροδρόµιο Αλεξάνταρ Βέλικι - Μέγας Αλέξανδρος», η πόλη των
Σκοπίων να είναι γεµάτη µε καρικατούρες, που υποτίθεται ότι
είναι δικές τους ή οτιδήποτε άλλο. Αυτά τα συγχρηµατοδοτούµε
εµείς από προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, βάζει την
υπογραφή της η Ελλάδα!

Δεν γίνεται έτσι η εξωτερική πολιτική. Το όπλο που έχουµε
µέσω της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το δικαίωµα του βέτο σε πάρα
πολλές αποφάσεις δεν το χρησιµοποιούµε, διότι, δυστυχώς, τα
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τελευταία χρόνια δεν είµαστε όσο ανεξάρτητο κράτος θα θέλαµε
να είµαστε και δεχόµαστε πιέσεις από άλλους. Το καλύτερο όπλο
µας είναι ο οικονοµικός στραγγαλισµός τους και ποσώς µας εν-
διαφέρει για κάποιους Έλληνες που δραστηριοποιούνται εκεί,
εφόσον αναγνωρίζουν τα Σκόπια ως «Μακεδονία».

Σας είπα και πριν ότι έχουν γίνει πάρα πολλές ενέργειες όλα
αυτά τα χρόνια εις βάρος της Ελλάδος. Βλέπουµε και τα ξένα
µέσα ενηµέρωσης που αναφέρουν τα Σκόπια ως «Μακεδονία»
και ειδικότερα τον τελευταίο καιρό. Μάλλον είναι στο πλαίσιο κά-
ποιας συµφωνίας, γιατί ακόµα και κάποια µεγάλα ειδησεογρα-
φικά πρακτορεία και τηλεοπτικοί σταθµοί, οι οποίοι δεν ανέφεραν
τα Σκόπια ως «Μακεδονία», πλέον τα αναφέρουν. Προφανώς
είναι τα ανταλλάγµατα για να κάνουν οι Σκοπιανοί αυτό που θα
έπρεπε να κάνουν οι Έλληνες, δηλαδή να κλείνουν τα σύνορα
και όχι να τα έχουµε ορθάνοιχτα και να µας κοροϊδεύουν στην
Ειδοµένη. 

Επίσης, βλέπουµε πολλές πολυεθνικές που δραστηριοποιούν-
ται και στην πατρίδα µας και αναφέρουν τα Σκόπια ως «Μακεδο-
νία». Και έγιναν παρεµβάσεις χρυσαυγιτών, ως πολίτες, όχι ως
Βουλευτές. Και έχουµε κάνει ξανά επίκαιρες ερωτήσεις και εί-
χαµε φέρει και τα στοιχεία. Υπάρχουν, είναι κατατεθειµένα στη
Βουλή. Μόνο έτσι θα µπορέσουµε να βρούµε το δίκιο µας.

Μια µέρα οικονοµικού αποκλεισµού των Σκοπίων, θα είχε πολύ
περισσότερα αποτελέσµατα από όλα τα υπόλοιπα, τα οποία γί-
νονται. 

Αν θέλετε να τιµήσετε όλα όσα είπατε -και ήταν σωστά- σχε-
τικά µε τις επιστηµονικές έρευνες, µελέτες και οτιδήποτε άλλο,
θα πρέπει να µην πηγαίνετε µε τον σταυρό στο χέρι, αλλά στο
ένα χέρι να έχετε τον σταυρό και στο άλλο χέρι κάτι άλλο, όπως
έκαναν οι προγονοί µας στην επανάσταση του 1821 και αλλού,
για να λύσουµε όλα µας τα προβλήµατα. 

Τελειώνοντας, επειδή είστε ο µόνος από τον ΣΥΡΙΖΑ που ασχο-
λείστε µε θρησκευτικά ζητήµατα, είστε ο συνδετικός κρίκος µε-
ταξύ Ορθοδοξίας και Κυβέρνησης, να τους στείλετε το µήνυµα
ότι η πανθρησκεία, ξεκινώντας από αυτό το οποίο πάει να γίνει
στη Λέσβο µεθαύριο µε τον Πάπα και τον Πατριάρχη και διάφο-
ρους άλλους, δεν πρόκειται να περάσει. Αυτό να το ξέρουν όλοι. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Βουλευτά, στην ερώτησή σας είχατε ένα σκέλος που αφορά τη
διεξαγωγή δηµοψηφίσµατος. Νοµίζω ότι η συζήτηση περί διεξα-
γωγής δηµοψηφίσµατος δεν µπορεί να σταθεί αυτή τη στιγµή,
ούτε χρονικά ούτε και ουσιαστικά, καθώς δεν υφίσταται καµµία
συµφωνία µεταξύ των δύο πλευρών. Δεν υπάρχει κάτι το οποίο
να µπορεί -ακόµη και µε αυτή τη λογική που αναφέρατε- να τεθεί
ενώπιον του ελληνικού λαού. 

Θέλω να απαντήσω σε ορισµένα θέµατα, που έχετε στην ερώ-
τησή σας, δηλαδή ότι έχουµε θέσει το ζήτηµα του αλυτρωτισµού
σε όλα τα fora και παντού και µάλιστα, ο ίδιος ο Υπουργός Εξω-
τερικών έθεσε, τον Ιούνιο του 2015, δηµόσια και αναλυτικά το
θέµα του αλυτρωτισµού µέσα στα ίδια τα Σκόπια κατά τη διάρ-
κεια της εκεί επίσκεψής του. 

Θέλω, λοιπόν, να αναφέρω ορισµένα πράγµατα, για να κλεί-
νουµε. Όντως, δεν αντιτιθέµεθα στην ευρωπαϊκή και ευρωατλαν-
τική προοπτική της FYROM. Ωστόσο, υπάρχει µια βασική
αντικειµενική προϋπόθεση. Για να συνεχιστεί και να ολοκληρωθεί
η ευρωπαϊκή και ευρωατλαντική πορεία κάθε υποψήφιου κρά-
τους, πρέπει να ασπάζεται και να σέβεται στην πράξη τις θεµε-
λιώδεις αρχές, πάνω στις οποίες στηρίζεται ο οργανισµός στον
οποίο επιδιώκει την ένταξή του και ιδίως την αρχή των σχέσεων
καλής γειτονίας, που αποτελεί τη βάση µιας εταιρικής ή συµµα-
χικής σχέσης µεταξύ των κρατών. 

Όσο για το τι ισχύει, για να υπάρχει ενηµέρωση στον κόσµο -
και µε την παρέµβαση της ελληνικής πολιτείας- ισχύει το εξής:
Η ισχύουσα εντός ΟΗΕ πρακτική χρήση της προσωρινής ονοµα-
σίας είναι σύµφωνα µε τις αποφάσεις 817 και 845. Οι αποφάσεις
αυτές είναι δεσµευτικές για κάθε ειδικευµένο οργανισµό, όργανο
ή και πολυµερές forum εντός του συστήµατος. 

Στους κόλπους της Ευρωπαϊκής Ένωσης εφαρµόζεται η συµ-
φωνία των κρατών-µελών που κατεγράφη στα συµπεράσµατα
της 12ης Δεκεµβρίου του 2015. Σαν χρονικό όριο εφαρµογής είναι
η εξεύρεση αµοιβαίας αποδεκτής λύσης.

Στο ΝΑΤΟ είναι παγιωµένη η χρήση της προσωρινής ονοµα-
σίας και στο Συµβούλιο της Ευρώπης ισχύει το ψήφισµα 23 που
υιοθετήθηκε. 

Μπορώ να τα καταθέσω στη Βουλή. Υπάρχουν αυτές οι απο-
φάσεις.

Κύριε Βουλευτά, επιµένουµε ότι για να είναι δυνατή η λύση
στο ζήτηµα του ονόµατος, πρέπει οι γείτονές µας να αποκτήσουν
ρεαλιστική, πραγµατιστική προσέγγιση και να επιδείξουν την ικα-
νότητα του πνεύµατος των έντιµων συµβιβασµών. Λύση µε το
συνταγµατικό τους όνοµα δεν υπάρχει. Επιµένουµε στην ανάγκη
κοινά αποδεκτής λύσης για όλες τις χρήσεις και έναντι όλων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό. 

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 13.44’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Παρασκευή 15 Απριλίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος: συζήτηση και λήψη απόφασης,
σύµφωνα µε τα άρθρα 68 παράγραφος 2 του Συντάγµατος και
144 και επόµενα του Κανονισµού της Βουλής, επί της προτάσεως
που κατέθεσαν ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του και ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Παναγιώτης (Πάνος) Καµµένος και οι Βουλευτές του κόµµατός
του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε τη διερεύ-
νηση της νοµιµότητας της δανειοδότησης των πολιτικών κοµµά-
των καθώς και των ιδιοκτητριών εταιρειών µέσων µαζικής
ενηµέρωσης από τα τραπεζικά ιδρύµατα της χώρας, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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